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خانه  هنر   میرا

 فروش توسط نمایندگی ها، ممنوع!
وهای مونتاژی بالاخره تعیین  خودر

تکلیف شدند

وزیر اقتصاد:
همه مجوزهای تجارت و گمرکی باید 

ظرف یک هفته صادر شود

مهاجمانی پشت به دروازه
میلیاردی پول می گیرند و فقیرانه گل می زنند

وزیر نیرو اعلام کرد
خ خرید پاداش صرفه جویی برق ۲۰ برابر نر
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صفحه 3

 انتخاب وزیر جهاد کشاورزی؛ گزینشی سهل
 اما ممتنع

احمد حق پژوه   نقش اســتراتژیک و بی بدیل وزارت جهاد کشاورزی در مسائل 
کلان اقتصادی - اجتماعی کشــور و تأثیر مســتقیم تصمیمات مدیریتی بخش 
کشــاورزی بر وضعیت تأمین کالاهای اساسی و سفره عموم مردم جامعه، همواره 
انتخاب و اســتمرار فعالیت وزیر مربوطه را با حساســیت مضاعف و چالش های 
بسیار جدی همراه کرده اســت.در وصف اهمیت استثنایی و جایگاه خطیر وزارت 
جهاد کشاورزی، همین جمله بس که این وزارتخانه پیش قراول و سکاندار اصلی 
تأمین امنیت غذایی کشــور است که بر اساس قانون، توســعه پایدار کشاورزی و 
منابع طبیعی، مدیریت کلان زنجیره ارزش و افزایــش کمی و کیفی محصولات 
کشــاورزی در جهت تأمین امنیت غذایی، عمران و توســعه روســتاها و مناطق 
عشــایری و نظایر آن از مهم ترین مأموریت های این وزارتخانه راهبردی اســت؛ 
علاوه بر موارد فوق، معیشــت بالغ بر ۳۰ میلیون نفر از جمعیت خانوارهای کشور 

به طور مستقیم در گرو فعالیت های بخش کشاورزی و متولی مربوطه است. 

یادداشت

صفحه 3

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی در نظر دارد مناقصه عمومی: 
از  )2002000096000002(را  به شماره    « استیجاری  بکارگیری خودروهای   «
طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها  
www.setadiran.ir ازطریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس، 

انجام خواهد شد.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت 
نام درسایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه:  تاریخ 1402/03/06  می باشد.

مهلت زمانی دریافت  اسناد مناقصه از سایت :ساعت   14 روز پنجشنبه تاریخ 
1402/03/11

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد :ساعت  14 روز یکشنبه تاریخ  1402/03/21
زمان بازگشایی پاکت ها  : ساعت   11 روز دوشنبه  تاریخ 1402/03/22

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در 
 خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف : آدرس:استان آذربایجان غربی

- ارومیه -کیلومتر5  جاده بسیج  – صندوق پستی 57144 کد پستی   5749157599 
تلفن 32720970 دور نگار32720197- و تلفن: 04432720198

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:مرکز 
تماس  :  1456

رقم براورد اولیه معامله : 60/677/894/475 ریال )شصت میلیارد و ششصدو 
هفتادو هفت میلیون و هشتصدو نود و چهار هزارو چهارصد و هفتادو پنج ریال(  

ضمانت  نامه به مبلغ : 3/034/000/000ریال )سه میلیارد و سی و چهار میلیون  ریال(
محل اجراي كار: مأموریت های درون شهری و بـرون شهری

گرید و تخصص کاری پیمانکار  : کلیه شرکت های خدماتی خودرویی حمل و نقل 
5- شناسه ملی :  14003155645  و کد اقتصادی  : 411386491959

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/01 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/02

سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی

سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی شناسه آگهی: 1499269

نوبت دوم

آگهي فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله ای
0208389930022 DT1 شماره 

تقاضاي شماره    08-38-9930022

 نوبت دوم

روابط عمومی شركت ملي مناطق نفتخيز جنوب

شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد كالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه ي عمومي از 
طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکات 
از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، 

مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

شماره فراخوان در سامانه ستادجمع عدديموضوع مناقصهتعداد اقلام

 SPACER SPOOL API LATEST EDITION MIN PSL  2 4 قلم
SIZE PRESSURE LENGTH AS SPECIFIED2002092288000121    44   عدد

لذا كلیه شركتهایي كه فعالیت آنها مرتبط با شرح كالاي مورد درخواست مي باشد مي بایست ظرف مدت 14 روز از تاریخ درج آگهي فراخوان نوبت دوم با مراجعه 
به درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(، نسبت به استخراج و تكمیل» فرم تعهد نامه ارائه كالا مطابق با استانداردهاي شركت ملي مناطق نفتخیزجنوب« 
و بارگزاری آن به همراه مدارك و مستندات لازم منطبق با موارد مندرج در جدول ارزیابي كیفي )براي معاملات كمتر از بیست برابر نصاب معاملات متوسط ( در 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( اقدام نمایند.  
كسب حداقل نمره 60 در ارزیابي كیفي جهت دریافت اسناد مناقصه توسط فروشندگان/سازندگان الزامي است.

اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران واجد شرایط ارسال خواهد شد.  
كالاي تقاضاي مذكور میبایست از سازندگان مورد تایید داخلي تامین و تحویل گردد. 

مدارك ارزیابي كیفي میبایست در قالب یك فایل بصورت فشرده بارگذاري گردد.
ضمناً مبلغ تضمین شركت در مناقصه  000ر500ر217ر1ریال مي باشد.

واحد اقلام حفاري و لوله اداره تداركات خرید كالاي داخلي )تلفن تماس  061-341-22320  (
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/30 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/02

شناسه آگهی:1497233

 آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای

روابط عمومی شرکت آب وفاضلاب استان ایلام

شرکت آب و فاضلاب استان ایلام در نظر دارد انجام پروژه های بامشخصات ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران دارای گواهی صلاحیت صادره از 
سازمان مدیریت وبرنامه ریزی وهمچنین گواهینامه صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون ، کار ورفاه اجتماعی واگذار نماید.لذا از پیمانکاران واجد شرایط دعوت 
 بعمل می آیدجهت دریافت اسناد وشرکت در مناقصه وارائه پیشنهاد قیمت به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد(به آدرس setadiran.ir مراجعه نماید.

جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 7_08432230120داخلی 326گروه قراردادها تماس حاصل فرمایید درضمن مبالغ تضمین براساس آیین نامه تضمین 
معاملات دولتی می باشد.

تذکر:پرداخت هزینه آگهی های مناقصه به عهده برنده می باشد.

مبلغ تضمین )ریال(برآورد اولیه)ریال(مدت پیمانشهرستان محل اجراعنوان مناقصه)پروژه(شماره مناقصه

احداث مخزن بتنی 100 متر مکعبی روستای بهارستان شهرستان 140233
جوار

313/425/181/800671/259/090ماهجوار

310/953/642/520547/682/126ماهجواراحداث مخزن 100 مترمکعبی روستای چشمه سرخ شهرستان جوار140232

331/375/964/2931/568/798/215ماهآبداناناجرای شبکه جمع آوری شهر آبدانان140234

مهلت فروش اسناد:ازتاریخ 1402/03/02لغایت 1402/03/06ساعت14

مهلت تحویل پاکات اسناد وپیشنهادقیمت:06/03/1402لغایت1402/03/21ساعت 14

زمان بازگشایی پاکات:1402/03/22ساعت 10صبح

تذکر:ارائه پاکت الف )ضمانت نامه(علاوه بربارگذاری درسامانه ستاد بصورت فیزیکی به دبیرخانه حراست واقع در میدان دفاع مقدس،شرکت آب وفاضلاب استان ایلام دفتر 
حراست الزامی است وپاکت ب )اسناد مناقصه واسناد درخواستی(وپاکت ج )پیشنهاد قیمت و آنالیزقیمت(فقط در سامانه ستاد بارگذاری شود.

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/03/02   تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/03/03

 نوبت اول

وزارت نیرو
 شرکت آب وفاضلاب استان ایلام
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سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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با حکم رئیس جمهور
علی اکبر احمدیان دبیر شورای عالی امنیت 

ملی شد
با حکم رئیس جمهور »علی اکبر احمدیان« به عنوان دبیر شورای عالی 

امنیت ملی منصوب شد.
ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در حکمی ضمــن قدردانی از 
زحمات و تلاش های ۱۰ ســاله امیر دریابان »علی شمخانی« در زمان 
تصدی  دبیری شورای عالی امنیت ملی، دکتر »علی اکبر احمدیان« را 

به این سمت منصوب کرد.
علی اکبر احمدیان دانش آموخته مدیریت راهبردی از دانشــگاه عالی 
دفاع ملی است. او پیش از این مســئولیت ریاست مرکز راهبردی سپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی را بر عهده داشــت و با حکم رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، از اعضای حقیقی مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
بود. فرماندهی نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و ریاست 
ستاد مشترک ســپاه نیز از دیگر ســوابق مدیریتی وی در عرصه های 

امنیتی و نظامی به شمار می آید. 
امیردریابان شــمخانی،  از ســال ۱۳۹۲ عهده دار مســئولیت دبیری 

شورای عالی امنیت ملی بود.
نورنیوز رسانه نزدیک به شورای عالی امنیت ملی یک شنبه شب با اشاره 
به شعر منتشرشــده در توییتر علی شمخانی، نوشــت: در حالی که در 
هفته های اخیر در محافل مختلف شــایعات زیــادی در خصوص قصد 
دریابان شــمخانی برای کناره گیری از دبیری شورای عالی امنیت ملی 
بر سر زبان ها بود، انتشار شــعری از محتشم کاشانی در صفحه شخصی 
او در توییتر نشــان می دهد کناره گیری شمخانی پس از ۱۰ سال از این 

سمت قطعی است.

قالیباف در نطق پیش از دستور:
سکوت خائنان در برابر شهادت جوانان مملکت 

از چشم ما دور نمی ماند
رئیس مجلس ضمن تسلیت شهادت مرزبانان در هنگ مرزی سراوان، 
گفت: ســکوت و رضایت ضمنی خائنان و وطن فروشــان از شــهادت 
جوانان شجاع مملکت در حوادث تروریســتی از چشم مردم ایران دور 

نخواهد ماند.
محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شــورای اسلامی در نطق 
پیش از دستور خود، اظهار داشت: شهادت مظلومانه مرزبانان در هنگ 
مرزی ســراوان قلب مردم ایــران را به درد آورد. شــهادت این جوانان 
سرافراز را به خانواده های آنان، نیروهای مســلح، فرماندهی مرزبانی و 

آحاد ملت شریف ایران اسلامی تسلیت می گویم.

وی تاکید کرد: ســکوت و رضایــت ضمنی خائنان و وطن فروشــان از 
شهادت جوانان شــجاع مملکت در حوادث تروریســتی از چشم مردم 
ایران دور نخواهد مانــد. فریاد این نااهلان در زمــان مجازات قاتلان و 
تروریست ها بلند است، اما هنگام شهادت جوانان رعنای این مرز و بوم 

سکوت می کنند.
رئیس مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: هر کسی که به وطن خود 
پشــت کند و با دشــمنان ایران یکدل و یک صدا شــود، چنان سیلی 

محکمی از مردم ایران خواهد خورد که در تاریخ ماندگار خواهد شد.
قالیباف ضمن گرامیداشت فرا رسیدن ســالروز شهادت شهید محمد 
بروجردی، گفت: ایثار و رشــادت آن شــهید در مبارزه با اشــرار و ضد 
انقلاب و دشــمنان مردم ایران در منطقه غرب کشــور و کردســتان 

جاودانه خواهد بود.

رئیس سازمان اداری و استخدامی اعلام کرد
صرفه جویی هزاران میلیاردی با تغییر یک 

ساعت کاری در ادارات
رئیس سازمان اداری و استخدامی ضمن بیان اینکه بهره وری و ارتقای 
آن در صدر برنامه هفتم توسعه قرار گرفته است، اعلام کرد: با جابجایی 
یک ساعت از ســاعات کاری ادارات و کارمندان هزاران میلیارد تومان 

صرفه جویی ایجاد می شود.
 میثم لطیفی در همایش ملی بهره وری ایــران، اظهار کرد: بهره وری و 
ارتقای آن از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است و نباید آن را به مسئله و 
موضوع کم اهمیتی تقلیل دهیم. به عنوان مثال همانطور که یکبار این 
موضوع را به وزیر نیرو عنوان کردیم، می توان با جابجایی یک ساعت از 
ســاعات کاری ادارات و کارمندان هزاران میلیــارد تومان صرفه جویی 
کرد و این موضوع مدیریت ســاعات کاری و تاثیــر آن در بهره وری از 

مسائل مهم و مورد توجه در دنیا است.

وی با بیان اینکه همه دســتگاه های اجرایی در حــوزه بهره وری نقش 
دارند، افزود: بهره وری در صدر برنامه هفتم توســعه قرار دارد. موضوع 
بهره وری در چهار عرصه سرمایه انســانی، مدیریت، فناوری و سرمایه 

مورد توجه ویژه قرار گرفته است.

غضنفرآبادی در تذکر شفاهی:
نفرین بر کسانی که باعث شهادت مرزبانان 

کشورمان شدند
رئیس کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس گفت: لعنــت و نفرین بر 
حامیان تروریست ها و کســانی که مسبب شــهادت مدافعان امنیت 

کشورمان شدند.
 حجت الاسلام موســی غضنفرآبادی در جلســه علنی مجلس شورای 
اسلامی طی تذکر شفاهی، اظهار داشــت: شهادت جمعی از مرزبانان و 

مدافعان امنیت کشور در سراوان را تسلیت می گویم.
رئیس کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
لعنت و نفرین به دشــمنان ملت ایران که حامی تروریست ها هستند و 
در رأس آنان آمریکا و رژیم صهیونیســتی جنایتکار قرار دارد. لعنت و 

نفرین به کسانی که مسبب و بانی شهادت مرزبانان کشورمان شدند.

تریبون

خریدار   ســفر به ۱۱ کشور از همسایگان 
دور و نزدیــک در ۲۱ مــاه اخیــر رئیــس 
جمهور ســطح تعامل ایران با کشــورهای 
منطقه را تا چند برابــر افزایش داده که این 
همان رویکرد تداوم سیاســت همسایگی 
و منطقه ای اســت. حال رئیســی در ادامه 
سفرهای دیپلماتیک خودبه اندونزی سفر 

می کند.
 سیاســت خارجی هــر کشــور در تداوم 
سیاســت داخلی آن کشــور معنا و مفهوم 
می یابــد و در ایــن رهگــذر »آیــت الله 
ســیدابراهیم  رئیســی« هم اولویت خود را 
با تمرکز بر سیاســت داخلی و نگاه از درون 
به برون اعلام کرد. رئیســی کــه در تبیین 
سیاســت خارجی خود در ســطح خرد بر 
صلح آمیز بودن تلاش های هسته ای یران و 
تاکید بر لغو تحریم ها و حمایت از طرح های 
دیپلماتیک مرتبط تاکید دارد، در ســطح 
منطقه ای هم با تاکید بر رفــع بحران های 
منطقــه از طریــق گفت وگو هــای درون 
منطقه ای واقعی و بر اســاس تامین حقوق 
ملت ها بر نفی دخالــت بیگانگان در منطقه 
و سیاســت حُســن همجواری تاکید کرده 
و در ســطح کلان سیاســت خارجی دولت 
ســیزدهم ضمن پیگیری صلــح و عدالت 
در عرصه روابط بین الملــل، بر بهره گیری 
از توان کشــور در جهت مقابله با کشــورها 

سلطه گر و ظالم مبتنی است.
بنابراین، دولت سیزدهم در سطوح مختلف 
و با رویکرد همســایه محوری و اولویت های 
منطقه ای در روابط اقتصــادی پا به عرصه 
سیاســی کشــور گذاشــت و با تمرکز بر 
چندجانبه گرایی اقتصادی و با نگاه به آسیا 
و تعامل با کشــورهای این منطقه آن را در 
اولویت نخســت عرصه سیاســت خارجی 
قرار داد که به گفته وزیر امورخارجه یکی از 
ویژگی های سیاست خارجی متوازن دولت 
سیزدهم ضمن توجه به اولویت ها، استفاده 
از هر فرصتی در سایر حوزه های جهان برای 

تامین حداکثری منافع ملی  است.
سفر به ۱۱ کشور از همسایگان دور و نزدیک 
در ۲۱ ماه اخیــر به گفته آیت الله  رئیســی 
ســطح تعامل ایران با کشورهای منطقه را تا 
چند برابر افزایش داده که این همان رویکرد 
تداوم سیاست همسایگی و منطقه ای است 
و در ادامه ســفرهای دیپلماتیک، رئیســی 
قرار اســت یکــم خــرداد در دوازدهمین 
ســفر خارجی اش به دعوت رسمی »جوکو 
ویدودو« رئیس جمهــور اندونزی و با هدف 
تعمیق و گسترش روابط اقتصادی، سیاسی 
و فرهنگی دو کشور، در صدر هیأتی بلندپایه 
به جاکارتا برودکه امضای اســناد همکاری 
دو کشــور در بخش های مختلــف، از جمله 
برنامه های سفر آیت الله رئیسی به اندونزی 
اســت.در این ســیر تعاملات دیپلماســی 
خارجی و فعال آیت الله سیدابراهیم رئیسی 
رئیس جمهــور ایــران در ۲۱ مــاه اخیر از 
حضور در ۱۱ کشــور آســیایی و منطقه ای 
بــرای شــرکت در اجلاس هــای مختلف و 
دعوت های رسمی تا به امروز به امضاء بیش 
از ۸۶ سند، یادداشــت تفاهم در زمینه های 
اقتصادی- تجــاری، سیاســی، فرهنگی، 
گردشــگری، نفتی و پتروشیمی منجر شده 

است که در نوع خود کم سابقه بوده است.
علاوه بر این، امضاء این اسناد و تفاهم نامه ها 
در واقع نشانه ای از گســترش روابط میان 
تهران با کشــورهای همســایه و منطقه و 
همچنین عاملی برای ایجاد رونق بیشــتر 
در روابــط اقتصــادی اســت و از مجموع 
۱۱ ســفر خارجی رئیس جمهــور تاکنون 
چهار سفر در ســال ۱۴۰۰ به تاجیکستان، 
ترکمنســتان، روســیه و قطر، ۶ ســفر در 
۱۴۰۱ به و یک ســفر در ۱۴۰۲ به ســوریه 
داشــته که در ایــن گزارش بــه اختصار به 
دیدارهای خارجی رئیس دولت سیزدهم از 
دوشنبه در ۱۴۰۰ تا دمشق ۱۴۰۲ پرداخته 
می شــود.حضور در بیســت و یکمین دوره 
اجلاس سران ســازمان همکاری شانگهای 
در ۲۶ شهریور ماه ۱۴۰۰ در واقع نخستین 
ســفر رئیس جمهور در بدو شــروع دولت 
ســیزدهم بود که با حضور سران ۱۲ کشور 
عضو و ناظر در شهر دوشــنبه برگزار شد و 
رییســان جمهوری روســیه، چین، هند و 
مغولســتان هم به شــکل مجــازی در این 
نشســت حضور داشــتند، آیت الله رییسی 
با ســران ۸ کشــور عضو دیدار و گفت و گو 
کــرد؛ یکــی از مهمترین دســتاوردهای 
این ســفر امضا هشت ســند همکاری بین 
تهران و دوشــنبه بود.در این سفر طرفین ۶ 
یادداشــت تفاهم همکاری، یک توافق نامه 
و یک پروتکل فنــی همکاری های گمرکی 
در زمینه هــای گردشــگری، کار، تعــاون 
بیــن عبدالملکی وزیــر تعــاون، کار، رفاه 
اجتماعی، حســین امیــر عبدالهیان وزیر 
امورخارجه، علی اکبر محرابیان وزیر نیرو، 
عزت الله ضرغامی وزیر میــراث فرهنگی و 
گردشــگری، امین حســین رحیمی وزیر 
دادگســتری با مقامات دولت تاجیکستان 
امضا شــد.در واقع نخستین تفاهم نامه های 

همکاری ایران در دوره ریاســت جمهوری 
آیت الله رئیســی بــا تاجیکســتان به امضا 
رسید و البته نخستین دســتاورد این سفر 
هــم موافقت بــا عضویت دائمــی ایران در 

سازمان همکاری های شانگهای بود.

امضای نهمین سند همکاری
 در عشق آباد

در حاشــیه اجــلاس  ســران ســازمان 
همکاری  اقتصادی )اکــو( در آذرماه همان 
ســال، »قرارداد سه جانبه ســوآپ گاز« از 
ترکمنســتان به جمهــوری آذربایجان از 
خاک جمهوری اســلامی ایــران با حضور 
آیت الله رئیســی و الهام علی اف، روســای 
جمهور ایران و آذربایجان در عشــق آباد به 
امضا رسید که قرار است ســالانه یک و نیم 
تا ۲ میلیارد متر مکعب گاز از ترکمنســتان 
به جمهوری آذربایجــان از خاک جمهوری 

اسلامی ایران انتقال یابد.
رئیس جمهــور کشــورمان ۲۹ دی ۱۴۰۰ 
با هدف دیدار همتــای روس خود تهران را 
به مقصد مســکو ترک کرد؛ ســفری که در 
رســانه های جهانی بازتاب متعددی داشت 
و رئیســی در دیدار با پوتین گفته بود هیچ 
محدودیتی برای توســعه روابط با روســیه 
نداریم و روابط ممتاز تهران-مسکو در تراز 
مناسبات راهبردی اســت و ارتقا نیز خواهد 
یافت.ایــن دیــدار و گفت وگو بــا تاکید بر 
همکاری های دوجانبه در حوزه زیرساخت، 
انرژی، بانک و جهش تجارت بین دو کشور 
همراه بود که ثمره ایــن دیدار به انجام چند 
دیدار دیگر در تهران و اجلاس های مختلف 
در کشور های منطقه و در نهایت به امضای 
توافقنامه اخیر راه آهن رشــت - آستارا بین 
روسای جمهور هر دو کشور از طریق ویدئو 

کنفرانس منجر شد.

زمستان گرم با امضای 14 سند 
همکاری پس از 11 سال

آیت الله رئیســی در چهارمین سفر خارجی 
خود در هفــت ماه نخســت فعالیت دولت 
ســیزدهم، دوم اســفندماه برای حضور در 
ششمین اجلاس ســران مجمع کشورهای 
صادرکننــده گاز به دوحه ســفر کرده بود؛ 
سفری که بعد از ۱۱ ســال در قامت ریاست 
جمهوری اســلامی ایــران به قطــر انجام 
می گرفــت و امیر قطر در اقدامــی معنادار، 
شــخصا در فرودگاه حاضر شد و به استقبال 
رئیس جمهــور ایــران رفت؛ این اقــدام از 

اهمیت ویژه به میهمان حکایت می کند.
در این ســفر مقامات جمهوری اســلامی 
ایران و قطــر در حضور آیت الله رئیســی و 
امیر قطر، ۱۴ سند همکاری امضا کردند که 
این اســناد در حوزه های سیاست خارجی، 
رادیو و تلویزیــون، ورزش، حمــل و نقل، 
برق، اســتاندارد، فرهنگی و آموزشی بین 
حســین امیرعبدالهیان وزیر امور خارجه، 
رستم قاســمی وزیر راه و شهرسازی و علی 
اکبر محرابیــان وزیر نیــرو و رئیس ایرانی 
کمیسیون مشترک،با مقامات قطر به امضا 
رسید. در واقع پرونده سفر خارجی ایران در 

هفت ماه نخست ۱۴۰۰ با قطر بسته شد.

امضا 12 سند و تأسیس خانه تجارت 
ایران در عمان در ۹ ماهگی دولت

عمان نخســتین ســفر خارجــی آیت الله 
رئیســی در ۱۴۰۱ و نخســتین ســفر 
رئیس جمهــور بــه ایــن کشــور در دوره 
ســلطان جدید در دوم خرداد ماه امســال 
بود که پیشتر در راســتای ایجاد زمینه های 
گســترش روابط اقتصادی و تجاری ایران 
و عمــان، هیأتی ۵۰ نفره از تجــار و فعالان 
اقتصادی ایران به این کشــور ســفر کرده 
بودند.این ســفر بــا اهدافی چــون ارتقای 
روابط در حوزه های تجــارت، حمل و نقل، 
انرژی، گردشــگری و به ویژه گردشــگری 
ســلامت بین تهران - مسقط صورت گرفته 
بود. در این ســفر ۱۲ ســند همکاری میان 
تهران و مســقط در حوزه های سیاســی، 

روابط اقتصــادی و تجاری، انــرژی، حمل 
و نقل، علمی، محیط زیســت، ورزشــی و 

همکاری های دیپلماتیک به امضا رسید.

ترکمنستان و دومین حضور و توسعه 
قرارداد سه جانبه

ترکمنســتان دومین ســفر خارجی آیت 
الله رئیســی در ۱۴۰۱ و ششــمین مقصد 
خارجی وی تاکنون بود کــه او در ۸ تیرماه 
همان ســال به منظور حضور در نشســت 
سران کشــورهای ســاحلی دریای خزر به 
ترکمنســتان ســفر کرد. این دومین سفر 
رئیس جمهــور به ایــن کشــور در ۹ ماهه 

حضورش در دولت سیزدهم بوده است.
آیت الله رئیســی در دیدار »ســردار بردی 
محمــداف« رئیــس جمهور این کشــور با 
اشــاره به ۳۰ ساله شــدن روابط دوستانه و 
برادرانه تهران - عشــق آبــاد گفت: دولت 
ســیزدهم اولویت ویژه ای برای گســترش 
روابط و همکاری هــا با همســایگان دارد. 
رؤســای جمهور ایران و ترکمنستان با مرور 
و ارزیابی روند پیشــرفت اجــرای توافقات 
و تفاهم نامه هــای منعقــد شــده میان دو 
کشــور تأکید کردند اجرای کامل این اسناد 
همکاری، فصلی جدید در تعاملات دو کشور 
خواهد گشــود و روابط اقتصادی و تجاری 
تهران - عشق آباد را با جهش مواجه می کند.

رئیس جمهور در این ســفر با برخی مقام ها 
چــون قربانقلــی بــردی محمــداف پدر، 
رئیس مجلس مصلحت خلق شــورای ملی 
ترکمنستان و ســردار بردی محمداف پسر 
رئیس جمهور ترکمنستان، ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه و الهام علی اف رئیس 
جمهور آذربایجان دربــاره تبیین منافع و 
خطوط قرمز ایران در حــوزه دریای خزر و 
تعاملات دو و چندجانبه بــه ویژه در حوزه 
اقتصاد و تجــارت دیدار و گفــت و گو کرد. 
البته رئیس جمهور با بردی اف پســر دوبار 

دیگر دیدار و گفت و گو کرده بود.

ازبکستان ایستگاه هفتم، از دو رقمی 
شدن دیدارهای »رئیسی« تا امضا 

1۷ سند
ازبکســتان هفتمین مقصد خارجی رئیس 
جمهور و سومین سفر خارجی او در ۱۴۰۱ 
بود. ســفری که به منظور حضور در بیست 
و دومین دوره نشســت ســران ســازمان 
همکاری  شــانگهای و نخستین سفر رییس 
جمهور ایران به ازبکســتان پس از ۱۸ سال 
بود.رئیس جمهور در این ســفر ســه روزه 
۱۱ دیدار داشــت که او با رئیسان ۸ کشور 
ازبکستان، قرقیزســتان، روسیه، بلاروس، 
چین، ترکیه، تاجیکســتان، قزاقســتان و 
نخست وزیران هند و پاکســتان و دبیرکل 
سازمان شانگهای دیدار و گفت و گو کرد که 
همین موضوع نشان از سیاست کلان رئیس 
دولت در تعامل هوشــمند با جهــان دارد.

رئیس جمهور در این سفر برای چندمین بار 
در یکسال اخیر با همتایان خود از روسیه و 
قزاقستان و تاجیکســتان دیدار و گفت و گو 
کرد و در عین حال رکورد بیشترین امضای 
ســند همکاری را در زمینه های مختلف با 

همتای ازبکستانی خود به ثبت رساند.
»اعــلام رســمی عضویت کامل ایــران در 
سازمان شــانگهای توســط رییس جمهور 
ازبکســتان« و تاکید اعضای شــانگهای بر 
اجرای کامــل برجام و »امضای ۱۷ ســند 
همــکاری در زمینه های انــرژی، صنعت، 
کشاورزی، ورزشی و فرهنگی« از مهمترین 
دستاوردهای ســفر بود. این ســفر رئیس 
جمهور یکی از پربارترین سفرهای خارجی 
وی به کشورهای همسایه و منطقه ایی بود 
که علاوه بر امضاء۱۷ سند، با ۱۱ عضو سران 

شانگهای دیدار و گفت و گو کرده بود.
برگزاری ۱۳ دیدار دپیلماتیک در ســطح 
ســران و نخســت وزیران رهاورد نخستین 
حضور آیت الله رئیسی در هفتاد و هفتمین 
مجمع عمومی ســازمان ملل متحد بود که 
این حجم از دیدارها حتی رکورد دیدارهای 

جانبــی در اجــلاس ســازمان همکاری 
شانگهای در سمرقند را نیز شکست.

آقای رئیســی در چهارمین سفر خارجی در 
۱۴۰۱ و در مجموع هشتیمن سفر خارجی 
خود، ۲۸ شهریور ماه امســال در نخستین 
حضورش در هفتــاد و هفتمین نشســت 
مجمع عمومی ســازمان ملــل متحد و در 
راســتای تلاش برای تحقق »نظم عادلانه 
بین المللــی از طریــق چندجانبــه گرایی 
اقتصادی« به نیویورک ســفر کرده بود که 
در حاشــیه این مجمع با برخی از همتایان 
اروپایی و آفریقایی و نخســت وزیران برخی 
کشورها در سفر پنج روزه خود دیدار و گفت 
و گو کرد.یکی از اقدامات ارزشــمند رئیس 
جمهور اســلامی ایران در سخنرانی خودر 
این مجمع بود که تصویری از ســردار قاسم 
ســلیمانی را برای دقایقی بــالا برد و گفت: 
قهرمان جنگ علیه تروریسم و نابودکننده 
داعش کسی جز ســردار سپهبد حاج قاسم 
ســلیمانی نبود که در راه آزادی ملت های 
منطقه به شهادت رســید و رئیس جمهور 
سابق آمریکا سند این جنایت را به اسم خود 
زد. او رســیدگی عادلانه قضایی به جنایتی 
که رئیــس جمهور ســابق آمریــکا به آن 

اعتراف کرده را خدمت به انسانیت دانست.
از مجموع ۱۳ دیــداری که انجام شــد، ۶ 
دیدار رئیس جمهور با همتایانی از فرانســه، 
بولیــوی، ســوئیس، فنلاند، صربســتان و 
زیمبابــوه، پنج دیدار با نخســت وزیرانی از 
پاکســتان، عراق، لبنان، ژاپن و ارمنستان 
و دو دیدار با رئیس شــورای اروپا و دبیرکل 

سازمان ملل برگزار شد.
نخســتین دیدار آیت الله رئیسی در حاشیه 
نشســت ســران مجمع عمومی ســازمان 
ملل با شارل میشــل رئیس بلژیکی شورای 
اروپا کلیــد خورد که محور ایــن دیدار ارائه 
راه حل ها و پیشــنهادهای ایــران برای حل 
موضوع هســته ای لزوم ارائــه تضمین های 
اعتمادآفرین و رفع مشــکلات فلسطینیان 
با اجــرای پیشــنهاد جمهوری اســلامی 
در برگــزاری همه پرســی با حضــور همه 
فلســطینیان، همچنین مســائل مربوط به 
افغانســتان، یمن و اوکراین بود. همچنین 
مذاکرات هسته ای پای ثابت تمام دیدارهای 
رئیسی در این ســفر بود که تاکید داشت که 

برای یک توافق خوب و عادلانه آماده ایم.

قزاقستان گام بعدی و حضور در جمع 
رهبران آسیایی

رئیس  جمهوری اســلامی  ایران ۲۰ مهرماه 
امســال در نهمین ســفر خارجــی دولت 
سیزدهم و پنجمین سفرخارجی در ۱۴۰۱ 
در صدر هیأتی بلندپایه از مقامات سیاسی و 
اقتصادی برای حضور در ششــمین نشست 
ســران کشــورهای عضو کنفرانس تعامل 
و اقدامات اعتمادســاز در آســیا )ســیکا(، 
عازم آستانه پایتخت قزاقســتان شده بود 
تا با تضمین امنیت منطقــه ای برای تهران 
دســتاورد قابل توجهی برای جذب سرمایه 
گذاری و گســترش زیرساخت های تجاری 
آن باشد.گرچه دیدار با ســران کشورهای 
حاضر در نشست به دلیل کوتاهی و یک روزه 
بودن سفر، محدود بود اما همین دیدارهای 
محدود آیت الله رئیســی با »تمیم بن حمد 
آل ثانــی« امیر قطــر و »الهــام علی اف« 
رئیس جمهــور آذربایجــان در حاشــیه 
اجلاس ســیکا از نظر تجاری و هم سیاسی 

دستاوردهایی به همراه داشت.
در اهمیت راهبردی ســیکا و تبدیل آن به 
یک ســازمان بین المللی در عرضه جهانی 
باید گفت که کشورهای عضو آن ۹۰ درصد 
مســاحت قاره آســیا را در برمــی گیرند و 
میزبــان تقریبــا نیمی از جمعیــت جهان 
هستند و آنچه برای جمهوری اسلامی ایران 
در این مقطع حساس و وضعیت منطقه ای 
مهم است، حضور آیت الله رئیسی در جمع 
رهبران آسیایی و اســتقبال آنها از وی بود، 
تا مقدمه ای برای گفت وگوی بیش از پیش 
با آنها در مورد حل و فصل مشــکلات آسیا و 

یافتن راهی مؤثر برای ترویج ابتکارات برای 
تعامل و اعتمادسازی در سطوح بالا باشد.

چین و آخرین سفر خارجی رئیس 
جمهور در 1401 با 20 سند همکاری

پرونده ســفرهای خارجی رئیــس جمهور 
در ۱۴۰۱ با ســفر به چیــن در ۲۴ بهمن ماه 
بسته شد که این دهمین ســفر خارجی وی 
در دولت سیزدهم و ششمین سفر در ۱۴۰۱ 
بود. سفری ســه روزه که با هدف اقتصادی، 
سیاســی و راهبردی و در راســتای ارتقای 
روابط چند جانبــه در حوزه هــای تجارت، 
حمل و نقل، انرژی، بین تهران - پکن شــکل 
گرفته و در واقع این نخســتین ســفر دولتی 
رئیس جمهــور به چین در ۲۰ ســال اخیر و 
نخســتین میهمان ارشد »شی جین پینگ« 
در ســال نو چینی که در پی دعوت رســمی 
همتای چینی اش در شــهریور ماه امســال 
و در جریان هشــتمین ســفر خارجی خود 
به اجلاس ســازمان همکاری شــانگهای در 
سمرقند انجام شد.تمامیت سرزمینی و عزت 
ملی ایران و چین، راه اندازی سازوکار مشورت 
سیاسی دوجانبه در موضوعاتی چون مقابله 
با تروریسم، مخالفت با دخالت تحریک آمیز 
سیاسی و تحریک به آشــوب به بهانه حقوق 
بشر و دموکراســی، تأکید بر لغو تحریم های 
ظالمانه و عضویت ایران در سازمان همکاری 
شــانگهای و بریکس و در کنــار آن تقویت 
بیش از پیش روابط اقتصــادی ایران و چین 
را می تــوان هســته اصلی توافــق »آیت الله 
رئیسی« و »شــی جین پینگ« دانست که از 
مسیر اجرای سند جامع مشارکت راهبردی 

دو کشور عملیاتی می شود.
توافق بر ســر تقویت ارتباط جهت پیشبرد 
همــکاری در زمینــه توســعه تجــارت 
الکترونیک، توافق بر سر گسترش همکاری 
در زمینه کشــاورزی بین ۲ کشــور ایران و 
چین، آمادگــی چین برای بهبــود امنیت 
غذایی و ظرفیت تولید کشاورزی به صورت 
فراگیر، توافق بر ســر تقویــت ظرفیت های 
صنعتی و معدنی و ســرمایه گذاری و توسعه 
همکاری  با هدف افزایش ســهم انرژی های 
تجدیدپذیــر در ایران و توافــق برای تبادل 
تجربیــات و دیدگاه ها جهــت فقرزدایی و 
ســلامت ۲ کشــور در حوزه همکاری های 
اقتصادی و توســعه ای را برآن داشــت تا بر 
تســریع در اجرای برنامه همکاری جامع و 
ادامه افزایــش همکاری هــا در زمینه های 
تجــاری، کشــاورزی، صنعتــی، انــرژی 
تجدیدپذیر، زیرســاختی با ایــن محورها 
توافق کنند که البتــه یکی از امیدواری های 
مهم حرکــت پرشــتاب صنعت ایــران در 
نتیجه اجــرای توافق تهــران و پکن خواهد 
بود. توافق برای سرمایه گذاری ۳.۵ میلیارد 
دلاری چین در صنعت ایــران، تفاهم برای 
سرمایه گذاری ۱۲ میلیارد دلاری در صنعت 
حمل و نقل و ساخت خودرو و پیشنهاد یک 
بسته ۴۰ میلیارد دلاری برای سرمایه گذاری 
در صنعت نفت ایران به اضافه اعلام آمادگی 
چیــن جهت ســاخت انبوه مســکن.چین 
از آنجایی کــه بزرگترین شــریک تجاری 
جمهوری اســلامی ایران به در پکن شــمار 
می رود در این ســفر ۲۰ ســند همکاری و 
یادداشــت تفاهم میان جمهوری اسلامی 
ایران و چین از ســوی مقامات عالیرتبه دو 
کشور و در حضور آیت الله رئیسی و شی جین 
پینگ به امضا رسید که این اسناد در زمینه 
مدیریت بحران، گردشــگری، ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، محیط زیســت، تجارت 
بین المللــی، مالکیت معنوی، کشــاورزی، 
صادرات، بهداشــت و درمان، رسانه، ورزش 
و میراث فرهنگی اســت.آیت الله رئیســی 
۱۳ اردیبهشت و ۱۳ ســال پس از بحران و 
جنگ در ســوریه، به عنــوان بالاترین مقام 
اجرایی جمهوری اســلامی ایــران در صدر 
هیأتی بلندپایه به دمشــق سفر کرد؛ سفری 
راهبردی کــه دســتارودهای متنوعی در 
حوزه سیاســی و امنیتــی و اقتصــادی و 
تجاری داشت و البته آثاری هم در همگرایی 
هرچه بیشتر برای تقویت محور مقاومت در 
منطقه.در این ســفر برنامه جامع همکاری  
راهبــردی و بلندمدت جمهوری اســلامی 
ایران و جمهوری عربی ســوریه و ۱۴ سند 
همــکاری در حوزه هــای همکاری هــای 
تجاری، نفــت  و انرژی، فنی-مهندســی، 
مســکن، حمل و نقل ریلی  و هوایی، مناطق 
آزاد و بخش خصوصــی، ارتباطات و فناوری  
و زلزله و امدادرســانی و تسهیل امور زیارتی 
در حضور روســای جمهور کشــور به امضاء 
رســید و آیت الله رئیســی علاوه بــر دیدار 
رسمی با بشــار اسد و نخســت وزیر و وزیر 
خارجه ســوریه، دیدارهایی هم با رهبران و 
اندیشمندان فلســطینی و علمای بلاد شام 
و همچنین فرماندهــان مقاومت و خانواده 
شــهدا و تجار و فعالان اقتصادی دو کشور و 
ایرانیان مقیم و خانواده کارگزاران جمهوری 
اسلامی داشت و البته مهم ترین فصل سفر، 
زیارت حرم مطهر حضــرت زینب و حضرت 

رقیه سلام الله علیهما بود.
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 انتخاب وزیر جهاد کشاورزی؛ گزینشی سهل
 اما ممتنع

احمد حق پژوه   نقش اســتراتژیک و بی بدیل وزارت جهاد کشاورزی 
در مسائل کلان اقتصادی - اجتماعی کشور و تأثیر مستقیم تصمیمات 
مدیریتی بخش کشــاورزی بر وضعیت تأمین کالاهای اساسی و سفره 
عموم مردم جامعه، همواره انتخاب و استمرار فعالیت وزیر مربوطه را با 

حساسیت مضاعف و چالش های بسیار جدی همراه کرده است.
در وصف اهمیت اســتثنایی و جایگاه خطیر وزارت جهاد کشــاورزی، 
همین جمله بس که این وزارتخانه پیش قراول و سکاندار اصلی تأمین 
امنیت غذایی کشور است که بر اســاس قانون، توسعه پایدار کشاورزی 
و منابع طبیعی، مدیریت کلان زنجیــره ارزش و افزایش کمی و کیفی 
محصولات کشــاورزی در جهت تأمین امنیت غذایی، عمران و توسعه 
روســتاها و مناطق عشــایری و نظایر آن از مهم تریــن مأموریت های 
این وزارتخانه راهبردی اســت؛ علاوه بــر موارد فوق، معیشــت بالغ 
بر ۳۰ میلیون نفر از جمعیت خانوارهای کشــور به طور مســتقیم در 
گرو فعالیت های بخش کشــاورزی و متولی مربوطه است. برخورداری 
از حوزه وظایف بســیار گســترده، از جنگل ها و مراتع و دریاها و کوه ها 
و روســتاها گرفته تا صیانت از کاربری و باروری اراضی کشــاورزی، از 
کمیت و کیفیت و ســلامت غذایی جامعــه تا فراهمــی و تنظیم بازار 
کالاهای اساســی و ده ها وظیفه مهم و حیاتی که بــه تنهایی ظرفیت 
بالقوه ای در حد چندین وزارتخانه را در خود جای داده است، می طلبد 
که بیشترین دقت و حساسیت دولت ها در انتخاب و معرفی وزیر جهاد 

کشاورزی مصروف و معطوف گردد.
برخی ملاحظات ضروری و ویژگی های برجسته وزیر جهاد کشاورزی 

می تواند شامل مواردی از این دست باشد:
-داشــتن ســابقه مؤثر اجرایی و مدیریتــی در زیربخش های متنوع 
و ســطوح مختلف وزارت جهاد کشــاورزی، شــناخت همه جانبه از 
ظرفیت ها و مشکلات اساســی بخش و برخورداری از کاریزمای فردی 
و به ویژه تیم مدیریتی کارآمد و نوگرا از نیروهای مجرب درون بخشــی 

اعم از دولتی و غیردولتی
-تســلط کافی به مســائل حقوقی و قوانین موضوع بخش کشاورزی و 
داشتن برنامه عملیاتی در جهت تحقق آنها به همراه ایجاد ارتباط مؤثر 
و مستمر با نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی برای رفع خلأها 
و نیازهای ضروری در حوزه قانون گــذاری اعم از اصلاحی، تکمیلی و یا 

وضع قوانین جدید
-اعتقاد و ارائه برنامه اجرایی در راستای تحول در مدیریت کلان بخش 
کشاورزی به ویژه چابک سازی و افزایش کارآمدی و اثربخشی نیروهای 
ستادی و صف وزارتخانه با راهبرد پرهیز از مداخلات غیرضرور اجرایی 
به وســیله اصلاح رویکردی و ســاختاری در راســتای تقویت جایگاه 

حمایتی و نظارتی دولت در مدیریت عرصه های کشاورزی کشور
باورمند به مدیریت مشــارکتی با اســتفاده از ظرفیت هــای مردمی و 
مصمم به واگــذاری اقدامات اجرایــی در زیربخش هــای مختلف به 
تشــکل های اصیل بهره برداران مطابق قوانین بالادستی از جمله ماده 
۶ قانون افزایش بهره وری و سروســامان دادن به بنگاه های اقماری در 
اجرای ماده ۲ قانون تشکیل و ارائه برنامه مشخص و مدون در این زمینه

-ارائــه برنامه فنــی و اجرایی پیرامــون اصلاح و ســازماندهی »نظام 
بهره بــرداری« به عنوان یکــی از چالش های زیربنایی کشــاورزی در 
راســتای اجرای طرح ها و برنامه هــای راهبردی نظیــر اجرای الگوی 
کشــت، بهره وری بهینه منابع آب و خاک با اســتفاده از ظرفیت های 

مردمی بخش مانند سازمان و شبکه تعاونی های روستایی و کشاورزی
-معتقد بــه برنامه ریزی اســتراتژیک بــرای تکمیل زنجیــره ارزش 
کشــاورزی به ویژه در حوزه محصولات دارای مزیت های برتر جهانی و 
منطقه ای و ارائه راهکارهای اجرایی و همچنین اصلاح فرآیندها و رفع 
موانع بروکراتیک در حوزه صدور مجوزها مطابق با استانداردهای ملی 

و بین المللی
-داشــتن برنامه جامع در زمینه مدیریت بهینه توزیــع و مصرف آب 
کشاورزی و همچنین عمران و توسعه روستایی و عشایری، فعال سازی 
و بهره گیری از ظرفیت های مغفول در مدیریت و اقتصاد کشــاورزی و 

روستایی کشور نظیر توسعه اگروتوریسم )گردشگری کشاورزی(
-ارائه برنامــه اجرایی درباره اصــلاح، نوآوری و بازســازماندهی نظام 
بیمه ای و توســعه صنعــت بیمه بخش کشــاورزی به عنــوان بازوی 
قدرتمند بخش و تحقق قوانین موضوع بــه ویژه ماده ۳۲ قانون افزایش 

بهره وری بخش کشاورزی است.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد
بازار سرمایه آماده همکاری با صنعت برق

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفت: بازار سرمایه این آمادگی را 
دارد که هم در قالب صندوق پروژه و هم در قالب ابزارهای مختلف بدهی 

در کمترین زمان ابزارها را در اختیار صنعت برق قرار بدهد.
 

مجید عشقی، رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در مراسم رونمایی 
از تابلوی برق ســبز بورس انرژی ایران، گفت: بازار سرمایه این آمادگی 
را دارد که هم در قالــب صندوق پروژه و هم در قالــب ابزارهای مختلف 
بدهــی در کمترین زمــان ابزارهــا را در اختیار صنعت بــرق و فعالان 
صنعت انرژی های تجدید پذیر قــرار بدهد.وی افــزود: در صورتی که 
طرح توجیه پذیر باشد مطمئن باشید منابع خوبی در بازار سرمایه برای 
توسعه تجهیزات و زیرساخت ها وجود دارد.عشقی خاطر نشان کرد: یک 
موضوع مهم در حوزه مدیریت مصرف صنایع وجود داشــت که با برنامه 
وزارت نیرو روند قطعی برق در ســال گذشته کاهش داشت و امیدواریم 

امسال با مدیریت بهتر از صنایع حمایت کنیم تا دچار افت تولید نشوند.
وی در پایان تاکیــد کرد: امیدوارم بتوانیم ابزارهایــی را با کمک دولت 

طراحی کنیم که مطالبات این صنعت پرداخت شود.

رییس سازمان ملی بهره وری اعلام کرد
رشد شاخص بهره وری عوامل تولید

رییس ســازمان ملی بهره وری اعلام کرد: در دو ســال گذشته از دولت 
سیزدهم، شاخص بهره وری کل عوامل تولید رشد مثبت داشته است.

 میر ســامان پیشــوایی در همایش ملی بهره وری ایران اظهار کرد: در 
دو سال گذشــته از عمر دولت سیزدهم شــاخص بهره وری کل عوامل 
تولید رشد مثبتی داشته است و در سال گذشــته و بر اساس برآورد ۹ 
ماهه سال گذشته، ۳.۵ درصد از رشــد اقتصادی ۵.۴ درصدی از محل 
بهره وری بوده اســت.وی افزود: از سوی دیگر شــاخص بهره وری کل 
عوامل تولید به بالاترین حد خود در ۱۰ ســال اخیر رسیده است اما اگر 
این شاخص بخواهد اثر خودش را روی درآمد سرانه بگذارد و نشان دهد 

حداقل باید تا سه سال آینده این روند ادامه پیدا کند.

یادداشت

بازار

وزیر اقتصاد با اشــاره به تاکید رئیس جمهور در جلسه 
هیات دولــت، گفت: دســتگاه ها مکلف شــدند تمام 
مجوزها، اســتعلام ها و آزمایش ها در حــوزه تجارت و 

گمرک را ظرف مدت هفت روز صادر کنند.
 سیداحســان خاندوزی با اشــاره به گــزارش رئیس 
جمهور در جلســه هیــات دولت درباره صــرف زمان 
طولانــی در بعضی دســتگاه ها برای صــدور مجوزها 
و پاســخ به اســتعلامات اظهــار کرد: طبــق گزارش 
رئیس جمهور در جلســه هیئت دولت، علیرغم اینکه 
هیئت مقررات زدایی و تســهیل محیط کســب و کار 
مصوب کرده که در بســیاری از زمینه هــا از جمله در 
حوزه تجــارت خارجــی و گمرکی، دســتگاه ها باید 
حداکثر ظرف مدت هفت روز پاســخ مجوزهای لازم، 
اســتعلام ها و آزمایش های لازم برای کالاهای تجاری 
کشــور را صادر کنند تا فعالان اقتصــادی ما کمتر در 
مســیر فعالیت اقتصــادی و تجارت معطــل بمانند، 
متاســفانه تعدادی از دســتگاه های اجرایی کشور از 
این بازه زمانی هفــت روزه تخطی کردنــد؛ بعضی از 

دستگاه ها به طور متوسط ۱۳ و بعضی بالاتر 
تا ۱۷ روز زمان پاســخ دادن بــه مجوزهای 
حوزه تجــارت و گمرکی کشــور را طولانی 
کــرده بودند که با دســتور رئیــس جمهور 
مکلف شــدند که این بازه زمانی را به همان 

هفت روزه مصوبه قانونی کاهش دهند.
وزیر اقتصــاد تاکید کرد: در رابطــه با تعداد 

بخشنامه های متعددی که در حوزه تجارت خارجی و 
گمرک صادر می شود، از آنجایی که یکی از گلایه های 
رهبر معظم انقلاب در جلســه بــا کارآفرینان همین 
تعدد، تکثر و تغییر متناوب آیین نامه ها، بخشــنامه ها 
و دســتورالعمل ها بود امروز گزارشی در هیات وزیران 
ارائه شــد.خاندوزی ادامه داد: بر اســاس این گزارش 
رویه های معیــوب مانع تولید از جملــه بخش نامه ها، 
آیین نامه ها که در دو ماه اول ســال گذشــته ۵۵ مورد 
در حوزه تجاری و گمرکی کشور و توسط دستگاه های 
مختلف از جملــه وزارت صمــت، وزارت جهاد و همه 
دســتگاه حوزه تجارت بــوده، به ۳۱ مــورد کاهش 

پیدا کرد.طبــق اعــلام وزارت اقتصاد، وی 
همچنین گفت: دســتور رئیس جمهور این 
بود که در ۱۰ مــاه باقیمانده امســال برای 
محقق شدن کامل هدف رشــد تولید باز هم 
باید این عدد کمتر شــود و فعالان اقتصادی 
بتوانند به شــکل کاملًا پیــش بینی پذیر در 
تقویم زمانی مشخص بخشــنامه ها و آیین 
نامه ها را داشــته باشــند.وزیر اقتصاد درباره تسهیل 
مجوزهای کســب و کار نیــز اظهار کــرد: ۵۰ مجوز 
دستگاه های اجرایی مجوزهایی هســتند که نیازمند 
تایید نیست و صرفا ثبت درخواست برای صدور مجوز 
کفایت می کند و در مورد ســایر مجوزها هم فقط برای 
مواقعی که به جهت طولانی شدن مسئله استعلام های 
دســتگاه های احراز هویت یــا حوزه نظــام وظیفه و 
دستگاه هایی از این دســت به طول می انجامد، ممکن 
اســت که زمان صدور اندکی طولانی شود.خاندوزی 
همچنین یادآور شد: اتفاق بســیار مهمی که از روز ۲۸ 
اردیبهشــت ماه در حوزه مجوز آغاز شــد که می تواند 

فصل جدیدی در مساله تســهیل صدور  مجوزها باشد 
این است که دیگر هیچ دســتگاهی اجازه این را ندارد 
که بخشنامه و دســتورالعملی را صادر کند مگر اینکه 
در درگاه ملی مقررات کشور ثبت شده باشد؛ بنابراین 
هر کدام از دستگاه های اجرایی کشور اگر بخواهد آیین 
نامه و دســتورالعمل را صادر کند و در آنجا ثبت نکرده 

باشند نافذ نیست و لازم الاجرا نخواهد بود.
وی یادآور شــد: این حکم ۱۲ ســاله و بر زمین مانده 
از ســال ۱۳۹۰ کــه قانون بهبــود محیط کســب و 
کار ایــن الــزام را ایجاد کرده بــود تا امــروز به جهت 
اینکه ضمانت اجرا نداشــت بــه تأخیر افتــاده بود و 
از همیــن جهت می توانــد یکی از خبرهای خوشــی 
باشــد که تولیدکننــدگان، تجار، فعــالان اقتصادی 
و صادرکنندگان کشــور به عنوان یک نقطه عطف در 
مســئله مقررات گذاری و مقررات زدایی با آن مواجه 
می شوند و در جامه عمل پوشاندن به شعار پیش بینی 
پذیر کــردن اقتصاد کــه آقای رئیس جمهــور هم در 

برنامه های اقتصادی به آن اشاره کردند، موثر است.

انجمــن صنایع لــوازم خانگــی ایــران در بیانیه ای 
اعلام کرد: شــائبه افزایش ۲ تا ۳ برابری قیمت برخی 
محصولات لــوازم خانگــی داخلی نســبت به قیمت 
جهانی محصولات مشــابه برندهــای خارجی صحت 
ندارد. انجمن صنایع لوازم خانگــی ایران در خصوص 
شفاف ســازی افزایش قیمت محصولات لوازم خانگی 

بیانیه ای صادر کرد.
در بیانیه این انجمن آمده است: نظر به جایگاه انجمن 

ملی صنایع لوازم خانگی ایران در کسوت قدیمی ترین 
تشــکل ملی این صنعــت و عطف به اظهــار نظرهای 
منتشر شده در برخی رسانه ها مبنی بر افزایش قیمت 
محصولات لوازم خانگی، موارد ذیــل را به نمایندگی 
از ۳۰۰ عضو فعال انجمن در دو طیف محصول ســازان 
و قطعه ســازان، جهت تنویــر و آگاهی بخشــی افکار 

عمومی مورد تأکید قرار می دهد.
شائبه افزایش ۲ تا سه برابری قیمت برخی محصولات 

لــوازم خانگی تولید داخل نســبت بــه قیمت جهانی 
محصولات مشــابه برندهای خارجی صحت نداشــته 
و این در حالی اســت که با وجود افزایــش قابل توجه 
برخی مؤلفه های مترتب بر تولید نظیر نرخ ارز، قیمت 
مواد اولیه داخلــی، حقوق و دســتمزد، حمل و نقل، 
تورم جاری و غیره در مقایســه با تیر ماه سال ۱۴۰۱، 
تغییر قیمت محصولات لوازم خانگــی ایرانی، کمتر از 
قیمت محصولات خارجی بوده و فاصله زیادی با میزان 

نادرست اعلام شده دارد.
این بیانیه می افزاید: هیچ یــک از تولید کنندگان عضو 
انجمن صنایع لوازم خانگی ایــران علاقه ای به هرگونه 
افزایش قیمــت در محصولات تولیدی خود نداشــته 
و افزایــش قیمت در برخی محصــولات، فقط به دلیل 
افزایش قیمت نهاده هــای مترتب بر تولیــد بوده که 
به طــور طبیعی بر بهای تمام شــده محصــول نهایی 

اثرگذار است.

وزیر

لوازم خانگی

فاطمه امیر احمدی  بر اســاس دســتور 
رئیس جمهور به وزارت جهاد کشــاورزی 
مبنی بــر رســیدگی آنی به مســاله گندم 
کاران، جلسه شورای قیمت گذاری تشکیل 
شد اما پس از ۳ ساعت مذاکره، بدون نتیجه 

پایان یافت.
تعیین قیمــت جدیــد خریــد تضمینی 
گندم از بهمن سال گذشــته مطرح شد اما 
همچنان بــدون نتیجه باقی مانده اســت. 
پس از رایزنی های بســیاری که نمایندگان 
گندم کاران با مســؤولان دولتی و مجلس 
شورای اسلامی داشتند اردیبهشت امسال 
نخستین جلســه شــورای قیمت گذاری 

محصولات اساسی کشاورزی برگزار شد.
رونــد تعییــن نــرخ جدیــد محصولات 
کشــاورزی به این گونه اســت که در سال 
زراعی جدید مشخص شــده و بدون تغییر، 
یک سال ثابت باقی می ماند. سال گذشته با 
جهش نرخ دلار و گران شــدن هزینه کالاها 
و خدمات، گندم کاران درخواست افزایش 
مجدد قیمــت گندم پیش از ســال زراعی 
)شهریور ۱۴۰۲( داشــتند. با وجود اینکه 
خبرها از ســوی برخی اعضای شورا حاکی 
از تعیین قیمتی بین ۱۶ تــا ۱۷ هزار تومان 
در هر کیلو بــود، سرپرســت وزارت جهاد 
کشــاورزی به عنوان رئیس شورای قیمت 
گذاری محصولات اساســی کشاورزی ۱۷ 
اردیبهشــت نرخ ۱۵ هزار تومان را اعلام و 

ابلاغ کرد.
گندم کاران ناراضی دوبــاره موضوع را طی 
ارســال نامه ای سرگشــاده به رهبر معظم 
انقلاب و رئیس جمهوری خواهان رسیدگی 
به مساله شــدند. در نهایت ابراهیم رئیسی 
طی دستوری خواستار پیگیری آنی قیمت 

گندم و تعیین تکلیف آن شد.

برگزاری جلسه بدون نتیجه
علی قلی ایمانــی، مدیرعامــل بنیاد ملی 
گندم کاران از تشــکیل جلسه شورا قیمت 
گــذاری محصولات اساســی کشــاورزی 
عصر روز گذشــته ۳۰ اردیبهشت خبر داد 
و بــه مهر گفت: بر اســاس دســتور رئیس 
جمهوری به وزارت جهاد کشــاورزی مبنی 
بر رسیدگی آنی به مساله گندم کار، جلسه 
شورا تشکیل شد اما پس از ۳ ساعت مذاکره، 
بدون نتیجه پایان یافــت.وی افزود: تعداد 
زیادی از اعضا خواســتار اعــلام قیمت به 
دســت آمده از آنالیز نرخ تمام شــده گندم 

شــدند اما ۳ عضو دولتی )سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی کشور، وزارت جهاد کشاورزی 
و وزارت امور اقتصادی و دارایی( نپذیرفتند 
و خواستار استخراج دوباره قیمت تمام شده 
این محصول شــدند.وی ادامــه داد: به این 
ترتیب مقرر شد برای راستی آزمایی درباره 
مبلغ ۱۷ هزار تومان معاونت زراعت وزارت 
جهاد کشاورزی به همراه مرکز پژوهش های 
این وزارتخانه قیمت گندم را مجدداً از تمام 
استان ها به دســت آورده و با قیمت اعلامی 
بنیاد ملی گندم کاران مورد ســنجش قرار 
گیرد. سپس این سه بخش )معاونت زراعت، 
مرکز پژوهش ها و بنیــاد ملی گندم کاران( 
رایزنی کرده و بــا توجه به هزینــه تولید و 

میانگین عملکرد گندم کاران کشور، جمع 
بندی انجام شــده و عدد نهایــی در اختیار 
شورا قیمت گذاری قرار گیرد. سپس مجدد 

رأی گیری شود.

اثرات سو تأخیر
ایمانی در ادامه ســخنان خود با اشــاره به 
تأخیر پرداختی های خرید تضمینی گندم 
عنوان کرد: تا امروز بیش از ۴۰ هزار میلیارد 
تومان گنــدم تحویل دولت شــده اما فقط 
حدود ۱۱ هــزار میلیارد تومــان پرداخت 

شده است.
وی گفــت: در حــال حاضر ابتــدای فصل 
برداشــت گنــدم هســتیم و محصولات 

استان های گرمسیر برداشــت می شود اما 
با شروع پیک برداشــت گندم در هفته های 
آینده و آماده برداشــت شــدن محصولات 
مناطــق معتــدل، حجــم گندم هــای 
تحویلی بیشــتر می شــود. به نظر می رسد 
دولت نمی توانــد تأمین مالی کنــد زیرا از 
۷ فروردین کــه نخســتین محموله گندم 
تحویل شــد تا هم اکنون فقــط هزینه ۳۰ 

درصد محصولات پرداخت شده است.
مدیرعامــل بنیاد ملی گنــدم کاران با بین 
اینکه تعلل و تأخیر تعییــن تکلیف قیمت 
خرید تضمینی گندم اثرات ســو در کشت 
این محصول دارد، گفت: این تعلل منجر به 
کاهش کشت شده زیرا در مناطق سردسیر 
که کشــاورزان در مرحله داشــت )آبیاری، 
سم پاشــی، کوددهی و…( گندم هستند با 
توجه به اینکه کشت صرفه اقتصادی ندارد 

فعالیت خود را متوقف می کنند.
وی ادامه داد: ۷۰ درصد زراعت در کشــور 
۷ آبی بــوده در حالــی که در کشــورهای 
پیشــرفته فقط ۳۰ درصد کشــاورزی آبی 
انجام می شــود. این امر در کنار زمین های 
خــرد و کوچک مقیاس، ســبب شــده تا 
نتوانیــم از مکانیزاســیون به نحو احســن 
اســتفاده کنیم و با ارتقا فعالیت ها، هزینه 
تمام شــده را کاهش دهیم. این موضوع هم 
باید در نهادهای بالادســتی پیگیری شده و 
مسؤولان راهکاری برای حل این معضلات 

پیدا کنند.
ایمانی درباره زمان برگزاری جلســه بعدی 
شــورای قیمت گذاری نیز گفت: مقرر شد 
جلسه بعدی شورا و اخذ تصمیم نهایی آخر 
هفته جــاری یا نهایت ابتــدای هفته آینده 

باشد.

وزیر اقتصاد:همه مجوزهای تجارت و گمرکی باید ظرف یک هفته صادر شود

انجمن لوازم خانگی ادعا کرد؛ افزایش ۲ تا ۳ برابری قیمت لوازم خانگی صحت ندارد

 فروش توسط نمایندگی ها، ممنوع!

وهای مونتاژی بالاخره تعیین تکلیف شدند خودر
حمایــت  ســازمان  خریــدار  
مصرف کننــدگان و تولیدکننــدگان در 
اطلاعیه ای ضوابــط قیمت گذاری و فروش 
خودروهای مونتــاژی را به شــرکت های 

خصوصی اعلام کرد.
پس از کــش و قوس های بســیار در تعیین 
تکلیف قیمــت خودروهای مونتــاژی، در 
نهایت، شب گذشته )یکشــنبه شب( گویا 
خودروســازان خصوصی و شــورای رقابت 
در جلســه ای که در وزارت صنعت، معدن و 
تجارت برگزار شــد، با هم به توافق رسیده 
و قرار شد که خودروســازان مصوبه شورای 

رقابت را اجرایی کنند. 
حمایــت  ســازمان  جلســه،  از  پــس 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان اطلاعیه 
ضوابط جدید فــروش و قیمت خودروهای 
مونتاژی را اعلام کرده اســت که بر اساس 
آن، فروش محصولات صرفاً از طریق سامانه 
یکپارچه و هرگونه فروش خارج از ســامانه، 
ممنوع خواهــد بود؛ بدیــن ترتیب مراتب 
فروش و تخصیص به متقاضیــان در قالب 
تعهدات شرکت ها است و بایستی بر اساس 

قیمت های مصــوب اعلامــی، ایفای تعهد 
صورت گیرد. 

در اطلاعیه ســازمان حمایت که با موضوع 
ضرورت رعایــت کلیه الزامــات قانونی در 
عرضه خــودرو که خطاب به پنج شــرکت 

خودروساز خصوصی است، آمده است که: 
با توجه به اطلاعات دریافتــی پس از اعلام 
قیمت محصــولات تولیدی آن شــرکت از 
طریق شــورای رقابت، مطابــق تصمیمات 
جلسه شــماره ۵۶۶ و پیرو انعکاس برخی 
از موضوعــات، از طریــق تماس های مکرر 
مردمی، موارد ذیل جهــت رعایت در اقدام 

و انجام امور اصلاحی تاکید می شود: 
۱- فروش کلــی محصولات پنج شــرکت 
)صنایع خودروســازی ایلیــا، فرداموتور، 
کرمان موتــور، مدیران خــودرو و بهمــن 
موتور( بر اســاس تصمیمات جلســه ۵۴۳ 
شــورای رقابت و همچنین معاونت صنایع 
حمل ونقل صرفاً از طریق ســامانه یکپارچه 
تخصیص خــودرو و با هماهنگــی مراجع 
ذی ربط صــورت پذیــرد و هرگونه عرضه 
خودرو خارج از سامانه مذکور اعم از فروش 

محصول توسط نمایندگی های آن شرکت 
در قالــب تحویل فوری یا فروش اقســاطی 
ممنوع و در حکــم عرضه خارج از شــبکه 
بوده و در صورت مشــاهده در قالب قوانین 

تعزیری اقدام خواهد شد.
۲- بــا توجه به مشــارکت آن شــرکت در 
طرح تخصیص خــودرو از طریق ســامانه 
یکپارچه و تعییــن و ابلاغ اولویت ها، تمامی 
موارد اعلامــی به آن شــرکت در خصوص 
متقاضیان خرید خــودرو، در قالب تعهدات 
آتی آن شرکت تلقی شــده و باید بر اساس 

قیمت های مصوب اعلامی نسبت به ایفای 
به موقع آن اقدام شــود. البتــه در صورت 
عدم اقدام آن شــرکت در انعقاد قرارداد در 
زمان مقرر مشخص شــده، مراتب از طریق 
از مصادیق عدم عرضه خــودرو بوده و وفق 

قانون تعزیرات اقدام خواهد شد.
 ۳- در خصــوص آن دســته از محصولات 
تاکنون قیمت آن توســط شــورای رقابت 
اعلام نشــده، ضــروری اســت در حداقل 
زمان ممکن نســبت به تکمیل مستندات 
لازم اقدام و تمامــی قراردادهای منعقده با 
مشتریان باید به نحوی تنظیم شود، تا ضمن 
رعایت مفاد آیین نامه اجرایی قانون حمایت 
از حقوق مصرف کنندگان خودرو، به محض 
اعلام قیمت محصولات، شــرایط دریافت 
و پرداخــت مابه التفــاوت احتمالی قیمت 
خودرو از طرف آن شرکت یا مشتریان پس 

از تعیین قیمت نهایی امکان پذیر باشد. 
۴- اخذ مبلــغ خرید خــودرو از متقاضیان 
جهت عقد قــرارداد، باید متناســب با نوع 
قــرارداد تنظیمی )پیش فــروش، فروش 
فوری و فروش فوق العاده ســه ماه( صورت 

پذیرد. )فــروش فوق العاده حداکثر ســه 
ماه و در پیش فروش حداکثــر یک ماه(؛ لذا 
دریافــت و تکمیل وجه خــودرو بر خلاف 
مفاد آیین نامه خارج از ضوابط و تخلف بوده 
و باید اصلاح شــود.۵- قیمت های مورد هم 
در صدور دعوتنامه هــای تکمیل وجه باید 
مطابق با قیمت های اعلامی بوده و هرگونه 
اعلام قیمــت، اخذ وجه مــازاد و... در حکم 
گرانفروشــی از طریق مصادیــق تعزیری 

پیگیری خواهد شد.
با عنایت به مطالب فوق و نظــر به تذکرات 
قبلی انجام شــده، مجددا تاکید می شــود 
شــرکت ها مکلف به رســیدگی بــه کلیه 
شکواییه های مشتریان و مصرف کنندگان 
هســتند و در صورت عدم همــکاری لازم، 
شــاکیان می توانند از طریــق ادارات کل 
صنعت معدن و تجارت اســتان ها و معاونت 
بازرســی ذی ربط بــا ارائه شــکواییه ها و 

گزارش های خود احقاق حق کنند.
ایــن نامه به امضــای حســین فرهیدزاده 
رئیس ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان رسیده است.
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تاکید القاصی بر ایمن سازی خطوط لوله های 
نفتی معارض با آزادراه غدیر

رئیس کل دادگستری استان تهران با اشــاره به خطرات ناشی از وقوع 
حادثه در خطوط لوله های نفتی معارض با پــروژه آزادراه غدیر، ایمن 
سازی این خطوط را در راستای پیشگیری از آسیب ها و حوادث جبران 

ناپذیر ضروری دانست.
علی القاصی رئیس کل دادگســتری و رئیس شورای پیشگیری از وقوع 
جرم استان تهران در نامه ای از استاندار تهران خواست تا موضوع ایمن 
ســازی خطوط لوله های نفت و ایفای تعهدات دستگاه های متعهد در 

اجرای پروژه آزاد راه غدیر را مورد پیگیری ویژه قرار دهد.
القاصی در این رابطه اظهار کرد: ایمن ســازی لوله های کریدور نفتی، 
برای پیشــگیری از وقوع حوادث غیر قابل پیش بینی و فجایع انسانی 
و زیســت محیطی اهمیت زیادی دارد و بر اساس دســتور رئیس قوه 
قضاییه برای بهره مندی از ظرفیت های دستگاه قضایی در تحقق شعار 
سال جاری که توسط رهبر معظم انقلاب اســلامی به عنوان مهار تورم 
و افزایش تولید نام گذاری شــده اســت جزء اولویت های دادگستری 
استان تهران قرار دارد.رئیس کل دادگستری استان تهران تصریح کرد: 
از آنجا که پایداری شــبکه های انتقال انرژی و حفظ ایمنی مسیرهای 
مواصلاتی، مــورد بهره برداری شــرکت های تولیــدی و کارخانجات 
صنعتی هستند و تاثیر مســتقیم و مهمی در امر تولید دارند لذا موضوع 
تسریع در ایمن ســازی خطوط لوله نفت در آزادراه غدیر مورد مطالبه 
قرار گرفته اســت.وی با اشــاره به ســخنان اخیر حجت الاســلام 
والمســلمین محســنی اژه ای رئیس قوه قضاییــه در خصوص آنکه 
برخی از تــرک فعل ها جرم اســت و برخی جرم نیســت، اما ممکن 
اســت ســبب بروز خســارت هایی بشــود، گفت: در موضوع ایمن 
ســازی خطوط لوله های نفتی حُســن انجام تعهدات صورت گرفته 
در قراردادهــای این پروژه ضروری اســت و مکاتبــه صورت گرفته 
با اســتاندار تهران در راســتای وظایف نظارتی دســتگاه قضایی و 

صیانت از حقوق مردم و پیشگیری از وقوع جرم است.
القاصی تاکید کرد: خدمت رســانی بیشــتر به مردم و حفــظ منابع و 
منافع کشور، نتیجه هم افزایی دســتگاه های اجرایی، قضایی و تمامی 
نهادهای متولی در امر اداره کشور است و امیدواریم اقدامات اثربخشی 

را در سایه انجام وظایف قانونی دستگاه قضایی ایفا کنیم.

پزشکان پایتخت همچنان نسخه کاغذی 
می نویسند

آن طور که مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران، عنوان داشته است، 
بیشترین چالش در طرح نسخه نویســی الکترونیکی متوجه پزشکان 

پایتخت است.
 محمدمهــدی ناصحی مدیرعامل ســازمان بیمه ســلامت ایران، در 
نشست خبری، به روند اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیکی در کشور 
اشاره کرد و گفت: بیشــترین چالش ما با پزشــکان پایتخت است که 

اکثریت آنها همچنان نسخه کاغذی برای بیمار تجویز می کنند.
آمارها نشان می دهد که بیشــترین تعداد مطب های پزشکی در سطح 
اســتان تهران به ویژه شــهر تهران قرار دارد. همین امر ســبب شده تا 

شاهد بیشترین مراجعات بیماران از اقصی نقاط کشور به تهران باشیم.
این در حالی است که موضوع نسخه نویسی الکترونیکی، به عنوان یکی 
از طرح های مهم وزارت بهداشت و سازمان های بیمه گر؛ با چالش های 
زیادی همراه بوده اســت.مدیرعامل ســازمان بیمه ســلامت ایران، با 
عنوان این مطلب کــه در تهران هنوز برخی پزشــکان از طرح تمکین 
نمی کنند، گفت: قانــون تکلیف کرده که تمدید و اخــذ پروانه طبابت 
منوط به اجرای نسخه الکترونیک است.اما، ســازمان نظام پزشکی به 
عنوان سازمان صنفی جامعه پزشــکی، همچنان اصرار دارد که نسخه 
نویسی الکترونیکی با چالش هایی مواجه است که باعث شده همکاران 

نسخه نویس، همچنان از نسخه های کاغذی استفاده کنند.
در همین حال، مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران، استفاده از نسخه 
کاغذی را اجحاف در حق بیماران دانســت و گفت: عدم نسخه نویسی 

الکترونیکی، هزینه های بیمار را افزایش می دهد.
پزشکان نسخه نویس در تهران، مدعی هستند که قطع اینترنت، ورود 
به سامانه نسخه الکترونیک را دشوار می کند و نمی توانند معطل بمانند. 
اما، بیمه ها چنین استدلالی را رد می کنند و معتقدند که قطع اینترنت، 
به ندرت اتفــاق می افتد و نمی توانــد بهانه خوبی برای تجویز نســخه 

کاغذی باشد.

دیوار

معاون سیاسی و اجتماعی اســتانداری تهران با تاکید 
بر اینکه در ســال جدید جمع آوری معتادان متجاهر 
اســتان تهران با قوت بیشــتری پیگیری می شــود از 
تحقق ایجاد ظرفیــت ۲۵۰۰۰ نفری برای جمع آوری 

معتادان متجاهر خبر داد.
عباس جوهری  در تشــریح آخرین اقدامــات قرارگاه 
اجتماعی تهــران دربــاره جمع آوری و ســاماندهی 
معتادان متجاهر گفت: چند قدم را در ارتباط با موضوع 
معتادان متجاهر برای خودمــان در قرارگاه اجتماعی 
هدف گذاری کرده بودیم که در قدم نخســت که البته 
بســیار مهم بود ظرفیت نگهداری معتادان متجاهر را 
در استان تهران بر اســاس نیاز موجود باید فراهم می 

کردیم.

وی با اشــاره بــه اینکه در حــوزه نگهداری 
معتــادان متجاهر با کمبــود مواجه بودیم، 
افزود: هدف گذاری شــد که تا پایان ســال 
۱۴۰۱ نیاز موجــود در این بخــش مرتفع 
شــود؛ لذا چیزی حدود ۲۵ هزار نفر ظرفیت 
هدف گذاری شد که در حال حاضر این تعداد 
تقریبا محقق شــده اســت و بخش کوچکی 

باقی مانده که نیازمند تزریق بودجه اســت البته تعداد 
کمی اســت و می توان گفت ظرفیت مورد نیاز محقق 

شده است.
جوهری ادامــه داد: با توجه به تأمیــن ظرفیت لازم 
نگهداری معتــادان و نــگاه ویژه ســردار رادان  به 
عنوان اولویــت؛ پلیس ورود جدی داشــته و کار در 

حال پیگیری اســت البته موانعی مختصر 
در بحث اعتبارات برای نگهداری معتادان 
داشتیم که در جلسه شورای مبارزه با مواد 
مخدر اســتان تهران مطرح و موانع موجود 

مرتفع خواهد شد.
معاون سیاسی،اجتماعی استانداری تهران 
تاکید کرد: این آمادگی را داریم که در ابتدای 
ســال جدید در بحث جمع آوری معتادان متجاهر به 
نقطه ای برســیم که مورد رضایت شــهروندان باشد 
و هدف گذاری مــا را محقق کند تــا در گام دوم یعنی 
توانمندسازی و باز اجتماعی شدن معتادان ورود پیدا 
کنیم، هرچنــد که در حال حاضر نیــز در برخی کمپ 
های ما این اقدامــات در حال انجام اســت. تصور می 

کنم باید با قوت بیشتری در سال جدید بحث معتادان 
متجاهر را پیگیری کنیم.

وی ادامه داد: در حال حاضر نسبت به سال های گذشته 
قطعا چهره شــهر از حیــث وجود معتــادان متجاهر 
متفاوت شده اســت و این تفاوت برای شهروندان قابل 
مشــاهده اســت. قبلًا این معتــادان در خیابانها زیاد 
مشاهده می شــدند ولی با ورود ما به صورت محله ای 
اقدامات موثری انجام شــد هرچند که شهروندان باید 
قضاوت کنند ولی به نظر می آید تفاوت چشــم گیری 
صورت گرفته و اقدامات خوبی انجام شــده است ولی با 
نقطه مطلوب که مدنظر است فاصله داریم و امیدواریم 
در فصل جدید ســال ۱۴۰۲ به هدف گــذاری خاص 

خودمان دست پیدا کنیم.

مدیرعامــل شــرکت بهره بــرداری متــروی تهران 
در خصوص محاســبه جداگانــه نرخ بلیــت مترو در 
ایســتگاه های جنوبی شــهر تهران گفت: محاســبه 
جداگانه نرخ بلیت برای ایستگاه های جنوبی کار بسیار 

سخت و پیچیده ای است.
 مسعود درستی در حاشــیه بازدید اعضای کمیسیون 
حمل و نقل شورای شهر تهران در جمع خبرنگاران در 

پاسخ به ســوالی درباره کاهش نرخ بلیت مترو، گفت: 
قطعا از روزی که این کاهش نــرخ مصوب و لازم الاجرا 
شود به فاوا ابلاغ خواهد شد و حدود ۱۰ تا ۱۵ روز برای 

اجرایی شدن زمان نیاز خواهد بود.
وی افزود: روز گذشــته در صحن شــورا ما مخالفت یا 
موافقتی نســبت به این کاهش نرخ نداشتیم اما از قبل 
از این موضوع مطلع نبودیم و اگر از قبل می دانســتیم 

می توانستیم آن را مورد بررسی قرار دهیم.
وی در پاسخ به سوال دیگری در خصوص اجرایی شدن 
موضوع کاهش نرخ بلیت مترو برای برخی ایستگاه های 
جنوبــی متروی تهران گفــت: این موضــوع به لحاظ 
اجرایی کار سخت و پیچیده ای اســت و به لحاظ فنی 
جدا کردن برخی ایستگاه ها برای کاهش نرخ بلیت کار 

بسیار سختی خواهد بود.

وی درباره فراخــوان متروی تهران در زمینه کســب 
ایده های نو در حوزه عفاف و حجــاب، گفت: همانطور 
که در اطلاعیه ای این موضوع را اعلام کردیم صاحبان 
ســبک و ایده و کســانی که ایده ها و خلاقیت هایی در 
حوزه عفاف و حجاب دارند می توانند این ایده ها را برای 
ما ارســال کنند و ما نیز از ایده هایی که تا کنون وجود 

نداشته در این زمینه استقبال می کنیم.

استانداری

و متر

خریدار  یــک کارشــناس اکولــوژی و 
مدیریت حیات وحش با بیــان اینکه یکی 
از مســائل و مشکلات اساســی ما در حوزه 
تنوع زیســتی موضوع تخریب زیستگاه ها 
اســت، گفت: با آمــوزش، آگاهی رســانی 
و فرهنگ ســازی در زمینه تنوع زیســتی 

وضعیت بهتری خواهیم داشت.
۲۲ می مصــادف بــا اول خردادمــاه روز 
جهانی تنوع زیســتی است. ســازمان ملل 
متحــد ابتــدا ۲۹ دســامبر ۱۹۹۳ برابر با 
تاریخ تشکیل کنوانســیون تنوع زیستی را 
به  عنوان روز جهانی تنوع زیســتی تعیین 
کرد اما در دســامبر ۲۰۰۰ مجمع عمومی 
این ســازمان، با هدف افزایش سطح درک 
و آگاهی عمومی مردم از مســائل مربوط به 
تنوع زیســتی، ۲۲ می را تحــت عنوان روز 
 )IDB( بین المللی و جهانی تنوع زیســتی

نامگذاری کرد.
امســال شــعار این روز »از توافق تا عمل: 
بازسازی تنوع زیستی« اســت که به انجام 
اقدامــات عملیاتــی جهت احیــای تنوع 

زیستی اشاره می کند.
عبداله سالاری درباره شعار امسال این روز 
جهانی اظهار کرد: براســاس یک استراتژی 
کلی در سازمان ملل اگر در حوزه های کلی 
مانند اجتماعی، اقتصادی، محیط زیســت 
و ... بحرانــی به وجود آمد بایــد بهتر از قبل 
عمل کنیم. شعار امســال از این استراتژی 
نشات گرفته اســت؛ به نحوی که می گویند 
اکنون وقــت ارائه دســتورالعمل و تصویب 
قانون  جدید و مواردی از این قبیل نیســت 
و تنها وقت عمل به دستورالعمل ها و اجرای 
قوانین اســت. بدین جهت باید به ســمت 

اقدامات اجرایی در راستای حفاظت برویم.
وی درباره کنوانســیون تنوع زیستی گفت: 
هدف کنوانســیون تنوع زیستی که از سال 

۱۹۹۳ راه اندازی شــد، افزایــش و ارتقای 
آگاهی عمومی در حوزه تنوع زیستی بود تا 
مســائل و معضلاتی که تنوع زیستی به آن 
دچار است را به چالش بکشــد و به آگاهی 
همگان برساند. ســال ها درباره این موضوع 
صحبت های بســیاری شــد، به طوری که 
توافق نامه ها و دســتورالعمل های بسیاری 

نیز تصویب شد اما در عمل اتفاقی نیفتاد.
سالاری با اشــاره برگزاری نشست سازمان 
ملل متحد درباره تنوع زیســتی موسوم به 
کاپ ۱۵ در مونترال کانادا در ســال گذشته 
که طی آن حدود ۱۹۰ کشــور درباره تنوع 
زیســتی تعهدات بیشــتری را بــه ویژه در 
راستای اشــتراک در منافع اقتصادی ناشی 
از داده هــای ژنتیکی گیاهــان و حیوانات 
برعهده گرفتند، توضیح داد: هر ساله در هر 

نشســت اهدافی را مدنظر قرار می دهند که 
تا نشست بعدی ســازمان ملل درباره تنوع 
زیستی به آن برسند. در این نشست اهداف 
۲۲گانه ای را تعیین کردند و گفتند که باید 
در فاصله دو ساله بین نشست تنوع زیستی 
تمام تلاش خود را برای رســیدن به اعمال 
اجرایی ملمــوس در رابطه با ایــن اهداف 

بکنند.
ایــن کارشــناس ارشــد تنوع زیســتی با 
تاکید بر اینکه آن ها تمــام تمرکز خود را بر 
آگاهی رسانی از طریق رسانه های اجتماعی، 
جوامــع محلــی، روزنامه هــا، مجــلات، 
تلویزیون و ... گذاشــته اند، گفــت: آن ها بر 
جامعه محلــی ســرمایه گذاری می کنند 
تا بتوانند این جوامع را نســبت به خطرات 

متوجه تنوع زیستی آگاه  کنند.

ایران و چالش تنوع زیستی اش
ســالاری درباره بزرگتریــن چالش تنوع 
زیســتی در ایــران تصریح کــرد: یکی از 
مسائل و مشــکلات اساســی ما در حوزه 
تنوع زیســتی موضوع تخریب زیستگاه ها 
است. راهکارهای بسیاری برای آن وجود 
دارد اما شــاید مردم نتوانند کاری کنند و 
بیشــتر دولت ها باید به حل این مســائل 

بپردازند.
وی بــا تاکید بــر اینکه در زمینــه آموزش 
می تــوان بســیار ســرمایه گذاری کرد و 
اقدامات متعددی انجــام داد، توضیح داد: 
آگاه سازی مردم بســیار حائز اهمیت است 
چراکه زمانی ما می توانیم در حوزه حفاظت 
از تنوع زیستی موفق عمل کنیم که آگاهی 

عمومی نسبت به آن بالا رفته باشد.

سالاری ضمن اشاره به اینکه ارزش و اعتبار 
تنوع زیســتی به آگاهی افرادی است که از 
آن باخبر هســتند، اظهار کرد: متاســفانه 
اکنون در حوزه تنوع زیســتی آگاهی مردم 
بسیار کم است، به طوری که به عنوان نمونه 
مردم در روســتایی آنقدر دنبال یک خرس 
می دوند که خرس براثر این اقدام از استرس 
تلف می شــود و می میرد. این موضوع نشانه 
ناآگاهــی از ارزش تنوع زیســتی کشــور 
اســت. بدین جهت نمی توانیم درست از آن 

بهره مند شویم.
وی درباره راهکارهای حفظ تنوع زیســتی 
گفت: یکی از راه ها شفاف کردن ارزش های 
مختلف تنوع زیســتی ماننــد ارزش های 
حفاظتی، اقتصــادی، فرهنگــی و ... برای 
مردم اســت تا بدانند با حفاظت از آن ها در 

نهایت به چه نتایجی می رسند.
این کارشــناس ارشــد تنوع زیستی تاکید 
کرد: سازمان حفاظت محیط زیست با توجه 
به اختیارات و توانمندی هایی که دارد باید 
اقدامات بسیاری در زمینه حفاظت از تنوع 
زیستی کشــور انجام دهد اما در این زمینه 
کم کاری بســیاری دارد که باعث شــرایط 
کنونی شــده اســت. در عین حال در این 
شرایط اگر رسانه های و سازمان های مردم 
نهاد تمام توان خود را بر  موضوع آگاه سازی 
و آموزش برای تنوع زیســتی بگذارند قطعا 

بسیار موثر است.
ســالاری در پایان گفــت: موضوعات تنوع 
زیستی باید بیش از مقدار کنونی در جامعه 
مطرح شــود، به طوری که تنها در مناسبات 
مخصوص آن ها به آن پرداخته نشــود و در 
طول سال به صورت مســتمر درباره آن ها 
فرهنگ سازی شــود. در این صورت مردم 
بیشــتر با این موضوعات ســروکار دارند و 

قطعا موفق تر خواهیم بود.

خریدار  رئیس ســازمان مدارس و مراکز 
غیردولتی و توســعه مشارکت های مردمی 
وزارت آمــوزش و پرورش گفت: شــهریه 
مدارس و مراکز غیردولتی بر اساس الگوی 
تعیین شهریه ابلاغ می شــود و مبالغ اعلام 
شــده در فضای مجازی وجاهــت قانونی 
ندارند.به گزارش ســازمان مدارس و مراکز 
غیردولتی و توســعه مشارکت های مردمی 
وزارت آموزش و پرورش، احمد محمودزاده 
با بیان اینکه شــهریه مدارس غیردولتی بر 
اساس الگوی تعیین شهریه ابلاغ می شود، 
گفت: هم اکنون موسســان مدارس و مراکز 
غیردولتی مشــغول تکمیل اطلاعات مورد 
نیاز برای تعیین شهریه هســتند و تا کنون 
شــهریه هیچ کدام از مــدارس غیردولتی 
برای ســال تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰۲ ابلاغ 

نشده است.
وی افزود: همزمان با ابلاغ شــهریه مدارس 
غیردولتی، مبالغ آنها در سامانه مشارکت ها 
)https://mosharekatha.ir( برای عموم 
مردم قابل مشــاهده اســت بنابراین مبالغ 
اعلام شده در فضای مجازی وجاهت قانونی 

ندارند.
وی بــا بیان اینکــه الگوی تعیین شــهریه 
مدارس غیردولتی در ۲۲ فروردین ســال 
۱۴۰۲ ابلاغ شــده اســت، گفــت: در این 

الگو مطابق مــاده )۱۵( قانون تأســیس و 
اداره مدارس و مراکز آموزشــی و پرورشی 
غیردولتی، پایه و اســاس تعیین شــهریه؛ 
دوره تحصیلی، ســطح آموزشی- پرورشی 
و تربیتی، برنامه ســال تحصیلــی، فعالیت 
های فوق برنامه، فضای فیزیکی، تجهیزات 
و امکانات بروز از جمله آزمایشگاه ها، کارگاه 
ها و سالن ها اســت و در این راستا به نیروی 
انسانی شاغل در مدارس غیردولتی و دارای 
صلاحیت های عمومــی، تخصصی و حرفه 
ای متناســب با دوره های تحصیلی و برنامه 
ســال تحصیلی، فضای آموزشی، تجهیزات 
و امکانــات توجه ویژه شــده و در محوریت 
تعیین هزینه های تمام شــده هر مدرســه 
قرار گرفته اســت و کیفیت و امتیاز کسب 
شده در این مولفه ها در تعیین مبلغ شهریه 

بسیار اثرگذار است.
رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی 
و توســعه مشــارکت های مردمی با بیان 
اینکه در راســتای تعیین ســطح آموزشی 
و پرورشی شــاخص هایی تعیین شده تا به 
این صورت کیفیت ارائه خدمات آموزشــی 
و پرورشــی مدارس نیز در تعیین شــهریه 
لحاظ شــود، اظهار کرد: نکته مهم دیگر در 
خصوص فعالیت های فوق برنامه اســت که 
کاملا اختیاری و در الگوی تعیین شــهریه 

به صورت مجزا در قالــب فعالیت های فوق 
برنامه درســی، فعالیت های آموزشــی و 
پرورشــی مکمل و فعالیت های تابســتانی 
پیش بینی شده است. شــهریه این بخش 
بر اساس برنامه های ثبت شــده در سامانه 
مشارکت ها تعیین می شــود و در ادامه بر 

اجرای آنها نظارت خواهد شد.
    طبق الگویی که به اســتان های سراســر 
کشــور ابلاغ شــده و از اواخر خرداد امسال 
اجرایــی می شــود، افزایش دســتمزدها، 
نرخ اجاره بها و ســایر عناصــر تاثیرگذار در 
شهریه بررسی خواهد شد. البته متناسب با 
الگو از حیث لحاظ کردن سقف اجاره بهای 
استعلامی از مراجع ذی صلاح، حق الزحمه 
معلمان، مربیان و ســایر کارکنان و تعیین 

میانگین پرداختی بــه آنها، به اســتان ها 
تفویض اختیار لازم داده شده است.

افراط و تفریطی در افزایش شهریه ها 
نباید وجود داشته باشد

محمودزاده گفت: ضروری است تاب آوری 
مردم در نظر گرفته شــود تا امکان پرداخت 
شهریه از سوی والدین فراهم باشد و از طرف 
دیگر باید هزینه های جاری مدرسه هم در 
نظر گرفته شــود. یعنی افراط و تفریطی در 
افزایش نباید وجود داشته باشد. باید کاری 
کنیم که هــم کیفیت بخشــی برنامه های 
آموزشــی و رویکردهای تربیتی و فرهنگی 
لحاظ شــود و هم خانواده ها بتوانند در این 
نوع مدارس بــا توجه به علاقــه مندی که 
نســبت به مدارس غیردولتی دارند امکان 
ثبت نام و بهره منــدی از خدمات با کیفیت 

مدارس غیردولتی را داشته باشند.
وی عنــوان کــرد: مدایران کل اســتان ها 
موظفند بــا توجه بــه اینکه در بخشــامه 
الگوی تعیین شــهریه بــه صراحت عنوان 
شده است که مســئولیت حســن اجرای 
آن به عهده مدیرکل اســتان است، نظارت 
کاملی بر فرآیند تعیین شــهریه و ثبت نام 
داشته باشند تا ضمن همکاری و هماهنگی 
در تعیین شــهریه هــا و ثبت نــام ها طبق 

دستورالعمل های ارسالی با اندک مدارسی 
کــه در چارچوب سیاســت هــای وزارت 
آموزش و پرورش فعالیت ندارند و شــهریه 
های خــارج از مصوبه دریافــت می کنند 
و متخلف هســتند برخــورد جدی صورت 
گیرد.محمودزاده با بیــان اینکه با توجه به 
هماهنگی های به عمل آمده و بخشــنامه 
های ارسالی مدیران کل استان ها، موسسان 
مدارس و مراکــز غیردولتــی و همچنین 
اولیای دانش آمــوزان همکاری های لازم را 
انجام دهند، افزود: از موسســان انتظار می 
رود که متناســب با شــهریه ابلاغی عمل 
کنند و پوســتر شــهریه ها را در محل ثبت 
نام نصب کنند و متناسب با آن قراردادهای 
الکترونیکی را از سامانه مشارکت ها دریافت 
کنند و در دو نسخه به امضای خود و اولیای 
دانش آموزان برسانند.معاون وزیر آموزش 
و پرورش در پایان اذعان داشتند: از اولیای 
دانش آموزان نیــز خواهشــمندیم که به 
عنوان ناظرین اصلی ما متناســب با شهریه 
های مصوب ثبــت نام کننــد و در صورت 
مشــاهده هر گونه تخلف از طریق ســامانه 
شکایات سازمان شکایت خود را ثبت کنند. 
و در مواردی که شاکی وجود دارد به راحتی 
امکان ورود به موضوع مهیاســت و قطعاً با 

مدارس متخلف برخورد خواهد شد.

ایجاد ظرفیت۲۵۰۰۰نفری برای جمع آوری معتاد متجاهر استان تهران

و برای ایستگاه های جنوبی کار پیچیده ای است خ بلیت متر جداکردن نر

آگهی ماده 3 قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

نظر به اینکه به استناد مفاد رای شماره 140160301022003284 
مورخ 1401/12/25هیات رســیدگی به اسناد عادی مستقر در 
اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم بر حسب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی منبعی 
بر تاکیــد انتقال عادی و تصرفات مالکانــه متقاضی احمد جعفری 
سبزی فرزند شمسعلی به شــماره شناسنامه 52 صادره از میانه 
نســبت به ششــدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
05/205متر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک _ فرعی مفروز از 
قطعه 5 تفکیکی از 153 اصلی واقع در حوزه ثبتی شهرستان رباط 
کریم از مالکیت رســمی ابراهیم خسروی اقبال محرز گردیده لذا 
بــه منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شــود در صورتی که شخص یا اشخاصی نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم 
و رســید اخذ نماید تا به دادگاه صالحه احاله و اقدامات موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه گردد بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 
خواهد شد و در هر حال صدور سند مالکیت جدید مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
بابک احمدی- سرپرست اداره ثبت اسناد
 و املاک رباط کریم

تاریخ انتشار اولین آگهی 1402/02/16
تاریخ انتشار دومین آگهی 1402/03/02

آگهی مفقودی 
 برگه کمپانی سواری ام وی ام x33s به رنگ قرمز متالیک مدل13۹۷ به مالکیت توران شیری

 MVM484FBDJ018331 به شماره انتظامی 3۹ل۷۹4 ایران38 به شماره موتور
به شــماره شاســی NATGBAYL1J1018۷۹6 مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.
رباط کریم



کارگردان فیلم مطرح کرد

وایت سینمایی از سفر حضرت معصومه)س( ملاحظات در ر

فرهنگ
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 5
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      2 خرداد 1402    شماره 1325

ورود »نهنگ عنبر ۲« به نمایش خانگی
فیلم »نهنگ عنبر ۲: سلکشــن رویا« در دســترس کاربــران نمایش 

خانگی قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی فیلم نت، فیلم »نهنگ عنبر ۲: سلکشن رویا« 
هشتمین فیلم سینمایی سامان مقدم است که در سال ۱۳۹۵ ساخته 

شده است.
این فیلم دنبالــه ای بر کمدی موفق »نهنگ عنبر« اســت و داســتان 
ارژنگ صنوبــر را روایت می کند که بعد از چهل ســال انتظــار، با رویا 
ازدواج می کند. آنها تصمیم می گیرند برای برگزاری مراســم عروسی 
به شــمال بروند اما در مســیر و در حین مرور خاطرات گذشته، اتفاق 

غیرمنتظره ای رخ می دهد.
رضا عطاران، مهناز افشــار، ویشکا آسایش، حســام نواب صفوی، رضا 
ناجی، امیرحســین آرمان، ســیروس گرجســتانی و علی قربان زاده 
از جمله بازیگرانی هســتند کــه در »نهنگ عنبر ۲: سلکشــن رویا« 
نقش آفرینی کرده اند. همچنین ســامان مقدم، عــلاوه بر کارگردانی 
قســمت دوم »نهنگ عنبر«، نویســندگی و تهیه این اثر را نیز برعهده 

داشته است.

»نهنگ عنبر ۲: سلکشــن رویا« اردیبهشــت ۱۳۹۶ روی پرده رفت و 
توانست به اولین فیلم تاریخ ســینمای ایران تبدیل شود که به فروشی 
بیش از ۲۰ میلیارد تومان در ســطح کشــور دســت پیدا کند. قسمت 
دوم »نهنگ عنبــر« با جذب بیش از ۲ میلیون و ۶۷۴ هزار تماشــاگر و 
فروشــی بالغ بر ۲۰ میلیارد و ۹۹۰ میلیون تومان به پرمخاطب ترین و 

پرفروش ترین فیلم سال ۱۳۹۶ سینماهای ایران تبدیل شد.
همچنین هشتمین فیلم سینمایی ســامان مقدم در هجدهمین دوره 
جشن حافظ )جشن دنیای تصویر( در رشته های بهترین فیلم، بهترین 
دســتاورد فنی و هنری )ســعید ملکان برای چهره پردازی این فیلم(، 
بهترین بازیگر مرد )رضا عطاران( و بهترین بازیگر زن )مهناز افشــار و 

ویشکا آسایش( نامزد دریافت جایزه شد.
»نهنگ عنبر ۲: سلکشــن رویا« پنجمین فیلم سینمایی سامان مقدم 
است که در فیلم نت منتشر می شود. پیش از این فیلم های »سیاوش«، 
»پارتی«، »مکس« و »کافه ســتاره« از ســاخته های مقدم توسط این 

پلتفرم در دسترس علاقه مندان به سینمای ایران قرار گرفته بودند.

فرج علیپور: 
شاهد نفس های آخر موسیقی نواحی هستیم

 چهره پیشکسوت موسیقی لرُســتان پس از برگزاری کنسرت بزرگش 
در تهران، نســبت به بی توجهــی برخی از مدیران فرهنگی کشــور به 

موسیقی اقوام و نواحی معترض شد.
فرج علیپور که در سالن وزارت کشور و با استقبال دوستداران موسیقی 
لرُی روی صحنه رفت، درباره عدم حمایت از این موسیقی ملی و نواحی 
به خبرنگار ایرنا گفت: بارها و بارها درباره موسیقی نواحی و عدم حمایت 
ها از آن گفته و گفته ایم ولی هرگز اتفاق جدیدی در روند سیاست های 
هنری کشور رخ نداده و موســیقی نواحی همین طور به سمت فراموش 

شدن و نابودی در حال حرکت است.
وی درباره استقبال ویژه همشهری هایش از کنسرت تهران نیز متذکر 
شــد: من بارها در تهران روی صحنه رفته ام و همیشــه و در همه این 
اجراها فقط همشــهری های من در پایتخت بصورت کاملا شخصی از 

من حمایت کرده اند.
وی ادامه داد: در همین کنسرت اخیر تهران تماس های زیادی داشتم 
که همگــی در تلاش برای حمایــت از من بودند و می گفتند شــما در 
سالن بزرگ کنسرت برگزار کن، ما خودمان همه بلیت ها را می خریم. 
راســتش را بخواهید موســیقی محلی و نواحی و افرادی که از این قشر 
هســتند، عمدتا توانایی مالی آنچنانی ای ندارنــد و هزینه رزرو همین 
سالن وزارت کشور برای ما هم هزینه ســنگین و بعیدی بود که فقط با 
حمایت های مردمی و همشهری هایم توانستیم این کنسرت بزرگ را 

برگزار کنیم.
علیپور افزود: این موضوع و قیمت های سرســام آور ســالن ها حتی در 
شهرســتان ها هم دیگر غیرقابل درک است و همین بی شک به مرور به 
فراموشی و نابودی کامل موســیقی نواحی در ایران ختم خواهد شد و 

نفس های آخر موسیقی نواحی را در کشور شاهد هستیم.

این نوازنده و خواننده لرســتانی خاطرنشــان کرد: دســت هنرمندان 
موسیقی نواحی خالی اســت. باید بیایید و زندگی بزرگان و اساتید این 
حوزه را از نزدیک ببنید. واقعا تاسف آور اســت. ما نداریم آقا جان. با چه 

ادبیاتی باید این مفهوم را داد زد؟
او همچنین درباره دســتمزدهای تبعیض آمیزی که در جشنواره های 
دولتی موسیقی برای اهالی موسیقی نواحی و بقیه ژانر ها وجود دارد نیز 
گفت: من بارها در جشنواره های مختلف دیدم که مثلا برای چهره های 
پاپ و موسیقی ایرانی دســتمزدهای ۲۰۰ میلیونی در نظر گرفته اند و 
مشاهیر موسیقی نواحی ایران ۱۰ میلیون تومان دستمزد داشتند. این 
توهین آمیز و ناراحت کننده اســت. من واقعا هیچ آینده ای نمی بینم. 
من کارهایم را کرده ام و حالا در این سن دیگر توانی برای تکرار مکررات 
ندارم و واقعا متاسفم که باید در این شــرایط، هر بار برخی بدیهیات را 

تکرار کنم.
او در انتها درباره مهم ترین درخواست هایش از مدیران فرهنگی کشور 
گفت: پول ســالن نگیرید، ما نداریم، همکاران من در برخی شهرستان 
ها کنســرت های کوچکی را برگزار کردند و چون توان مالی تبلیغاتی 
نداشتند و متضرر شدند و هزینه سنگین سالن را مجبور شده اند بدهند 
و به دلیل مشــکلات مالی، صدمات زیادی خوردنــد. بارها دیده ام که 
بزرگان زیادی قســم خورده اند که به خاطر همین مشــکلات، دیگر 

کنسرت برگزار نخواهند کرد و این یعنی فاجعه.
کنســرت تهران فرج علیپور به همت موسســه »فروغ فلق« در سالن 
وزارت کشور برگزار شد و دوستداران زیادی را پس از سالها به تماشای 

یک موسیقی اقوام ایرانی نشاند.
فرج علیپــور در انتهای کنســرتش روی صحنه به تمــام مخاطبانش 

تعظیم و از آنها بابت حمایت از این کنسرت تقدیر کرد.

قاب

 نویســنده و تهیه کننده فیلم »لالایی نیــزار« با بیان 
اینکه اهداف جشــنواره فیلم ایثار تا ۷۰ درصد محقق 
شــده اســت، گفت: متولیان امر باید از فیلمســازان 

بخصوص فیلمسازان جوان حمایت کنند.
حمید قاسمی بیان کرد: برخی از فیلمسازان جوان که 
با هزینه شخصی فیلم ساخته اند باید مورد حمایت قرار 
گیرند چراکه از جمع این فیلمسازان افراد شاخص پیدا 

شود.
وی افزود: اگر بخواهم صادقانه بگویم جشــنواره فیلم 
ایثار یکسری نواقص دارد، اطلاع رسانی در مورد فیلم 
ها و مکان جشنواره بسیار ضعیف بود؛ یکی از دوستان 

که اهل مشهد اســت را دیدم او نمی دانست 
جشــنواره فیلم ایثار در این شــهر در حال 

برگزاری است.
قاســمی درباره فیلم لالایی نیزار نیز توضیح 
داد: ایــن فیلــم در ژانر دفاع مقدس اســت 
و از شبکه آی فیلم پخش شــده و اکنون در 

جشنواره حضور یافته است.
نویســنده فیلم لالایی نیزار در خصــوص موضوع این 
فیلم گفت: دختری که پــدرش در زمان جنگ مفقود 
الاثر شده با راهیان نور به مناطق جنگی سفر می کند و 

در آنجا نشانه ای از پدر می یابد.

قاسمی در پاســخ به این پرسش که آیا فیلم 
شما برگزیده می شود، نیز گفت: امیدوارم که 
برگزیده شود اما بیشتر مایلم دوستان جوان 
دیده شوند چون پل ارتباطی برای فیلم های 

بعدی آنها است.
عوامــل فیلــم ســینمایی لالایــی نیزار 
عبارتنــد از نویســنده. عبــدالله باکیده، 
تهیه کننــده حمیدقاســمی، مجری طــرح حمید 
عجمی، کارگردان حســین باکیده و حمید قاسمی، 
تصویربردار هاشــم عطار، صدابردار وحید سلطانی، 
بازیگــران مهدی امینی خواه. اکبر رحمتی، پریســا 

گلدوســت،نیلوفر هوشــمند، مونا عبدالهی، رسول 
بهرانگیز، ســیروس کهــوری نژاد، پرویــز بزرگی، 
افســانه حیدری، حمیــد عجمی، وحید قاســمی، 
حامدتاجیــک، وحیدباقــری، عاطفــه نصیــری، 
محمد کارخانه یوســفی، علی قادری، ربابه چراغی 
جعفری، کبرا ممتاز راهوری، زهرا اردقانی و ســهیلا 

عبدی جشن آبادی.
نخســتین جشــنواره بین المللی فیلــم و فیلمنامه 
ایثار تا دوم خرداد ماه با دبیــری فرهاد مختاری در 
پردیس ســینمایی مهر کوه سنگی مشهد برگزار می 

شود.

لالایی نیزار

زهــرا منصــوری  مجتبــی طباطبایی 
کارگردان و یکــی از تهیه کننــدگان فیلم 
سینمایی »اخت الرضا«  همزمان با رونمایی 
از ایــن فیلــم در هفتــه کرامت، بــه ارائه 
توضیحاتــی دربــاره آن پرداخت.مجتبی 
طباطبایــی تهیه کننده و کارگــردان فیلم 
سینمایی »اخت الرضا« همزمان با رونمایی 
محدود این فیلم در هفته کرامت، درباره این 
تجربه توضیح داد: برنامه ریزی ما برای اکران 
عمومی این فیلم بــرای مهرماه و همزمان با 
سالروز ورود حضرت معصومه )س( به شهر 
مقدس قم است و می خواهم رونمایی اصلی 
و اکران عمومی فیلم هم از همین شهر آغاز 
شود. داســتان فیلم هم درباره سفر حضرت 
معصومه )س( به شهر قم است و روایت آن از 

یک دعوت آغاز می شود.
وی ادامــه داد: داســتان فیلم از نگاه ســه 
شــخصیت روایــت می شــود و بــه دلیل 
ملاحظاتی که در زمینه به تصویر درآوردن 
حضرت داشتیم سراغ ساختاری در روایت 
رفتیم که ماجرای در حواشــی سفر ایشان 
روایت شــود تا زمانی که حضرت به شهر قم 
می رسند. البته شــخصیت اصلی داستان 
در تمــام طــول روایت حضــرت معصومه 
)س( هســتند و تأثیری که ایشان به واسطه 
حرکت زینــب وار خود بــر روی اطرافیان 
داشــته اند در فیلم روایت می شود. صرفاً به 
دلیل ملاحظات تصویری بود که داستان را 
از نگاه ســه کاراکتر مختلف که یکی خادمه 
حضرت، یکی برادر حضرت و دیگری مأمور 

دعوت اجباری حضرت است.

این کارگــردان دربــاره دشــواری روایت 
یک داســتان تاریخــی در اولیــن تجربه 
فیلم ســازی خود در ســینما هــم گفت: 
بنده در حوزه ســاخت کارهای داســتانی 
و تاریخــی، بی تجربه نبــودم و پیش تر در 
مقام تهیه کننــده و تولید، تجربیاتی در این 
عرصه داشتم. همین تجربه ها دستمایه ای 
شد تا بتوانیم ســراغ این پروژه برویم. البته 
که ســختی های عدیده ای هم در این مسیر 
داشــتیم. علاوه بر دشــواری های معمول 
کارهای تاریخی ما مشکل بضاعت مالی هم 

داشــتیم اما برای همه ما مهم نیت اولیه بود 
که بر مبنای همان نیت هم با یک تیم واقعاً 

عاشق و دل داده کار را کلید زدیم.
طباطبایی درباره کلید خــوردن این پروژه 
در قالب یک تله فیلــم و بعدها تبدیل آن به 
یک اثر ســینمایی هم گفت: این کار از ابتدا 
مربوط به صداوســیما نبود که بخواهیم آن 
را یک فیلــم تلویزیونی بدانیــم. این فیلم 
اولین محصول مشــترک دو آستان مقدس 
حرم حضرت معصومه )س( و عتبه مقدس 
حسینی در کربلا به حساب می آید. در ابتدا 

قرار بود این اثر یک مستند ۴۰ دقیقه ای در 
قالب بازسازی داســتانی باشد اما وقتی کار 
را کلید زدیم، به واســطه همراهی دوستان 
و پژوهش هایی که داشــتیم سراغ این برهه 
خاص داســتانی رفتیم و بضاعت داستانی 
این مقطع ما را مجاب کرد کــه این اثر را به 

یک شبه درام سینمایی تبدیل کنیم.
وی افزود: »اخت الرضا« در حالت فعلی هم 
یک وجهه مستند دارد چرا که از ابتدا برای 
ما مستندات بسیار حائز اهمیت بود. به هیچ 
وجه به خودمان اجازه ندادیم در این روایت 

دخل و تصرف داشــته باشــیم و بخواهیم 
تخیلات خودمان را وارد داســتان کنیم. در 
عین حــال تلاش کردیم همین مســلمات 
تاریخی را بــه صورتی دراماتیــک روایت 
کنیم.یکی از تهیه کنندگان »اخت الرضا« 
درباره لوکیشــن های تولید این پروژه هم 
توضیح داد: ما چند لوکیشن اصلی داشتیم 
که بخش های مربوط به داخل شــهر آن را 
در شــهرک نورتابان که پیش تر پروژه فیلم 
»محمد )ص(« در آن تولید شده بود ضبط 
کردیم. پروژه در دو فاز تولید شد و مسئولان 
بنیــاد مســتضعفان در هــر دو فــاز برای 
بهره برداری از فضای شهرک سینمایی نور 
تابان نهایت مساعدت را با ما داشتند. حتی 
در تأمین بخشــی از لباس ها و لوازم صحنه 
هم کمک هایی داشتند. بخش های مربوط 
به فضای نخلســتانی فیلم را هم در حوالی 

بافت یزد تصویربرداری کردیم.
این تهیه کننــده و کارگــردان درباره عدم 
بهره گیــری از بازیگران شناخته شــده در 
این پروژه هم توضیــح داد: ما در این فیلم از 
حضور سیدجواد طاهری که در آثار تاریخی 
شناخته شده هستند در نقش برادر حضرت 
معصومــه )س( اســتفاده کردیــم. حمید 
تاج دولتی هم کــه پیش تر نقش حمزه را در 
فیلم مجید مجیدی بــازی کرده بود در این 
فیلم حضور دارد. تلاش مــان این بود که در 
این پروژه از نیروهای مستعد و در عین حال 
مهجور مانده در ســینما هم استفاده کنیم. 
چند چهره جدید بااستعداد را هم در همین 

کار معرفی کرده ایم.

فیلمسازان جوان نیازمند حمایت بیشتر هستند

وهشگران تئاتر برای مسابقه مطبوعاتی فراخوان داد انجمن منتقدان، نویسندگان و پژ
خریدار   انجمن منتقدان، نویســندگان و 
پژوهشگران تئاتر، فراخوان بیست و دومین 
مسابقه مطبوعاتی ســالیانه خود را منتشر 

کرد.
 بــر اســاس اعــلام انجمــن منتقــدان، 
نویسندگان و پژوهشگران تئاتر، علاقمندان 
و فعــالان عرصــه مطبوعات، ســایت ها و 
خبرگزاری ها در حــوزه تئاتــر می توانند 
همچون دوره های پیشــین، آثار خود را در 
بخش های: گزارش، گفت وگو، یادداشــت، 
نقد، مقاله، ترجمه و عکس به نشانی پستی 

این انجمن ارسال کنند.
از متقاضیان شــرکت در این مسابقه تقاضا 
می شــود که ابتدا فرم مربوطه را ، تکمیل و 
ســپس با پیوســت کردن آثار خود، داخل 
یک پاکت و با درج مشخصات فردی، نشانی 
کامل محل سکونت، تلفن های ثابت و همراه 
و همچنین نشانی پست الکترونیک)ایمیل( 
بر روی آن، برای این انجمن ارســال کنند. 
لازم به ذکر اســت آثار متقاضیانی که فرم 
شــرکت در مســابقه را پر نکرده باشند از 

فرایند مسابقه کنار گذاشته می شوند.
توجه بــه چند نکتــه درباره مقــررات این 

مسابقه ضروری است:
۱( چارچوب این مســابقه صرفاً تئاتر است؛ 
بنابراین متقاضیان از ارســال آثار نوشتاری 
خــود در دیگــر عرصه های هنــری پرهیز 

کنند.
۲( مطالب ارســال  شــده فاقد نام از سوی 
فعــالان رســانه ای کــه در ســایت ها و 

خبرگزاری ها مشــغول به کار هستند باید 
حتماً به امضا و تایید ســردبیر یا دبیرگروه 
فرهنگی و هنری رســیده و نامه تائیدیه آن 
نیز به مطالب ارسالی ضمیمه شود.)از زدن 
مهر و امضاء روی پرینت آثار ارســالی جداً 

خودداری شود.(
۳( مهلت ارســال آثار متقاضیــان تا پایان 

وقت اداری ۳۱ خرداد ۱۴۰۲ است.
۴( آثار متقاضی شــرکت در این مســابقه 
حتماً باید در طول سال ۱۴۰۱ منتشر و نام 

نویسنده آن درج شده باشد.
۵( آثاری که فاقد نام و یا دارای نامِ مســتعار 

باشند، مورد قبول دبیرخانه مسابقه نیست.
۶( حداکثــر ارائــه اثر متقاضیان شــرکت 
در مســابقه، در هر بخش ، تنها ســه اثر و به 
انتخاب متقاضی خواهد بود؛ بدیهی است در 
صورت ارائه آثار بیش از تعداد درخواستی، 
این حق بــرای دبیرخانه مســابقه محفوظ 
اســت که به دلخواه دســت به حــذف آثار 

ارسالی بزند.
۷( دبیرخانه مســابقه تنها اصــل یا کپی با 
 A۳ یاA۴ کیفیت مطلوب مطالب را در قطع
خواهد پذیرفت؛ بر همین اساس متقاضیان 
از ارسال نسخه کامل نشــریات و صفحات 

اضافی خودداری فرمایند.
۸( مطالب ارســالی متقاضیان به هیچ  وجه 

باز پس داده نخواهد شد.
۹( انجمــن منتقــدان، نویســندگان و 
پژوهشگران تئاتر هیچ گونه مسئولیتی در 
قبال مالکیت حقوقی آثار ارســالی ندارد و 

مسئولیت آن به عهده متقاضیان شرکت در 
مسابقه خواهد بود.

۱۰( عکاســان محترم نیازی بــه پر کردن 
فرم مســابقه که در پایان فراخــوان آمده 
اســت، ندارند و تنها کافی است آثار خود را 
به دلخواه )رنگی یا سیاه و سفید( و در قطع 
۱۸× ۱۳ )چاپ شــده( به دبیرخانه مسابقه 
ارســال کنند. تقاضا می شــود متقاضیان 
شــرکت در بخش عکس از پشت نویسی و 
ذکر نام خود در پشــت عکس ها خودداری 
کرده و  توجه داشته باشــند که عکس های 
ارســالی آنها باید بــر اســاس کاربردهای 
رســانه ای بــوده و حتمــاً از اجراهــا و 
نمایش هــای روی صحنه رفتــه در طول 
سال ۱۴۰۱ باشــد؛ بدیهی است ارسال آثار 
از طریق پســت الکترونیک)ایمیل( یا لوح 
فشــره)CD( و یا فایل)فلِـَـش( مورد قبول 
نیســت و تعــداد عکس های ارســالی نیز 
نباید از چهار قطعه تجــاوز  کند. همچنین 

عکس های ترمیم شــده و یا فتوشاپی مورد 
قبول دبیرخانه مســابقه نیســت.قابل ذکر 
است که در این مسابقه عکس های ارسالی، 
علاوه بر وجوه زیبایی شناسی هنر عکاسی و 
ارتباط آن با هنــر تئاتر، از منظر کاربردهای 

رسانه ای و مطبوعاتی قضاوت خواهند شد.
۱۱( متقاضیــان عــلاوه بر پر کــردن فرم 
شــرکت در مســابقه، باید حتماً بــا الصاق 
برگه تعیین گرایش، دبیرخانه انجمن را در 
تقســیم صحیح مطالب یاری کنند؛ به طور 
مثال اگر اثری متقاضی حضور در بخش نقد 
اســت، بر روی برگه الصاقی کلمه نقد درج 
شود؛ بدیهی اســت در صورت عدم رعایت 
این بند، دبیرخانــه انجمن مجاز به تفکیک 
آثار در گرایش های مختلف است و اعتراض 

وارد نیست.
۱۲( در بخــش ترجمه آثاری مــورد قبول 
است که در رســانه های مکتوب یا مجازی 

با نام صاحب اثر منتشر شده باشد.
۱۳( اصل مطالبــی که در بخــش ترجمه 
شــرکت می کنند حتمــاً باید به پیوســت 
مطلب اصلی که ترجمــه از روی آن صورت 
گرفته، ارائه شود. )منظور ارائه متن ترجمه 
شــده یا فارســی همراه با متــن اصلی یا 

انگلیسی است.(
۱۴( حضور حداقل ۶ اثر و یا شرکت کننده، 
حداقلِ مورد قبول آثــار برای آغاز رقابت در 
هر بخش محسوب می شــود. به طور مثال 
برای آغاز فرایند رقابت در بخش یادداشت، 
حضور ۶ اثر یا ۶ متقاضی، رقابت را شــکل 

می دهد.
۱۵( در بخــش گفت و گو، منظــور از گفت 
و گو، شــکل گیری فرآیند پرسش و پاسخ 
توســط مصاحبه  کننده و مصاحبه شونده 
اســت؛ بنابراین میزگردها و گفت وگوهای 

خبری مد نظر نیست.
۱۶( بخــش مقاله شــامل مطالبی اســت 
که جنبه ژورنالیســتی، علمی، پژوهشی، 
تحقیقــی و تحلیلی در حوزه تئاتر داشــته 

باشد.
۱۷( عملکرد فعــالان رســانه در دو حوزه 
رســانه های دیداری و شــنیداری)رادیو و 
تلویزیــون( و نیز عملکرد ناشــران فعال در 
حوزه تئاتر، براساس بررسی عملکرد کمی و 
کیفی ایشان طی سال ۱۴۰۱، توسط هیات 

مدیره انجمن صورت خواهد گرفت.
۱۸( انجمــن منتقــدان، نویســندگان و 
پژوهشــگران تئاتر امســال نیــز همچون 
سنوات گذشــته، با نیت حمایت از فعالیت 
های پژوهشــی درحوزه تئاتر، پژوهش و یا 
پژوهشــگر ممتاز ســال ۱۴۰۱ را از طریق 
رصد هیأت مدیره انجمــن انتخاب و مورد 

تقدیر قرار می دهد.
۱۹( اعلام نتایج قطعی این مســابقه، پس از 
انجام فرایند داوری از طریق رسانه ها اعلام 

خواهد بود.
۲۰( علاقه مندان به منظور کســب اطلاع 
بیشــتر می توانند در روزها و ساعات اداری 
با شــماره تلفن  ۰۹۳۷۳۸۰۵۳۹۰ )خانم 

زهره فضلی( تماس بگیرند.

دوزن
مِهر گم شده مادرانه در »دو زن«

»دو زن« عنوان فیلم کوتاهی به کارگردانی ســولماز مقرب پور است که با 
نگاهی متفاوت به مســاله رحم اجازه ای، مِهر گم شــده مادرانه را به تصویر 
کشیده اســت. فیلم کوتاه »دو زن« به کارگردانی ســولماز مقرب پور پس 
از پایان فیلمبرداری وارد مرحله تدوین شــد. این فیلــم نگاهی متفاوت به 

معضل رحم اجاره ای دارد.
این فیلم روایت گر مادرانی اســت که به دلیل ناتوانــی در بارداری، به رحم 
اجاره ای متوسل می شوند؛ مهر گم شــده مادرانه، تصویری است تلخ که به 

قلم منصور غلامی در دو زن به آن پرداخته شده است.
این نخستین تجربه کارگردانی مقرب پور است.

عوامل این فیلم شــامل دســتیار یک کارگردان و مدیر برنامه ریزی: مهسا 
مولائیان، نویســنده: منصور غلامی، مدیر تصویربرداری: ســعید امیری، 
تدوین: فرید نوائی، صدابردار: یوسف طرهانی، طراح گریم: فاطمه خلجی و 

سعید اصفهانی به عنوان مشاور پروژه است.
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میدان

بازیکن سابق اســتقلال و پرســپولیس معتقد است 
رقابت هــای فینال جــام حذفــی بین اســتقلال و 
پرســپولیس برگزار می شــود و هر تیمی کــه بتواند 
با آرامش بــازی و بر هیجانات غلبه کنــد قهرمان جام 

خواهد بود.
فراز فاطمی، بازیکن ســابق اســتقلال و پرسپولیس، 
درباره قهرمانی پرســپولیس و این که مهم ترین عامل 
بــرای قهرمانی چه چیزی بوده اســت؟ اظهــار کرد: 
پیروزی های پی درپی پرسپولیس به ویژه در هفته های 
پایانی کمک زیادی به قهرمانی این تیم کرد و سبب شد 
پرسپولیس با آرامش خاطر بر هیجانات و استرس خود 

غلبه و امتیاز کامل را کسب کند.
وی در پاســخ به این پرســش که گل محمدی چطور 

توانست خط دفاعی تیمش را نسبت به فصل 
قبل ترمیم کند و امسال بهترین خط دفاع را 
به خود اختصاص دهد؟ گفــت: در این دوره 
از رقابت هــای لیگ برتر خط دفــاع تیمی و 
خط میانی پرسپولیس عملکرد بسیار خوبی 
داشــت و بازیکنان با آرامــش تاکتیک های 
مربی را اجــرا می کردند و به بهترین شــکل 

و بدون اســترس کار خود را پیش می بردند که همین 
عوامل نقش به ســزایی در موفقیت تیم پرســپولیس 

داشت.
این بازیکن ســابق پرســپولیس همچنین در ارزیابی 
از بازیکنان خارجی این تیم تصریح کرد: گولســیانی، 
دفاع وسط پرســپولیس از کشور گرجســتان بازیکن 

بسیار خوبی بود. لوکادیا هم تاثیر زیادی در 
خط حمله پرسپولیس داشــت و طی مدت 
حضورش نمره قبولی گرفت، نمی دانم به چه 
دلیلی وسط فصل از این تیم رفت. دیاباته به 
دلیل مصدومیت های زیاد و آســیب دیدگی 
که داشــت به عنوان بازیکن خارجی خوب 
نبود و نبودش تاثیری در تیم پرســپولیس 
نداشت. پرسپولیس در مرحله نیمه نهایی جام حذفی 
در ورزشــگاه دســتگردی تهران پذیرای تیم هوادار 
است. در سوی مقابل اســتقلال و نساجی به مصاف هم 
می روند و احتمال رویارویی دوباره این دو تیم در فصل 

جاری در دیدار نهایی وجود دارد.
فاطمی در پاسخ به این پرســش که پرسپولیس چقدر 

انگیزه قهرمانی در جــام حذفــی را دارد، اظهار کرد: 
فینال جام حذفی به اعتقاد مــن همانند داربی بین دو 
تیم استقلال و پرسپولیس برگزار می شود و تیمی می 
تواند قهرمان جام شود که تکنیک ها و تاکتیک ها را به 
خوبی اجرا کند و بازی را با آرامش و با غلبه بر هیجانات 

و استرس پیش ببرد.
وی در پایان گفت: شــانس اســتقلال و پرســپولیس 
در جام حذفی برای قهرمانی ۵۰ -۵۰ اســت. هر چند 
انگیزه بازیکنان پرســپولیس پس از قهرمانی در لیگ 
برای قهرمانی در جام حذفی نیز بیشــتر شده است اما 
این قهرمانی زمانی اتفاق می افتد که بازیکنان استرس 
نداشته باشــند و همانند لیگ بازی را با آرامش پیش 

ببرند.

 مسابقات قهرمانی کشــتی آزاد قاره آفریقا با قهرمانی 
مردان سرزمین فراعنه و کســب مدال طلای آزادکار 

الجزایری در وزن ۸۶ کیلوگرم به پایان رسید.
 رقابت های کشتی آزاد قهرمانی قاره آفریقا با قهرمانی 
تیم مصر به پایان رسید. آزادکاران سرزمین فراعنه در 
این دوره از رقابت ها پنج مدال طلا، ســه مدال نقره و ۲ 
برنز و کسب ۲۱۵ امتیاز در جایگاه نخست قرار گرفت. 
تیم تونس بــه ۱۷۳ امتیاز و الجزایر بــا ۱۲۹ امتیاز در 

جایکاه دوم و سوم قرار گرفتند.
آزادکاران مصر موفق شدند مدال های طلای اوزان ۷۰، 
۷۴، ۷۹، ۹۷ و ۱۲۵ کیلوگــرم را از آن خود کنند. تیم 
الجزایر نیز مدال طــلای اوزان ۶۱ و ۸۶ کیلوگرم را از 
آن خود کرد. ۲ طــلای اوزان ۶۵ و ۹۲ کیلوگرم نیز به 
آزادکاران تونسی رسید.مسابقات کشتی آزاد قهرمانی 
قاره آفریقا در تونس برگزار شــد.با پایان این رقابت ها، 
قهرمانــان قاره هــای مختلــف در اوازان المپیکــی 

مشخص شــد. یکی از مهمترین اوزان المپیکی برای 
کشتی دوستان ایران وزن ۸۶ کیلوگرم است جایی که 
حسن یزدانی به دنبال سومین مدال خود در بزرگترین 
آوردگاه ورزش جهــان اســت.در ایــن وزن، عظمت 
دولبکوف از قزاقستان قهرمان آســیا، دارن گورگلیف 
از یونــان قهرمان اروپا، فاتح از الجزایــر قهرمان آفریقا 
و یوریســکی از کوبا به عنــوان قهرمانــی کوپا آمریکا 
در سال ۲۰۲۳ رســیدند. البته تمام مدعیان وزن ۸۶ 

کیلوگرم به این نفرات ختم نمی شود بلکه دیوید تیلور 
دارنده مدال طلای جهان و المپیک از آمریکاف حسن 
یزدانی دارنده مدال طلای جهــان و المپیک از ایران، 
آرتور نایفنوف دارنده مدال برنز جهان و المپیک ازدیگر 
مدعیان این وزن به شــمار می روند.حضــور یزدانی و 
دیوید تیلور در مســابقات کشتی قهرمانی جهان هنوز 
قطعی نشده بلکه آنان باید در مســابقات انتخابی تیم 
ملی کشورهای خود به عنوان نخست دست پیدا کنند. 

داربی

کشتی

خریــدار   مهاجمانی کــه در فصل نقل 
و انتقــالات رقم هــای میلیــاردی را بــه 
باشــگاه ها پیشــنهاد می کنند و در نهایت 
هم به آن می رســند، در طول فصل بیست 
و دوم »فقیرانــه« گل زده انــد و رکوردی 
کم ســابقه را رقم زدند. بیســت و دومین 
دوره رقابت هــای فصل جــاری لیگ برتر 
با قهرمانی پرســپولیس به پایان رســید تا 
این تیــم همچنان پر افتخارترین باشــگاه 
تاریخ برگــزاری این رقابت هــا لقب بگیرد. 
پرسپولیس برای هشتمین بار جام قهرمانی 
لیگ برتر را بالای سر برد تا نشان دهد دنبال 

زرین کردن ویترین افتخاراتش است.
با این حال نگاهی کلــی به آمار گل های زده 
و خورده تیم های فصل جاری زنگ خطر را 
برای تیم ملی و فصل آینده به صدا درآورده 
اســت. مدیران باشــگاه ها از هــم اکنون 
باید به فکر کنترل قیمت هــای میلیاردی 
مهاجمانی باشد که بیشتر از آنکه رو به جلو 
حرکت کنند و گل بزنند، پشــت به دروازه 

هستند و به ندرت گل می زنند.

لطف بزرگ تراکتور به آقایی خط 
حمله استقلال

اســتقلال تهران که با ۶۲ امتیاز رده ســوم 
جدول لیــگ برتر را از آن خــود کرد با زدن 
هفــت گل در آخریــن دیدار خــود مقابل 
تراکتور تبریز توانســت بهترین خط حمله 
لیگ برتــر را از آن خود کند. آبی پوشــان 
پایتخت بــا ۵۲ گل زده میانگین ۱.۷۳ گل 
در هر دیــدار را برای خــود کردند. بهترین 
گلزن این تیم نیز مهــدی قایدی با ۱۲ گل 
اســت. مهاجم ریزنقش آبی ها گرچه موتور 
گلزنی اش دیر شــروع شــد اما توانست به 
بردهای تیمش کمک کرد و تأثیر مستقیم 
۱۲ امتیازی در تیمش داشــته باشد. ضمن 
اینکه محمد محبی با ۸ و کویــن یامگا با ۷ 

گل زده گلزن های بعدی استقلال بودند.

قایدی در حالی آقــای گل فصل جاری آبی 
پوشــان بود که پنالتی زن اول تیمش نبود. 
اگر او می توانســت پشــت ضربات پنالتی 
بایستد بدون شک حالا آقای گل لیگ برتر 

هم بود.

جای خالی لوکادیا با حضور یک 
گرجستانی پر شد!

یورگــن لوکادیا مهاجــم نیم فصــل اول 
پرســپولیس آماری عجیب با پیراهن این 
تیم ثبت کرد. او ۶ گل زده در ۶ بازی داشت 
تا توانمندی خــود در لرزاندن تــور دروازه 
حریفــان را به نمایــش بگــذارد اما خروج 
ناگهانی او شــوک بزرگی به ایــن تیم وارد 
کرد تا مدافعان بلند قامــت جور مهاجمان 
بی انگیزه را بکشــند. لوکادیــا قبل از دربی 
رفت پایتخت ایران را برای همیشــه ترک 
کرد تا یحیــی گل محمــدی در فاصله ۲۴ 

ســاعت مانده به بازی چاره ای جز استفاده 
از گولســیانی در خط حمله هنگام ضربات 
آزاد تیمش نداشته باشد. مدافع گرجستانی 
پرســپولیس نیز خیلی خوب توانست این 
خلأ را در همان بــازی پر کند تــا دو تیم با 
تســاوی دو - دو بازی را به اتمام برســانند. 
او همراه با سعید صادقی توانست ۶ گل برای 
پرسپولیس به ثمر برساند تا تبدیل به یکی 
از مهم تریــن بازیکنان پرســپولیس با آمار 
موفقیت صد درصدی در پنالتی هایش لقب 

بگیرد.

مغانلو سانتیمتری آقای گل شد
تلاش همه جانبــه مهاجمان لیــگ برتر با 
پیراهن تیم هــای باشــگاهی نتیجه ای جز 
آقای گلی شهریار مغانلو با سپاهان نداشت. 
مهاجم بلندقامت سپاهان اصفهان توانست 
تنها با ۱۳ گل زده عنوان آقای گلی لیگ برتر 

را برای خــود کند. او در حالــی برای تیمش 
مثمر ثمر ظاهر شد که نتوانست در بازی های 
حساس برای آنها نقش آفرینی کند. تساوی 
بد موقع مقابل ملوان، شکست مقابل پیکان 
تنهــا بخشــی از کارنامه عجیــب و غریب 
شــاگردان ژوزه مورایس است که نتوانستند 
صدر جدول را حفظ کنند تا پرســپولیس به 
قهرمانی برسد. آقای گلی لیگ برتر در حالی 
برای پنجمین بار به ســپاهانی ها رسید که 
پیــش از مغانلو بازیکنانــی همچون ادموند 
بزیک، عماد رضا، کیروش اســتنلی و سجاد 
شــهباززاده از ســپاهان موفق به کسب این 

عنوان شده بودند.

شیب تند بی کیفیت های میلیاردی
نقل و انتقالات لیــگ برتر ایران هر ســاله 
بــا قیمت هــای سرســام آور در جابجایی 
بازیکنان به خصوص مهاجمان همراه بوده 

اســت. مهاجمانی که آمار کمی آنها نشان 
از افت شــدید در امر گلزنی دارد. مغانلو در 
حالی بــا ۱۳ گل زده آقایی کرد که در تاریخ 
لیگ برتــر هرگز چنین رقمی مقابل اســم 
آقای گل نبوده اســت و آمار نشــان دهنده 
ضعف مهاجمــان فعلی فوتبال باشــگاهی 
کشــور اســت. بازیکنانی کــه قیمت های 
نجومی پیدا می کنند امــا مقابل دروازه ها 

حرفی برای گفتن ندارند.
آمار آقای گل های لیــگ برتر در ۲۲ دوره از 

این مسابقات به ترتیب زیر است:
۱- غلامرضا عنایتی از تیم ابومســلم با ۱۷ 

گل
۲- ادموند بزیک از تیم سپاهان با ۱۳ گل
۳- علی دایی از تیم پرسپولیس با ۱۶ گل
۴- غلامرضا عنایتی از استقلال با ۲۰ گل
۵- غلامرضا عنایتی از استقلال با ۲۱ گل

۶- مهــدی رجــب زاده از ذوب آهن و دنی 
اولروم از ابومسلم با ۱۷ گل

۷- محسن خلیلی از پرســپولیس و هادی 
اصغری از راه آهن با ۱۸ گل

۸- آرش برهانی از استقلال با ۲۱ گل
۹- عماد رضا از سپاهان با ۱۹ گل

۱۰ - رضا نوروزی از فولاد با ۲۴ گل
۱۱- کریم انصاریفرد از سایپا با ۲۱ گل

۱۲- سیدجلال رافخایی از ملوان با ۱۹ گل
۱۳- کریم انصاریفرد از تراکتور با ۱۴ گل
۱۴- لوسیانو ادینیو از تراکتور با ۲۰ گل

۱۵- مهدی طارمی از پرسپولیس با ۱۶ گل
۱۶- مهدی طارمی از پرسپولیس با ۱۸ گل

۱۷- علی علیپور از پرسپولیس با ۱۹ گل
۱۸- کی روش استنلی از سپاهان و لوسیانو 

پری را از فولاد با ۱۶ گل
۱۹- شیخ دیاباته از استقلال با ۱۵ گل

۲۰- سجاد شهباززاده از سپاهان با ۲۰ گل
۲۱- گادوین منشــأ از مس رفسنجان با ۱۴ 

گل
۲۲- شهریار مغانلو ۱۳ گل

داربی ۱۰۱ در فینال جام حذفی؟

پازل رقیبان یزدانی تکمیل شد

باشگاه استقلال:

برخی برای حذف ما از آسیا عجله می کنند
خریدار  باشگاه اســتقلال در اعتراض به 
رای کمیتــه بدوی صدور مجــوز حرفه ای 

اطلاعیه ای صادر کرد.
باشگاه استقلال در واکنش به اینکه کمیته 
بدوی صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها مجوز 
این باشگاه را برای حضور در لیگ قهرمانان 
آسیا تایید نکرده اســت، اطلاعیه ای به این 

شرح صادر کرد:
»نظر به تصمیم عجیب کمیته بدوی صدور 
مجوز حرفه ای در خصوص عدم تایید مجوز 
حرفه ای سازی باشگاه استقلال و در جهت 
ارائه شــفاف  اطلاعات به افــکار عمومی و 
هواداران باشگاه اســتقلال، ذکر چند نکته 

به شرح زیر ضروری  است:
حجت کریمی از تاریخ ۲۸ فروردین ســال 
جــاری سرپرســتی مدیرعاملی باشــگاه 
اســتقلال را برعهــده گرفــت و از ابتدای 
پذیرفتن این مســئولیت خطیــر، موضوع 
کســب مجوز حرفــه ای و تمامی مســایل 
مرتبط به آن را موکدا مــورد پیگیری قرار 
داده است. کلیه مراحل تکمیل مدارک نیز 
با نظارت او توسط بخش اداری باشگاه انجام 

گرفته است.
باشگاه اســتقلال همه اســناد لازم جهت 
اخذ مجــوز حرفه ای را در ســامانه مربوطه 
بارگذاری کرده و قطعــا برای احقاق حقوق 
باشــگاه در کســب مجوز حرفه ای از هیچ 
تلاشــی در مراجع قانونی فروگذار نخواهد 

بود.
ضمن این که جای تعجب بســیار دارد در 
حالی که وزیــر محتــرم ورزش و جوانان 
بارها بر حذف نشــدن تیم های ایرانی در 
مقطع کنونــی تاکید کرده  چرا مســئول 
دپارتمان مجوز حرفه ای پیش از تشــکیل 
جلسه با قطعیت از حذف باشگاه استقلال 
صحبت کرد و بــرای انتشــار آن عجله به 

خرج داد؟
به نظر می رســد برخی بــرای حذف کردن 
استقلال از آسیا بســیار عجول هستند! در 
حالی که شخص اول ورزش کشور صحبت 
از عدم حذف می کند، عــده ای از همان روز 
یازده فروردین و پیش از بررســی مدارک، 
بر طبل حذف اســتقلال می کوبند و بر آن 

اصرار دارند!

بدیهی ست باشگاه اســتقلال به هیچ وجه 
از حقوق خود و هوادارانش کوتاه نمی آید 
و از کلیــه ظرفیت ها برای بــاز پس گیری 
مجوز حرفه ای استفاده خواهد کرد. حتی 
اگر لازم باشــد بــرای گرفتــن حق خود 
به مقــر AFC در مالزی نیــز می رویم تا 
حاصــل زحمــات مجموعــه بازیکنان، 
مربیان و کادر پشتیبانی استقلال را پاس 

بداریم.
اســتقلال پرافتخارترین باشــگاه ایران و 
یکی از بزرگ ترین باشــگاه های آسیاست و 
بی عدالتی را تحمل نخواهــد کرد. از این رو 
اجازه برخورد ســلیقه ای و تضییع ذره ای از 

حق باشگاه را به کسی نخواهیم داد.
در خصوص طلب اســتراماچونی نیز  لازم 
به یادآوری  است که طلب این مربی پیش 
از مهلت تعیین شده، توسط باشگاه آماده 
شــد اما به دلیل تحریم های بانکی امکان 
پرداخت پول به ســادگی میســر نبود که 
این مساله پیشتر به AFC هم اعلام شده 

بود.
حتــی در مذاکرات باشــگاه اســتقلال با 

استراماچونی قبل از مهلت پایانی پرداخت 
نیز اعلام آمادگی شــد که باشــگاه طلب او 
را به صــورت نقدی در هر کشــوری که مد 
نظر دارد، پرداخت کند امــا این موضوع را 
نپذیرفته و خواهــان دریافت مطالباتش به 

صورت بانکی شد.
لذا با توجه به این که باشــگاه اســتقلال در 
موضوع تحریم های بانکی که کاملا هم غیر 
ورزشی است، هیچ گونه اختیار و اثرگذاری 
نداشت، پرداخت بانکی مطالبات سرمربی 
اسبق باشــگاه به زمان نیاز داشــت. با این 
حال باشگاه استقلال طلب استراماچونی را 

تا قبل از زمان پایانی تعیین شــده از سوی 
CAS پرداخت کرد و تمام مدارک و شــرح 
مذاکرات با آقای اســتراماچونی هم پیش از 
مهلت تعیین شده، به اطلاع AFC رسیده 

است.
در پایان بــا توجه به جایــگاه مهدی تاج به 
عنوان ریاســت فدراســیون فوتبال و نایب 
رئیس AFC، امیدوار هستیم که در راستای 
عدالــت و برابــری بهترین تصمیــم اتخاذ 
شــود و فارغ از رنگ ها عدالت دنبال شود تا 
حقی از باشگاه استقلال و هوادارنش ضایع 

نشود.«

نخستین گل صادق محرمی پس از ۲۰۰ بازی!
صادق محرمی توانســت اولین گل دوران فوتبالش را در لیگ کرواسی 

به ثمر برساند.
به نقل از اســپورتال، در ســی وپنجمین هفته رقابت هــای لیگ برتر 
کرواسی، دیناموزاگرب، مدافع عنوان قهرمانی، که قهرمانی خود را در 
این رقابت ها قطعی کرده است، در دیداری تشــریفاتی مقابل رژیکا با 
نتیجه دو بر یک پیروز شد. در این دیدار صادق محرمی، بازیکن ایرانی، 
توانســت اولین گل خود را برای این تیم کروات به ثمر برساند که اولین 
گل حرفه ای این فوتبالیســت ایرانی در دویست وهشتمین حضورش 

بود.
صادق محرمی بعد از این دیدار گفت: می خواهم به بازیکنان، کادر فنی 
و هواداران تبریک بگویم. بازی ســختی بود اما ســه امتیاز را گرفتیم و 

خیلی خوشحالم.
دینامو در این فصل بحران کوتاهی را پشــت سر گذاشت و قهرمانی در 
مقطعی با خطر مواجه شــد. آنها از جام حذفی نیز حذف شدند بنابراین 
آنته چاچیچ، سرمربی تیم، از سمتش برکنار شد و جای خود را به ایگور 

بیشچان داد که در مدت کوتاهی تیم را احیا کرد.
مدافع ایرانی دربــاره حضور این مربی کــروات در راس هدایت دینامو 
گفت: همه تفــاوت را در نحوه بــازی ما تحت هدایت ایگور بیشــچان 
می بینند. احســاس خیلی خوبی داریم و به روند روبه رشــدمان ادامه 
می دهیم. مــا می توانیم به چیزهــای بزرگ تری هم برســیم. خیلی 
خوشحالم که این گل را به ثمر رساندم. هم تیمی هایم و مربی برای من 

بسیار خوشحال بودند و همه اینها لذتبخش بود.
محرمی در پایان در ارزیابی اش از این فصل از رقابت ها افزود: این فصل 
یکی از بهترین ها برای من بود. من بازی های زیــادی انجام دادم. البته 
مشــکلات زیادی به خاطر مصدومیت داشــتم اما در نهایت همه چیز 
برطرف شد. خوشحالم که فصل با قهرمانی خوب دیگر به پایان می رسد. 
منتظر هواداران در ماکســیمیر هســتیم و با هم قهرمانی را جشــن 
می گیریم.محرمی که دو بار نیز با پرســپولیس عنوان قهرمانی در لیگ 
ایران را به دست آورده است، حالا در هفت فصل اخیر به هفت قهرمانی 
در لیگ رسیده و همین باعث شده اســت تا خیلی ها او را با نمونه موفق 
خارجــی در این زمینــه یعنی کینگزلــی کومان، هافبک فرانســوی 

بایرن مونیخ، مقایسه کنند.
محرمی که ســال ۲۰۱۸ اولین بازی خود را برای تیم ملی ایران مقابل 
ازبکســتان انجام داد، تاکنون ۲۶ بازی ملی در کارنامــه دارد. او در این 
ســال ها در لیگ کرواســی ۷۴ بار برای تیمش به میدان رفته است. او 
همچنین ماه قبل به رکورد ۱۰۰ بازی با پیراهن دیناموزاگرب در تمام 

رقابت ها رسید و به همین خاطر مورد تجلیل قرار گرفت.

ایزد پناه: 
مربی ترکیه ای معجزه نمی کند

سرمربی سابق تیم ملی بســکتبال ایران گفت: با شرایط کنونی مربی 
ترکیه ای نمی تواند در ســه ماه معجزه کند و ما بایــد در تیم ملی خانه 

تکانی کنیم.

محمدمهدی ایزدپناه، درباره تغییرات شــکل گرفته در راس کادرفنی 
تیم ملی بســکتبال ایران توضیح داد: بنده اعتقاد دارم که مربیانی مثل 
ارمغانی و هاشمی نیروهای بسیار ارزنده بســکتبال کشور هستند و ما 
باید دقت نظر بیشتری در انتخاب  آن ها داشته باشیم. حداقل باید به این 

عزیزان یکی دو سال وقت بدهیم تا تفکرات خود را پیاده کنند.
او با اشــاره به برکناری ارمغانی گفت: یا نبایــد او را می آوردید یا اینکه 
وقتی او را آوردید باید زمــان می دادید. این اتفاق اصلا خوب نیســت. 
همین الان که ایــن مربی ترک )هاکان دمیــر( را آورده اند و می گویند 
مربی خوبی است، در دو - سه ماه نمی شــود از او انتظار معجره داشت. 
وضعیت ما مشخص اســت و تیم های هم گروه ما تیم های قدرتمندی 
در جهان هســتند و صعود از این گروه کار بسیار دشــواری است. فکر 
نمی کنم این مربی در جــام جهانی خیلی توانمندتــر از ارمغانی عمل 

کند،  چون زمان کمی دارد.
متاسفانه تفکری در بسکتبال ما ایجاد شده که بحث نسل طلایی و این 

حرف ها است که از نظر من درست نیست.
سرمربی ســابق تیم ملی بســکتبال ایران ادامه داد: به هر حال با همه 
این صحبت ها، تصمیمی است که گرفته شــده و باید آن را به فال نیک 
بگیریم. نکته مهم این اســت که ما با پیشکســوتان و بزرگان بسکتبال 
خود با احترام بیشــتری برخورد کنیم و در انتخاب آن ها برای داشتن 

همکاری، دقت نظر به خرج دهیم.
او با انتقاد از تفکر نســل طلایی و نســل های غیر طلایــی، اظهار کرد: 
متاسفانه تفکری در بسکتبال ما ایجاد شده که بحث نسل طلایی و این 
حرف ها است که از نظر من درســت نیست. من خودم کاپیتان تیم ملی 
بوده ام، نفراتی چون حاتمی، هاشــمی، ارمغانی، کسایی پور و ... بودند 
که در باشگاه های آسیا سوم شدیم و جزو ۴ تیم برتر آسیا بودیم. همین 

نسل بود که با دانش خود و تلاش زیاد نسل طلایی را ساختند.
ایزدپناه تاکید کرد: نباید خانواده بسکتبال را تفکیک کنیم چون همه 
ما یک خانواده هستیم. همه ما نسل طلایی هستیم و فکر می کنم کسی 
که سکان هدایت فدراســیون را در اختیار دارد باید از تمامی نسل های 
بســکتبال ایران اســتفاده کند. اینکه وصل به یک گروه خاص شود را 

نمی پسندم و این موضوع در خانواده بسکتبال شکاف ایجاد می کد.
با ترکیب فعلی تیم ملی نمی شود کاری از پیش برد. ما با تیم فعلی شاید 

معجزه باشد که از این گروه صعود کنیم.
او در پاســخ به این ســوال که آیا »هاکان دمیر«  از نظر فنی بار مثبتی 
برای بسکتبال ایران خواهد داشــت؟ توضیح داد: من در زمان هاشمی 
و ارمغانی هم گفتم، به این مربی ترک هم می گویــم که باید یک خانه 
تکانی بزرگ در بســکتبال انجام دهیم. باید ســه بازیکن بزرگ خود را 
نگه داریم و ۹ بازیکن جــوان را در کنار آن ها به تیــم ملی دعوت کرده 
و با برنامه ریزی مناســب، تیم ملــی را به روزهــای اوج برگردانیم. ما 
جوانان ارزنده ای داریم. باید دو تیم ملی الف و ب داشــته باشیم تا با یک 

برنامه ریزی ۳ تا ۵ ساله شرایط ایده ال را برای تیم ملی ایجاد کنیم.
ایزدپناه گفت: با ترکیب فعلی تیم ملی نمی شــود کاری از پیش برد. ما 
با تیم فعلی شاید معجزه باشــد که از این گروه صعود کنیم. باید دو تیم 
ملی جوان بسازیم. برنامه ریزی کنیم و مســابقات برون مرزی برویم تا 
بسکتبال ما به روزهای اوج برگردد. از نظر من این روزها بسکتبال ایران 

حال خوبی ندارد. 
کارشناس بسکتبال ایران ادامه داد: نباید فراموش کنیم که اگر استرالیا 
به ایران می آمد، مــا در جام جهانی نبودیم و بایــد بدانیم به عنوان تیم 
چندم به جام جهانی رسیدیم. ما همیشــه یک پای فینال آسیا بودیم 
و الان دیگر به صورت واقع گرایانه اینطور نیســت. آیــا امروز این توان 
را داریم که با قدرت به جام جهانی برســیم؟ قطعا نداریم. با این حال با 

برنامه ریزی خوب می شود بسکتبال را به روزهای اوج رساند.



کرمانشاه-حســنافخارزاده  طــی 
حکمــی از طرف مهندس مهــدی حیدری 
مدیرعامل شرکت نفت مناطق مرکزی ایران 
سید محســن احمدی به سمت سرپرستی 
حسابرسی داخلی این شــرکت منصوب و از 
خدمات شایسته عباس شکاری در طول دوران 

تصدی سمت مزبور تشکر و قدردانی شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شرکت نفت 
مناطــق مرکزی ایران در حکــم مدیرعامل 

خطاب به مهندس احمدی آمده است:
“نظــر به مراتــب تعهد،تخصص و ســوابق 
جنابعالــی به موجــب این حکــم به عنوان 
»سرپرست حسابرســی داخلی« منصوب 
می شوید. اهم وظایف ومسئولیت های مورد 

انتظار به شرح زیر می باشند:
– شناسایی و بکارگیری نیروهای متخصص، 
توانمنــد، متعهــد و فسادســتیز در جهت  
وظایف محوله براســاس اصول شایســته 

سالاری و جانشین پروری.
– مشــارکت در اجرایی نمودن برنامه تحول 

شرکت نفت مناطق مرکزی .
– مطالعه،توسعه و بکارگیری استانداردهای 

نوین حسابرسی  .
– مطالعه، بررسی و اســتقرار نظام مدیریت 

ریسک های سازمانی.
– مطالعــه، بررســی و پیاده ســازی نظام 

راهبری شرکتی  وفق ضوابط و مقررات  .
– نظــارت بــر رعایــت بخشــنامه هــا، 
دســتورالعمل ها ،آئین نامه هــا ،مصوبات و 

قوانین جاری و عدم انحراف از آنها.
مقررات و روشــهای جــاری و موضوعه در 
شرکت و ارائه پیشــنهاد منطقی و مناسب 
هرگونه تغییر یــا اصلاح در آنهــا و برقراری 
کنترل های لازم طبق اهداف و سیاست های 

شرکت و صنعت نفت .
– پیش بینی پروژه های مختلف حسابرسی 

مورد نیاز در شــرکت در چارچوب اهداف و 
سیاست های کلی مدیریت و ارائه پیشنهاد 
جهــت برنامه ریــزی اجرایی پــروژه های 

حسابرسی مصوب .
– سرپرســتی و نظارت بر کلیه قراردادهای 
منعقده شــرکت بــا اشــخاص حقیقی و 
حقوقی بمنظور حصــول اطمینان از رعایت 
کلیه مقررات ،دســتورالعمل هــا اهداف و 

سیاست های کلی شرکت.
– بررسی گزارش های مالی و میزان رعایت 
استانداردهای حســابداری و میزان قابلیت 

اعتماد و اتکای اطلاعات صورتهای مالی.
– همکاری و هماهنگی با حسابرسی شرکت 
ملی نفت ایران ،بازرســان قانونی شرکت و 

سایر مراجع قانونی و مقرارتی.
– رسیدگی به موارد خاص  ارجاعی از طرف 

مدیر عامل.
امید است با اتکال به خداوند متعال و در ظل 

توجهات حضرت ولی عصر)عج( و همچنین 
با همت، همدلی و مشــارکت مدیران عامل 
محترم شرکت های تابعه، مدیران و رؤسای 
محترم ســتادی در تحقق اهــداف و انجام 

مسئولیت های محوله موفق و مؤید باشید.
ضمناً فرصت را غنیمت شــمرده و از خدمات 
شایسته جناب آقای شــکاری در طول دوران 

تصدی سمت مزبور تشکر و قدردانی می گردد.

اهواز – محمد مجدم مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان گفت: در سال 
1400 مجموع قراردادهای ما با شرکت های دانش بنیان 49 میلیارد بود که 

اکنون به 524 میلیارد تومان رسیده است.
عبدالله عذاری اهوازی  با اشــاره به تصویب موضوع حمایت از شرکت های دانش 
بنیان و فناور محور، اظهار کرد: در بحث فناوری و دانش بنیان دو مصوبه داریم که 

در هیئت وزیران در حمایت از شرکت های دانش بنیان به تصویب رسیده است.
وی افزود: در ســال 1400 در بحث ســاخت داخل 2۸ میلیارد تومان قراداد 

بستیم که در سال 1401 این رقم به 9۳ میلیارد تومان رسید.
مدیرعامل شــرکت نفت و گاز اروندان ادامه داد: در مناقصاتی که بر اســاس 
تبصره یک ماده 1۶ قانون حمایت از شــرکت های دانش بنیان اســت سال 
1400 حدود 14 میلیارد تومان و در ســال 1401 بــه 25۸ میلیارد تومان 

افزایش پیدا کرده است.
عذاری اهوازی تاکید کرد: در بحث تولید بار اول بند یک ماده 29 سال 1400 

حدود ۷ میلیارد تومــان و در 1401 و 2 ماهه نخســت 1402 بیش از 14۷ 
میلیارد تومان قرارداد بسته شده است.

وی تصریح کرد: در ســال 1400 مجموع قراداد های ما با شرکت های دانش 
بنیان 49 میلیارد بوده و اکنون به 524 میلیارد تومان رسیده است.

مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان ادامه داد: این موضوع میسر نمی شد مگر 

با برنامه ریزی دقیق و توجه ویژه ای که شرکت ملی نفت ایران به شرکت های 
دانش بنیان ها داشته است.

عذاری اهوازی با تاکید بر لزوم حمایت از شــرکت هــای دانش بنیان، گفت: 
شرکت های دانش بنیان به ویژه شرکت های کوچک نیاز به حمایت دارند چرا 

که توان مالی ورود به پروژه های بزرگ را ندارند.
وی افزود: در چاه شــماره 50 به یک شــرکت دانش بنیان میدان دادیم که 
توانستند در رفع مانع آســفالتینگ موفق عمل کنند. و این موفقیت نتیجه 

اعتماد و فرصت دادن به مهندسان جوان ایرانی است.
مدیرعامل شــرکت نفت و گاز اروندان درباره نحوه شناســایی شرکت های 
دانش بنیان گفت: از طریق نمایشــگاه ها و مراجعه حضوری با شــرکت های 
دانش بنیان آشنا می شــویم و همچنین پارک های علم و فناوری مستقر در 
اســتان ها نیز یکی دیگر از راه های ارتباطی ما با شــرکت های دانش بنیان 

هستند و به نحوی پل ارتباطی ما و این شرکت ها محسوب می شوند.

ســاوه –کریمی دبیر اجرایی خانه کارگر شهرســتان های ســاوه و 
زرندیه گفت: کمبــود نیروی کار در واحد های تولیــدی و صنعتی در این 

شهرستان ها جدی است.
داود میرزایی  در نشســت دبیران خانه کارگر مناطق تهــران، قم، البرز و 
ساوه و زرندیه در خانه کارگر ســاوه اظهار کرد: وجود واحد های تولیدی و 
صنعتی متعدد در ســاوه و زرندیه، نیازمند تأمین زیرساخت های مناسب 

برای پذیرش نیروی کار از سراسر کشور به این شهرستان ها است.
وی ادامه داد: هم اکنون تأمین مسکن یکی از زیرساخت های اساسی در ساوه 

و زرندیه است که باید با احداث شهرک مسکونی کارگری برای آن اقدام شود.
دبیر اجرایی خانه کارگر شهرستان های ســاوه و زرندیه با اشاره به این که 
کارگــران از مصوبه شــورای عالی کار بــه دیوان عدالت اداری شــکایت 
می کننــد، بیان کرد: با گذشــت چندیــن هفته از تصویــب افزایش 2۷ 
درصدی مزد کارگران در شــورای عالی کار و کارگران نسبت به این مهم، 

اعتراض دارند.
میرزایی با بیان اینکه کارگران خواســتار ابطال مصوبه مزدی ســال 1402 
هستند و سؤال آن ها از دولت این اســت که طبق چه ملاکی حقوق کارگران 
را تنها 2۷ درصد افزایش داده اســت، گفــت: این میــزان از افزایش حقوق 

بی انصافی در حق کارگران است و کفاف هزینه های زندگی را نمی دهد.
شــادبخش؛ دبیر اجرایی خانه کارگر کرج و مدیر خانه کارگر مناطق تهران، 
قم، البرز و ســاوه و زرندیه نیز گفت: کمبود نیروی کار و ماهر به عواملی مانند 
مهاجرت، پایین بودن حقوق و دســتمزد و… بســتگی دارد کــه می توان با 

شناسایی فرصت ها و تهدیدها از آن برای پیشبرد اهداف کمک گرفت.
وی افزود: در شــرایط موجود اقتصــادی و با توجه به حداقل دســتمزد 
کارگــری، چگونه می توان انتظار داشــت یک کارگر بــا توافق کارفرمای 
خود به حق و حقوق قانونی برســد لذا اصل قانون کار در هرکجای کشــور 

لازم الاجراست.
مدیر خانه کارگر مناطق تهران، قم، البرز و ســاوه و زرندیــه نیز با تأکید 
اینکه حمایــت از جامعــه کارگــری در اغلب کشــورهای دنیــا وجود 

دارد، اضافــه کرد: حداقل هــای دریافت حقــوق و حمایــت قانون جزو 
کنوانسیون های بین المللی کار اســت لذا مجلس باید حداقل های جامعه 

کارگری را ارتقاء دهد.
شــادبخش با بیان این که جامعه کارگری ایران به  عنوان ســتون فقرات 
تولید کشــور محســوب می شــوند ، گفت: این قشــر از جامعــه همراه 
و همگام نظام بوده اســت. علیرضا امیری؛ رئیس کانون بازنشســتگان و 
مســتمری بگیران تأمین اجتماعی اســتان مرکزی نیــز گفت: وضعیت 
هزینه های درمان افراد تحت پوشــش تأمین اجتماعی مناســب نیست و 
باید برای آن چاره اندیشــی شود. وی با اشاره به سرســام آور بودن هزینه 
دریافت خدمات درمانی افزود: اگر به دلیل حقوق های پایین، ســفره های 
بازنشســتگان خالی اســت، به دلیل ضعف درمان نیز با انــواع بیماری ها 
دســت و پنجه نرم می کنند. رئیس کانون بازنشستگان و مستمری بگیران 
تأمین اجتماعی استان با اشــاره به این که بازنشستگان همچنان به دنبال 
تحقق 25 درصد همسان سازی هســتند، افزود: 2۷ درصد افزایش حقوق 

کارگران با تورم موجود منطقی نیست و ما خواستار ابطال آن هستیم.
امیری با انتقاد از کم لطفی هایی که در ســال های گذشته درباره کارگران 
صورت گرفتــه، گفت: پس از آنکه کارگر به بازنشســتگی می رســد، باید 

همچنان نگران استمرار بی مهری ها باشد.
وی با یــادآوری اینکــه افزایش حقوق بازنشســتگان بر اســاس مصوبه 
دستمزد شورای عالی کار صورت گرفته اســت، گفت: پیشنهاد ما این بود 
با تغییر ســاختار شــورای عالی کار یک نفر از جامعه بازنشسته به ترکیب 
شــورای عالی کار اضافه شود تا با حضور در جلسات شــورای عالی کار در 
جریان روند تصمیم گیری قرار داشــته باشد تا به محض تصویب دستمزد، 

افزایش حقوق بازنشستگان را تصویب کند.
رئیس کانون بازنشســتگان و مســتمری بگیران تأمین اجتماعی استان 
مرکزی درباره مطالبات بر زمین مانده بازنشستگان کارگری گفت: تأمین 
اجتماعی بایــد تکلیف 25 درصد باقیمانده همسان ســازی را مشــخص 
کند. اگر دولــت بدهی خود به تأمیــن اجتماعی را بپــردازد، اعتبار برای 
اجرای باقیمانده  متناسب سازی فراهم می شــود و سازمان می تواند آن را 
اجرایی کند و حتی مابه التفاوت ماه های ســپری شده از سال گذشته را به 

بازنشستگان بپردازد.
فتح الله بیات دبیر اجرائی خانه کارگر شــرق تهران نیــز گفت: برگزاری 
کلاس های آموزشــی حضوری کوتاه مدت هزینه بالائی دارد و نمی توان با 

دریافت حق عضویت ثابت آن را تأمین کرد.
وی با اشــاره به مشــکلات کارگران نیز افزود: قراردادهای موقت زیبنده  
این قشر نیست و گاها کارگری با 25 ســال به صورت قراردادی بازنشسته 

می شود که باید به این مهم رسیدگی شود.
دبیــر اجرائی خانه کارگر شــرق تهران ادامــه داد: بســیاری از کارگران 
اضافه کار اجباری انجام می دهند؛ این اضافه کار چه از ســر اجبار کارفرما 
باشــد و چه جبر زندگی، در هر صورت کارگران را دچار بیماری می کند. 
کارگری که بعد از دو شیفت کار آخر شب به خانه می رود دیگر رمقی برای 

حضور در کنار خانواده  خود ندارد.
بیات با بیان این که افزایش فعالیت جامعه کارگری در کاهش نرخ بیکاری 
مؤثر است، خاطرنشــان کرد: حمایت از جامعه کارگری زمینه ساز تحقق 

رونق تولید و بهبود وضعیت اقتصادی است

خوزستان
مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان :

۵۲۴ میلیارد تومان قرارداد با شركت های دانش بنیان بسته شد

نشست دبیران خانه کارگر مناطق تهران، قم، البرز و ساوه و زرندیه در خانه کارگر ساوه:
است جدی  ساوه  صنعتی  و  تولیدی  واحد های  در  كار  وی  نیر كمبود 

انتظامی  فرمانــده  مومنــی  اصفهان-مریم 
شهرستان نجف آباد از کشف 2 تن چوب بلوط قاچاق 
به ارزش 4 میلیارد ریال در عملیات مأموران انتظامی 

این فرماندهی خبر داد.
سرهنگ میثم گوهری آرانی بیان داشت: در راستای 
طرح تشــدید مبارزه با مقابله قاچاق منابع ملی در پی 
کســب خبری مبنی بر فعالیت فــردی در امر قاچاق 
چوب بلوط ، موضوع در دســتور کار ماموران انتظامی 

فرماندهی انتظامی  شهرستان نجف آباد قرار گرفت.
وی افزود: مأموران پس از کســب اطلاعات لازم طی 
هماهنگی با مرجــع قضائی به محل مذکــور اعزام و 
در بازرســی از این انبار  2 تن چوب بلوط که به صورت 

قاچاق تهیه شده بودند را کشف کردند.
فرمانده انتظامی شهرســتان نجف آباد با اشاره به این 
که کارشناســان مربوطه ارزش چوب هــای قاچاق 
مکشوفه را 4 میلیارد ریال برآورد کردند تصریح کرد: 
در این رابطه یک نفر دستگیر و پس از تشکیل پرونده 
برای انجام اقدامات قانونی بــه مرجع قضائی تحویل 

داده شد.
این مقام انتظامی در پایان خاطر نشــان کرد: قاچاق 
چوب و منابــع طبیعی تجاوز به حقوق مردم و نســل 
آینده اســت و می تواند پیامد های جبران ناپذیری به 
کشــور وارد کند از این رو پلیس قاطعانه با مجرمان و 
منفعت طلبانی که اقدام به از بین بردن درختان و منابع 
طبیعی کشــور می کنند برخورد خواهد کرد ضمن 
این که از شــهروندان نیز می خواهیم هر گونه اخبار 
و اطلاعات در این خصــوص را از طریق تماس با مرکز 

فوریت های110 به پلیس اطلاع دهند.

شــیراز- چراغی مدیر عامل شرکت شهرک های 
صنعتی فارس از برنامه این شرکت برای راه اندازی ناحیه 
صنعتی در شهرســتان جویم خبر داد. سید مصطفی 
هاشمی در جلسه با فرماندار شهرستان جویم به بررسی 
روند ایجــاد ناحیه صنعتی پرداخــت گفت:هم اکنون 
امور مربوط به مان یابی واســتعلامات ایجاد این ناحیه 
صنعتی در مرحله پایانی قــراردارد و امیدواریم بتوانیم 
در کوتاهترین زمان نســبت به تحویل زمین و تصویب 
این ناحیه اقــدام کنیم.او گفت: ایــن ناحیه صنعتی در 
زمینی به مساحت 40 هکتار در نزدیکی محور مواصلاتی 
جهرم -لارســتان -بندرعباس ایجاد خواهد شد.مدیر 
عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس گفت: راه اندازی 
شهرک ها ونواحی صنعتی در همه شهرستان های استان 
باهدف برقراری عدالت صنعتی و فراهم کردن بستر های لازم 
برای جذب سرمایه گذار، توسعه صنعتی و اشتغال پایدار از 
رویکرد های مهم این شرکت در ایجاد شهرک های صنعتی 
جدید اســت.او گفت: باتوجه به اینکه شهرستان جویم از 
شهرستان های نوپای استان است، تمام تلاش خود را برای 

تســریع در راه اندازی ناحیه صنعتی انجام خواهیم داد. 
هاشمی با اشاره به اینکه برای ایجاد ناحیه صنعتی نیاز 
به در نظر گرفتن عواملی نظیر امکان سهولت در تامین 
زیرســاخت های مورد نیاز نظیر آب برق وگاز، رعایت 
فاصله وحریم قانونی از مراکز جمعیتی به لحاظ حفظ 
ظوابط زیست محیطی و هموار بودن اراضی مورد توجه 
اســت گفت: در راه اندازی یک شهرک یا ناحیه صنعتی 
باید همه دســتگاه های اجرایی و خدمات رسان پای کار 
بیایند تا پس از اخذ استعلام ها و مراحل تصویب، عملیات 

اجرایی توسعه زیرساخت ها ی آن نیز انجام شود.

اصفهان فارس

كشف 2 تن چوب بلوط قاچاق در نجف آباد تسریع در تصویب و راه اندازی ناحیه صنعتی شهرستان جویم

داخلی حسابرسی  پرست  سر
شد منصوب  ایران  مركزی  مناطق  نفت  شركت   

مدیر کل بهزیستی استان:
پیشتاز  استانهای  از  مازندران  بهزیستی 

است یافته  بهبود  معتادان  اشتغال  حوزه  در 

ساری-امیری فر جلسه هماهنگی توانمندسازی و اشتغال معتادان 
بهبود یافته با حضور دکتر ســلگی معاون سیاســی امنیتی و اجتماعی 
استاندار مازندران، علی شیرازی دبیر شــورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر  مازندران، دکتر فریبا بریمانی مدیرکل بهزیستی مازندران و سایر 

مدیران کل دستگاه های اجرایی در استانداری مازندران برگزار شد. 
دکتر فریبا بریمانــی مدیرکل بهزیســتی مازندران با اشــاره به اتخاذ 
تمهیدات سازمان بهزیستی کشور در خصوص اشتغال و توانمندسازی 
معتادان بهبود یافته، گفت: در سال گذشته برش اشتغال استان مازندران 
4۷00 نفر بوده که طبق پیش بینی سازمان بهزیستی کشور 5 درصد آن 
شامل معتادان بهبود یافته می شد که بهزیســتی مازندران توانست 20 

درصد آنرا محقق نماید.
وی با بیان اینکه بهزیســتی مازندران جز اســتان های پیشتاز در حوزه 
اشتغال معتادان بهبود یافته اســت، افزود: در سال گدشته برای یکهزار و 
102 نفر از معتادان بهبود یافته در استان اشتغال زایی صورت گرفت که 

از این تعداد ۶۸۳ نفر شهری و 41۸ نفر روستایی بودند.
مدیرکل بهزیســتی مازندران عنوان کرد: به 9۷4 نفر مبلغ 95 میلیارد و 
2۶0 میلیون تومان تسهیلات اشتغال زایی از بند ب تبصره 1۶ پرداخت 
شــد که با توجه به نوع علاقمندی این افراد یا بسته به حرفه ای که در آن 
مهارت داشتند آموزش ها و مجوزهای لازم را دریافت و در مشاغل متنوع 

فعالیت خود را آغاز کردند.
وی تصریح کرد: در ســال گذشــته مبلغ ۷۳9 میلیون تومان حق بیمه 
خویش فرمایی 25۷ نفر از معتادان بهبود یافته توسط بهزیستی مازندران 

پرداخت شد که این امر می تواند باعث پایداری شغل این افراد باشد.
وی با بیان اینکه ســازمان بهزیســتی مشــوق هایی برای کارفرمایانی 
که معتــادان بهبــود یافته را بــکار گیری مــی نمایند در نظــر گرفته 
است،خاطرنشان کرد:  بهزیستی مازندران در ســال 1401 مبلغ 5۸0 
میلیون تومان حق بیمه معتادین بهبود یافته ای که به کارفرمایان جهت 

اشتغال معرفی شدند پرداخت نموده است.
این مقام مسوول با اشاره به دو امتیاز عالی جهت اشتغال معتادان بهبود 
یافته، افزود: آموزش فنی و حرفه ای رایگان تعدادی از فنون و رشته های 
شغلی جهت مهارت افزایی و پرداخت حق بیمه بهبود یافتگان از امتیازات 
برای توانمندسازی این افراد است و کارفرمایانی که معتادان بهبود یافته 
را بکار گیری نمایند، بهزیســتی به مدت 5 ســال حق بیمه این افراد را 

پرداخت می نماید.
مدیر کل بهزیستی مازندران در پایان خواستار همدلی و هم افزایی سایر 
دستگاه های اجرایی در جهت تحقق اشــتغال معتادان بهبود یافته شد و 
افزود: این افراد نیازمند حمایت های روانی، اجتماعی و اقتصادی از سوی 
جامعه هســتند و باید باورها نســبت به توانمندی آن ها تغییر یابد تا هم 

شرایط اقتصادی پایدار و صیانت از خانواده آنها صورت گیرد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان :
۸۵ درصد منابع آب شرب چهارمحال و بختیاری 

وابسته به آبهای زیرزمینی می باشد

شهرکرد –فاطمه رجبی  چهارمحــال و بختیاری دارای بارش های 
خوبی است و اســتانی پرآب، اما بی آب می باشــد و متاسفانه نمی شود 
آب های روان مانند آب چشــمه و رودخانه ها را در دشت ها ذخیره و برای 

تقویت آب های زیرزمینی و آبخوان ها از آنها استفاده کرد .
محمد کریمی شیاسی مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب استان گفت : 
44 شهر استان از آب شرب پایدار و سالم بهره مند هستند که از این تعداد 
15 شهر دارای شــبکه جمع آوری فاضلاب می باشــند و در حال حاضر 
11 تصفیه خانه فاضلاب در استان فعال است که 5/۶5درصد از جمعیت 
شهری استان از خدمات شبکه جمع آوری فاضلاب بهره مند می باشند. و 
با توجه به اینکه 9 پروژه تصفیه خانه فاضلاب در سال گذشته کلنگ زنی 
شده به زودی از 4۳ شهر استان 2۸ شهر آن از شبکه جمع آوری فاضلاب 

بهره مند می شوند.
وی افزود: در ســال گذشــته 420 میلیارد تومان اعتبار به شرکت آب و 
فاضلاب استان تزریق شده اســت ، و برای حفاظت از دشت ها به سمت 
اســتفاده از پســآبها ورود کرده ایم و جاهایی که پسآب داریم تخصیص 
آب کمتر شده اســت چون پســآب یک منبع مطمئن و پایدار محسوب 
می شــود و در حال حاضر روزانه 120 متر مکعب آب پسآب تصفیه شده 
برای استفاده در صنعت و کشاورزی در استان تولید می شود که شرکت 

فولاد بروجن از این پسآبها استفاده می کند.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان تصریح کرد که آب شرب استان 
سالم و فاقد هرگونه آلودگی است و هم اکنون 15 آزمایشگاه فعال در حوزه 
انجام آزمایش های میکروبی وجود دارد که روزانه پارامترهای مختلف را 
در آب شُرب مصرفی اندازه گیری می کنند و علاوه بر شرکت آبفا، دانشگاه 
علوم پزشکی و محیط  زیست بر سلامت آب شُرب نظارت دارند.و در کل 

استان از آب شرب سالم و باکیفیت برخوردار می باشد.
وی افزود: الگوی مصرف هر خانوار طی یک ماه 1۶ متر مکعب اســت اما 
متوســط مصرف ماهانه به بیش از ۳ برابر الگوی مصرف می رسد. و برای 
مشترکین تحت پوشش کمیته امداد و ســازمان بهزیستی نیز تا الگوی 
مصرف 1۶ متر مکعب در ماه رایگان اســت و حق انشعاب برای جانبازان 
زیر 25 درصد مشمول همســر و فرزندان برای یک بار رایگان می باشد و 
برای جانبازان بالای 25 درصد علاوه بر همسر و فرزندان ، والدین آنها هم 

از حق انشعاب رایگان می توانند استفاده کنند.
کریمی شیاسی گفت: ۸5 درصد منابع آب شرب استان وابسته به آبهای 
زیرزمینی می باشد که در همین راستا ۳۸4 حلقه چاه آب شرب شهرها و 
روستاها را تامین می کنند و با توجه به اینکه عمر مفید هر چاه یکسال می 
باشد و حدود 5 تا 10 میلیارد تومان هزینه در بر دارد و نیز در حال حاضر 
5۳ روستا با تانکر آب رسانی می شود قراردادی با قرارگاه امام حسن ) ع( 
بالغ بر 1۶0 میلیارد تومان برای تامین آب شــرب 44 روستای دارای فقر 

آبی منعقد شده است .

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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رئیس کل بانک مرکزی خبر داد
اجرای برنامه های جدید ارزی در آینده نزدیک

رئیس کل بانک مرکزی گفت: برنامه هــای مختلفی را برای حوزه ارزی 
تدارک دیده ایم که برخی از آنها در حال اجراســت و شــاهد عملیاتی 

شدن برخی دیگر نیز در آینده ای نه چندان دور خواهیم بود.
 محمدرضا فرزین به همراه جمعی از معاونــان و مدیران بانک مرکزی 
در جلسه ای با سید احمدرضا دســتغیب رئیس کل دیوان محاسبات 
کشور با اشــاره به مدیریت بهینه منابع ارزی در این نهاد، اظهار داشت: 
برنامه های مختلفی را برای حوزه ارزی تدارک دیده ایم که برخی از آنها 

در حال اجراست.
وی تاکید کرد: در آینده ای نه چندان دور شــاهد عملیاتی شدن برخی 

دیگر از این برنامه ها خواهیم بود.
وی ضمن تاکید بر لزوم نظارت بر شــرکت های دولتی و شــبه دولتی، 
گفت: بخش زیادی از مفاســد و انحرافات در شرکت های زیرمجموعه 
برخی ارگان ها بوجود می آید و بر همین اســاس حتما باید عملکرد این 

مجموعه ها تحت رصد و نظارت دقیق نهادهای نظارتی باشد.
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه افزود: معتقدم راهکار حل بســیاری 
از مســائل اقتصادی کشــور، تقویت نظارت و رعایت مقررات اســت و 
اگر بانک مرکزی وظایفش را به درســتی انجام دهــد، خیل عظیمی از 

مشکلات مرتفع خواهد شد.
فرزین از آمادگی کامل بانک مرکزی برای هرگونــه همکاری با دیوان 
محاســبات کشــور خبر داد و اظهار امیدواری کرد که چنین جلساتی 

تداوم داشته باشد.
رئیس کل دیوان محاسبات کشــور نیز در این دیدار با بیان اینکه دیوان 
همواره در کنار بانــک مرکزی برای نظــارت بهتر بــر مجموعه های 
مختلف فعال اســت، گفت: نظــارت بر عملکرد حوزه پولــی و مالی در 

کشور، یکی از موضوعاتی است که همواره مدنظر دیوان قرار دارد.
دستغیب با اشاره به نامگذاری ســال جاری با عنوان »مهار تورم و رشد 
تولید« از سوی رهبر معظم انقلاب، افزود: این انتخاب وظایف نهادهای 
نظارتی همچون دیوان محاسبات کشور را سنگین تر می کند تا با دقت 
نظر در رسیدگی های خود، در راستای تحقق هرچه بیشتر مهار تورم و 

رشد تولید گام بردارند.
وی بررســی تخلفات و انحرافات در حوزه ارزی را مهم دانســت و بیان 
داشــت: نباید اجازه دهیم که زمینــه برای وقوع تخلــف بوجود آید و 
ضروری اســت تا با اصلاح برخی رویه های نادرســت که تا پیش از این 

معمول و مرسوم بوده، جلوی بروز این قبیل انحرافات را بگیریم.
وی با تاکیــد بر اینکه نباید مــردم در حوزه تامین کالاهای اساســی و 
مایحتاج ضروری مشکلی احســاس کنند، گفت: یکی از موارد مهمی 
که بانک مرکزی باید روی آن تمرکز و اهتمام ویژه داشته باشد، موضوع 
تامین ارز برای نیازهای ضروری همچون حوزه دارو، درمان و کالاهای 

اساسی است.
رئیس کل دیوان محاسبات ضمن تاکید بر لزوم نظارت بر شرکت های 
دولتی و شبه دولتی، گفت: دیوان محاسبات با دقت و جدیت در موضوع 

شرکت های دولتی و شبه دولتی ورود پیدا کرده است.

دستغیب با اشاره به ضرورت آموزش مستمر افراد شاغل در دستگاه ها، 
بخصوص مسئولان اداری و مالی، خاطر نشان کرد: تلاش می کنیم تا با 
پالایش قوانین موجود، بسترهای فسادزا و زمینه های بروز تخلفات در 

دستگاه ها را کاهش دهیم.

با وام بانک ایران زمین حسابت را وکالتی کن
بانک ایران زمیــن در نظر دارد به منظــور ارزش آفرینــی برای کلیه 
مشتریان، تسهیلات کمک هزینه ثبت نام طرح یکپارچه عرضه خودرو 

را اعطا نماید.
به گزارش روابط عمومــی؛ با آغاز مرحله دوم ثبت نــام طرح یکپارچه 
عرضه خودروهای داخلی، بانک ایران زمین مبلغ ۳۰۰ میلیون ریال به 

متقاضیان این طرح تسهیلات اعطا می کند.
متقاضیان می توانند برای دریافت تســهیلات پس از افتتاح حساب یا 
اعلام حساب خود در بانک ایران زمین به عنوان حساب وکالتی و تامین 
مبلغ ۷۰۰ میلیون ریال برای معرفی حساب به سازمان حمایت، از این 

تسهیلات بهره مند شوند.
علاقه مندان می توانند جهت کسب اطلاع بیشتر به یکی از شعب بانک 
ایران زمین در سراســر کشــور مراجعه و یا با مرکز ارتباط با مشتریان 

بانک ایران زمین به شماره ۲۴۸۰۹-۰۲۱ تماس حاصل کنند.

برنامه پرداخت 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات 
اشتغال زایی بانک توسعه تعاون به مددجویان 

نهاد های حمایتی
بانک توســعه تعاون ۶ هــزار میلیــارد ریال 
تســهیلات قرض الحســنه اشــتغال زایی به 
مددجویــان نهاد هــای حمایتــی واعضای 

صندوق نوآوری و شکوفایی پرداخت می کند.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، 
جزئیات تســهیلات قرض الحســنه اشتغال 
زایی نهادهای حمایتی از سوی بانک مرکزی 
ابلاغ شــد.بر اســاس جزء)۴(بند )ب( تبصره ۱۸ قانون بودجه سال 
جاری و بــر مبنای ابلاغیه مدیریــت کل عملیات پولــی و اعتباری 
بانک مرکــزی ،با هدف حمایت از اشــتغال در چارچــوب مصوبات 
شورای عالی اشــتغال،معادل ۵۰۰ هزار میلیارد ریال به مددجویان 
کمیته امداد امــام خمینی،۳۵۰ هزار میلیارد ریــال به مددجویان 
ســازمان بهزیســتی،۵۰ هزار میلیارد ریال بنیاد برکت و ۵۰ هزار 
میلیارد ریال صندوق نوآوری و شــکوفایی از ســوی نظــام بانکی 

کشور پرداخت می شود.
بر اساس جدول توزیع تســهیلات قرض الحسنه جزء ۴ بند )ب( تبصره 
۱۸ قانون بودجه سال ۱۴۰۲،بانک توسعه تعاون ۶ هزار میلیارد ریال در 

قالب این سرفصل پرداخت می کند.
جزئیات این جدول نشان می دهد،بانک توسعه تعاون دو هزار میلیارد 
ریال تسهیلات قرض الحســنه به مددجویان کمیته امداد امام،دو هزار 
میلیارد ریال به مددجویان ســازمان بهزیســتی،و به اعضای صندوق 
نوآوری و شــکوفایی و بنیاد برکت نیز دو هزار میلیارد ریال تسهیلات 

پرداخت می کند.
بانک توســعه تعاون به عنوان یک بانک دولتی و توسعه ای طی سال 
های اخیر نقش موثری در پرداخت تســهیلات اشتغال زایی داشته 

است.
تسهیلات پرداختی بانک توســعه تعاون در سرفصل اشــتغال پایدار 

روستایی و عشایری از ۳۳ هزار میلیارد ریال عبور کرده است.

وزیر نیرو اعلام کرد
خ خرید پاداش صرفه جویی برق ۲۰ برابر نر

وزیر نیرو گفت: برای جبران ناترازی انرژی در سال جاری، طرح پاداش 
صرفه جویی که در سال گذشته اجرایی شــد، جدی تر دنبال می شود و 

این پاداش برای مردم ۲۰ برابر نرخ خرید برق است.
علی اکبر محرابیان در همایش ملی بهره وری ایران اظهار کرد: در اسناد 
بالادستی کشور بخش قابل توجهی از رشد اقتصادی از محل بهره وری 
پیش بینی شــده اســت و در زمینه بهره وری در بخش انرژی نیز باید 

بیشترین تولید با کمترین نهاده و منابع مالی و انسانی را داشته باشیم.
وی افزود: پدیده ای که ســال ها با آن دســت و پنجه نــرم می کنیم، 
ناترازی در حوزه انرژی اســت. در حوزه برق اگر بخواهیــم ناترازی را 
لمس کنیم در ســال ۱۴۰۱ حدود ۲۰ هزار مگاوات ناترازی داشــتیم، 
در حالی که کل مصرف ۷۰ مگاوات اســت و در تابســتان سال گذشته 

پیش بینی ناتراتزی ۲۸ درصدی داشتیم.
وزیر نیرو با اشــاره به افزایش چهار برابری پاداش صرفه جویی برق در 
ســال جاری، ادامه داد: پاداش صرفه جویی در سال گذشته به ازای هر 
کیلووات ۵۰۰ تومان بود اما در ســال جاری به ۲۰۰۰ تومان می رسد. 
این در حالی اســت که نرخ خرید برق ۱۰۰ تومان به ازای هر کیلووات 

است.

رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر:
حذف لامپ های رشته ای هزار مگاوات 

صرفه جویی به همراه دارد
 رئیس ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری بــرق ایران گفت: 
پیش بینی می شــود با حذف لامپ های رشــته ای حدود هزار مگاوات 
صرفه جویــی بــرق ایجاد شــود.به گــزارش وزارت نیــرو، »محمود 
کمانی« در نشست هماهنگی و اطلاع رســانی اجرای استاندارد جدید 
برچســب انرژی لامپ های الکتریکی افزود: همــه گریدهای کمتر از 
A با هماهنگی وزارت صمت، ســازمان اســتاندارد و ساتبا، از برچسب 
انرژی لامپ های الکتریکی حذف می شود.وی ادامه داد: حدود ۱۰ سال 
است که برچسب اســتاندارد لامپ ها تغییری نکرده است و همچنان 
لامپ های پرمصرف تولید می شــود که طبق آمار حدود ۱۶ میلیون در 

سال گذشته لامپ رشته ای تولید شده است.
معاون وزیر نیرو گفت: این اســتاندارد باید تغییر کند همان طور که در 
همه جهان تغییر کــرده به طوری که در اروپا پایین تر گرید برچســب 

انرژی لامپ ها +A است که ما فاصله زیادی داریم.

دو گرید دیگر کولرهای آبی حذف می شود
کمانی ادامه داد: نخســتین اقدام برای بهره وری انرژی در حوزه تغییر 
استاندارد کولرهای آبی بود که از اردیبهشت ۱۴۰۱ نیز قانون استاندارد 

اجباری کولرهای آبی اعمال شد.
وی افزود: اســتاندارد جدیــد کولرهای آبی رتبه هــای »E، F، G« از 
برچسب انرژی حذف شد که طبق آمار ســازمان استاندارد ۷۳ درصد 

کولرهای تولیدی در این سه رتبه قرار داشتند.

معــاون وزیر نیــرو در خصــوص ارتقای اســتاندارد کولرهــای آبی، 
خاطرنشــان کرد: امســال برنامه داریم که دو گرید دیگر از برچســب 
استاندارد کولرهای آبی حذف شــود و تمام کولرهای تولیدی از گرید 
A به بالا شوند. اسفند ماه پارسال استانداردجدید کولرهای آبی توسط 

وزارت نیرو رونمایی شد.
در برچسب جدید اســتاندارد کولرهای آبی که بعد از ۱۳ سال بازنگری 
شــده، رتبه هــای »E،F ،G « از برچســب انرژی حذف و ســه رتبه

A+++،A++ ،A به بالای رده های برچسب انرژی اضافه شده است.
با توجه بــه اینکه طبق گزارش های ســازمان ملی اســتاندارد، حدود 
 G، E، F ۷۰ درصد نمونه های آزمــون کولر آبی موجــود در رده های
برچسب انرژی جای می گرفتند، با اصلاحیه جدید این استاندارد، این 
کولرهای پرمصرف امکان تولید نداشــته و باید با بهینه سازی مصرف 
 D برق و استفاده از الکتروموتورهای با راندمان بالاتر، حداقل حائز رتبه

برچسب انرژی شوند تا اجازه تولید پیدا کنند.

دبیرکل اوپک:
 بازار نفت به سرمایه گذاری 12 تریلیون دلاری 

نیاز دارد
دبیرکل اوپک ضمن تاکید بر اینکه سرمایه گذاری ناکافی، بازار نفت را 
پرنوسان می کند، گفت، جهان به جای جایگزینی یک نوع انرژی با نوع 

دیگر، باید بر کاهش انتشار گازهای گلخانه ای تمرکز کند.
هیثم الغیص، دبیرکل اوپــک امروز گفت، ســرمایه گذاری ناکافی در 
بخش نفت و گاز می تواند موجب نوسانات بازار در بلندمدت شود و رشد 

این بخش را به خطر به اندازد.
وی با توضیح اینکه جهان به جای جایگزینی یک نوع انرژی با نوع دیگر 
به تمرکز بر کاهش انتشــار گازهای گلخانه ای نیــاز دارد، تاکید کرد، 

سرمایه گذاری های عظیم در همه بخش های انرژی لازم است.
الغیص که در کنفرانس نفت و گاز خاورمیانه در دبی سخنرانی می کرد، 

گفت: » این حقیقتی است که باید گفته شود.«
بر اســاس برآورد اوپک، جهان برای تامین افزایش تقاضا برای نفت در 

بلندمدت به سرمایه گذاری ۱۲.۱ تریلیون دلاری نیاز دارد.
فریدون فشــارکی، رئیس موسسه مشــورتی FGE  در همین رویداد 
گفت، با توجه به رشد تقاضا برای نفت به حدود ۸ میلیون بشکه در روز و 
تحریم های غرب علیه نفت روســیه که رشد تولید را کاهش داده است، 

جهان می تواند با مشکلات عرضه مواجه شود.
وی توضیح داد، روســیه می تواند تولیــد خود را در  حــدود ۱۰ تا ۱۱ 
میلیون بشــکه در روز حفظ کند اما با توجه به تحریم های در حال اجرا، 

رشد ۲ میلیون بشکه در روز در آینده بعید به نظر می رسد.
فشــارکی همچنین گفت، اوپک به شیوه ای بســیار متفاوت از شیوه 
قبلش رفتار می کند بطوریکه رشد نفت شــیل آمریکا دیگر با افزایش 

قیمت ها نگران کننده نیست. 
اوپک در عوض تمرکز خود را بر کســب درآمد از منابــع نفتی پیش از 

رسیدن به اوج تقاضا معطوف کرده است.
فشــارکی گفت، تمایلی برای حفظ قیمت نفت بــالای ۸۰ دلار در هر 
بشکه و اشتیاقی برای بالا رفت قیمت ها به بالای ۱۰۰ دلار در هر بشکه 
در صورت کمی عرضه وجود دارد.اوپک و هم پیمانانش موسوم به اوپک 
پلاس در اواخر سال ۲۰۲۲ توافق کردند تا تولید خود را برای حمایت از 
بازار کاهش دهند زیرا چشم انداز اقتصادی بدتر شده و قیمت ها کاهش 
یافته بود.سپس عربستان و ســایر اعضای اوپک پلاس، در یک اقدامی 
غافلگیرانه در ماه آوریل، کاهش تولید بیشتر نفت به میزان حدود ۱.۶ 

میلیون بشکه در روز را اعلام کردند.
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معاون سابق بانک و بیمه وزارت اقتصاد:

 سهم سپرده های جاری از ۱۵ درصد
 به ۷۰ درصد رسیده است

محمدحسین مقدم  معــاون سابق بانک و بیمه 
وزارت اقتصــاد از ۷ هزار شــعبه بانکی اضافی در 
کشــور خبر داد و عوامل موثر بر ناترازی بانکی را 
برشــمرد. عباس معمارنژاد، عضــو هیئت علمی 
دانشگاه و معاون سابق بانک و بیمه وزارت اقتصاد 
در نشســتی در رابطه بــا عوامــل و راهکارهای 
ناترازی بانک ها گفت: در یک نگاه کلان شــرایط 
سیســتم بانکی کشــور با ۳ دســته چالش مالی 
مواجه است که نتیجه آنها در ســه گروه ناترازی 
»دارایی – بدهی«، »درآمــد - هزینه« و »ورود و 

خروج جریان وجوه نقد« دیده می شود.
وی افزود: البته به غیر از ایــن موارد، چالش های 
ســاختاری از قبیــل »بنــگاه داری بانک ها« و 
»بانکداری بنگاه ها« نیز وجــود دارد و همچنین 
چالش های قوانیــن و مقرراتی که بــا تصویب و 
تسریع در برخی از قوانین باعث تشویق بدهکاران 
در نظام بانکی شده اســت؛ به طور کلی می توان 
گفت ایــن مقــررات، دغدغه هایی را بر ســر راه 

فعالیت نظام بانکی به وجود می آورد.
معاون ســابق بانک و بیمه وزیر اقتصاد در رابطه 
با ناترازی »دارایی-بدهی« بیان کرد: دارایی های 
بانک هــا، کفاف بدهی هــای آنــان را نمی دهد، 
همچنیــن درآمدهــای بانک نیز پاســخگوی 
هزینه ها نیســت؛ از همیــن رو تعــداد زیادی از 
بانک ها با زیان انباشته مواجه هستند. البته علت 
بهبود صورت های مالی بانک ها در دو ســه سال 

اخیر مربوط به نرخ تسعیر ارز است.
وی با بیان اینکه ناتــرازی جریان وجوه به معنای 
عدم تطابق زمانی سررسیدهای تسهیلات است، 
عنوان کرد: عدم تطابق زمانی سررســیدها به این 
معناســت که زمان سپرده ها بســیار کوتاه مدت 
شده، اما تســهیلات پرداختی بلندمدت هستند؛ 
به طوری که در نظام بانکی فعلی سپرده ها به طور 
متوسط کمتر از یک ســال و حداکثر دوساله اند 
درحالی که متوسط تسهیلات دهی بانک ها بالای 
۵ سال و حتی در مورد تسهیلات مسکن ۲۰ ساله 
است همین مســئله باعث افزایش ناترازی ها در 

نظام بانکی می شود.
معمارنــژاد ادامــه داد: در ســال ۹۲، حدود ۶۵ 
درصد از ســپرده های نظام بانکــی »مدت دار« و 
۳۵ درصد ســپرده ها »جاری« بود؛ در سال های 
۹۷ و ۹۸، تغییــرات قابل توجهی اتفــاق افتاد و 
حدود ۱۵ درصد سپرده ها، »جاری« و ۸۵ درصد 
مابقی ســپرده »مدت دار« بود؛ اما در حال حاضر 
به دلیل شــرایط بی ثبات اقتصادی کشور حجم 
سپرده های جاری به شدت افزایش یافته و به ۷۰ 

درصد رسیده است.
این عضو هیئت مدیره دانشگاه با اشاره به گزارش 
ناترازی بانک ها از ســال ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۰ عنوان 
کرد: بخش عمــده ای از نظام بانکی -بــه غیر از 
برخی بانک های دولتی- با شدت و ضعف متفاوت 
به نحوی با ناترازی مواجه هســتند؛ زیان انباشته 
موجــود در صورت های مالی بانک ها، نشــانی از 

ناترازی بانک است.

انجماد 20 درصد از دارایی های نظام بانکی
معمارنژاد در خصوص ناترازی »دارایی-بدهی« 
در نظام بانکی اظهار کرد: در بررسی دارایی نظام 
بانکی، دارایی های منجمــد و غیرمولدی وجود 
دارد کــه از محل این نــوع دارایی هــا، درآمدی 
حاصل نمی شــود. تقریباً ۵ درصد از دارایی نظام 
بانکی شامل دارایی های منجمد مطالبات بانک ها 
از دولت و شــرکت های دولتی اســت که معادل 
ســود آن هرســاله به این دارایی هــای منجمد 
اضافه می شود.وی در خصوص رقم این مطالبات 
منجمد بانکی ادامه داد: متأسفانه اجماعی در این 
باره بین بانک و دولت وجود ندارد به طوری که در 
ترازنامه بانک ها بدهی دولــت بیش از ۴۰۰ هزار 
میلیارد تومان گفته شده؛ اما سازمان حسابرسی 
به عنوان متولی تعیین بدهــی دولت حدود ۵۰ تا 
۶۰ درصد این رقم را تأییــد می کند. این اختلاف 
ناشــی از نحوه شناسایی ســود در نظام بانکی بر 

روی این بدهی ها است.
این عضــو هیئت علمی دانشــگاه با بیــان اینکه 
دســته بعدی دارایی های منجمد به تســهیلات 
اعطایی غیرجاری مربوط اســت، گفت: ۴ درصد 
از دارایــی نظام بانکی شــامل این گروه اســت و 
البته باید گفــت حدوداً ۷۰ درصد از تســهیلات 
پرداختی بانکی مربــوط به قبل )بــه معنی نو و 
کهنه کردن تسهیلات( اســت و ۳۰ درصد مابقی 
تسهیلات پرداختی جدید است.وی در مورد علت 
به وجودآمدن مطالبات غیرجــاری تصریح کرد: 
این مســئله به دلیل عدم اعتبارسنجی مشتریان 
توســط بانک ها و اجبــار بانک ها بــه پرداخت 

تسهیلات تکلیفی شکل می گیرد.
معمارنژاد دســته بعــدی از دارایی های منجمد 
را با درصــد بین ۵ تــا ۷ درصد مربــوط به اموال 
غیرمنقول، تملیکی و سرمایه گذاری های بانکی 
دانســت و گفت: حدود ۲۰ درصد از دارایی نظام 
بانکی منجمد اســت که بخشــی از ناترازی های 

بانکی از همین قسمت شکل می گیرد.

ضرورت کارمزد محور شدن درآمد بانک ها
معمارنژاد با اشــاره به ناترازی »درآمد به هزینه« 
بانک ها بیان کرد: در دنیا به طور متوسط بین ۴۰ 
تا ۵۰ درصد از درآمد بانک هــا از محل کارمزد و 
مابقی از طریق واســطه گری وجوه یا به عبارتی 
اعطای تســهیلات بدســت می آید؛ اما در ایران 
حدود ۵۵ درصد از درآمد بانک ها ناشی از اعطای 
تســهیلات، ۷ درصد ناشی از ســرمایه گذاری و 
حدود ۵ درصــد از محل کارمزد اســت؛ بنابراین 
درآمد بانک ها باید به ســمت کارمزد محور شدن 
حرکت کنــد.وی با تأکید بر ثابت بــودن کارمزد 
خدمات بانکی برای مدت زمان طولانی، علی رغم 
وجود تــورم بالا به عنــوان یکی دیگــر از عوامل 
زیان دهی بانک ها گفت: وقتــی مثلًا در طول ۱۰ 
ســال نرخ کارمزد خدمات بانکی ثابت است، ولی 
تورم افزایش می یابد، انتظــاری جز افزایش زیان 
بانک ها نباید داشــت.عضو هیأت علمی دانشگاه 

با بیان اینکــه نزدیک ۵۳ درصــد از هزینه های 
بانک ها مربوط به سود سپرده است، گفت: برخی 
از اوقات حتی سود سپرده پرداختی بانک از بهره 
تسهیلات دریافتی بیشــتر بوده به همین خاطر 

این سود تحت عنوان هبه پرداخت می شود.

۷ هزار شعبه بانکی اضافی در کشور
این عضــو هیئت علمی دانشــگاه عنــوان کرد: 
نزدیــک ۲۵ درصــد از هزینه هــای بانــک به 
هزینه های اداری و عمومی مربوط می شود؛ البته 
بخشــی از این رقم به نســبت بالای هزینه های 

شعب مازاد بانک ها برمی گردد.
عباس معمارنژاد، عضو هیئت علمی دانشــگاه 
و معاون ســابق بانــک و بیمه وزیــر اقتصاد در 
نشســتی در رابطــه بــا عوامــل و راهکارهای 
ناترازی بانک ها گفت: بر اســاس مطالعه انجام 
شــده در ســال ۹۹ در کشــور ۲۱ هزار شعبه 
بانکی وجود داشــته اســت؛ حــال باتوجه به 
شــاخص های بین المللی پراکندگی، جمعیت و 
GDP، و همچنین این مســئله که ۹۲ درصد از 
تراکنش های نظام بانکــی از طریق الکترونیکی 
انجام می شــود و تنهــا ۸ درصــد از مراجعات 
به صــورت فیزیکی به شــعبه اســت؛ بنابراین 
حدود ۷-۸ هزار شــعب در نظام بانکی اضافی 
است.وی در همین باره ادامه داد: علاوه بر ارزش 
مکانی بالای این ۷-۸ هزار شــعب اضافی در سر 
چهارراه ها، پرســنل آنها نیز هزینه های بالایی را 

به نظام بانکی وارد می کند.

علت اصلی زیان ده بودن بانک های
 کشور چیست؟

معاون سابق بانک و بیمه وزیر اقتصاد در خصوص 
علت زیان دهــی بانک های کشــور توضیح داد: 
یکی از دلایلی که بانک ها زیان ده شــدند، رقابت 
آن ها در جذب ســپرده بوده اســت؛ اما به اعتقاد 
من، در واقع بانک ها در جذب زیــان باهم رقابت 
می کردند. چون نرخ تســهیلات ۱۸ درصد ثابت 
شــده بود، اما بانک ها با نرخ های بالاتر ســپرده 
جذب می کردند، تا عدم تطابق زمانی سررسیدها 
را جبــران کنند.معمارنــژاد در ایــن خصوص 
تشریح کرد: تخصیص ســود بیشتر از ۱۸ درصد، 
عموماً برای ســپرده های کلان اتفــاق می افتاد، 
زیرا ســپرده های معمولی ظرفیت چانه زنی برای 
دریافت سود بیشــتر را ندارد؛ بنابراین، از عوامل 
دیگری کــه می تواند در بهبود ناتــرازی بانک ها 
مفید باشد، مدیریت ســپرده های کلان بانک ها 
است.وی در پایان در خصوص راهکارهای اصلی 
رفع ناتــرازی در نظــام بانکی گفت: »بررســی 
وضعیت بدهی های دولت بــه بانک ها و پرداخت 
آن ها«، »پیشــگیری از مطالبــات غیرجاری از 
طریق اعتبارسنجی«، »نظارت دقیق بر مصارف 
تســهیلاتی که بانک هــا دریافــت می کنند« و 
»فروش امــوال مازاد بانک هــا« می تواند معضل 

ناترازی بانک ها را کاهش دهد.

انرژیبانک  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی در نظر دارد مناقصه عمومی: 
از  )2002000096000002(را  به شماره    « استیجاری  بکارگیری خودروهای   «
طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها  
www.setadiran.ir ازطریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس، 

انجام خواهد شد.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت 
نام درسایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه:  تاریخ 1402/03/06  می باشد.

مهلت زمانی دریافت  اسناد مناقصه از سایت :ساعت   14 روز پنجشنبه تاریخ 
1402/03/11

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد :ساعت  14 روز یکشنبه تاریخ  1402/03/21
زمان بازگشایی پاکت ها  : ساعت   11 روز دوشنبه  تاریخ 1402/03/22

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در 
 خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف : آدرس:استان آذربایجان غربی

- ارومیه -کیلومتر5  جاده بسیج  – صندوق پستی 57144 کد پستی   5749157599 
تلفن 32720970 دور نگار32720197- و تلفن: 04432720198

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:مرکز 
تماس  :  1456

رقم براورد اولیه معامله : 60/677/894/475 ریال )شصت میلیارد و ششصدو 
هفتادو هفت میلیون و هشتصدو نود و چهار هزارو چهارصد و هفتادو پنج ریال(  

ضمانت  نامه به مبلغ : 3/034/000/000ریال )سه میلیارد و سی و چهار میلیون  ریال(
محل اجراي كار: مأموریت های درون شهری و بـرون شهری

گرید و تخصص کاری پیمانکار  : کلیه شرکت های خدماتی خودرویی حمل و نقل 
5- شناسه ملی :  14003155645  و کد اقتصادی  : 411386491959

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/03/01 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/02

سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی

سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان غربی شناسه آگهی: 1499269

نوبت دوم

آگهي فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله ای
0208389930022 DT1 شماره 

تقاضاي شماره    08-38-9930022

 نوبت دوم

روابط عمومی شركت ملي مناطق نفتخيز جنوب

شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد كالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه ي عمومي از 
طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکات 
از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، 

مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

شماره فراخوان در سامانه ستادجمع عدديموضوع مناقصهتعداد اقلام

 SPACER SPOOL API LATEST EDITION MIN PSL  2 4 قلم
SIZE PRESSURE LENGTH AS SPECIFIED2002092288000121    44   عدد

لذا كلیه شركتهایي كه فعالیت آنها مرتبط با شرح كالاي مورد درخواست مي باشد مي بایست ظرف مدت 14 روز از تاریخ درج آگهي فراخوان نوبت دوم با مراجعه 
به درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(، نسبت به استخراج و تكمیل» فرم تعهد نامه ارائه كالا مطابق با استانداردهاي شركت ملي مناطق نفتخیزجنوب« 
و بارگزاری آن به همراه مدارك و مستندات لازم منطبق با موارد مندرج در جدول ارزیابي كیفي )براي معاملات كمتر از بیست برابر نصاب معاملات متوسط ( در 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( اقدام نمایند.  
كسب حداقل نمره 60 در ارزیابي كیفي جهت دریافت اسناد مناقصه توسط فروشندگان/سازندگان الزامي است.

اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه ستاد به مناقصه گران واجد شرایط ارسال خواهد شد.  
كالاي تقاضاي مذكور میبایست از سازندگان مورد تایید داخلي تامین و تحویل گردد. 

مدارك ارزیابي كیفي میبایست در قالب یك فایل بصورت فشرده بارگذاري گردد.
ضمناً مبلغ تضمین شركت در مناقصه  000ر500ر217ر1ریال مي باشد.

واحد اقلام حفاري و لوله اداره تداركات خرید كالاي داخلي )تلفن تماس  061-341-22320  (
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/02/30 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/03/02

شناسه آگهی:1497233

 آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای

روابط عمومی شرکت آب وفاضلاب استان ایلام

شرکت آب و فاضلاب استان ایلام در نظر دارد انجام پروژه های بامشخصات ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران دارای گواهی صلاحیت صادره از 
سازمان مدیریت وبرنامه ریزی وهمچنین گواهینامه صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون ، کار ورفاه اجتماعی واگذار نماید.لذا از پیمانکاران واجد شرایط دعوت 
 بعمل می آیدجهت دریافت اسناد وشرکت در مناقصه وارائه پیشنهاد قیمت به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد(به آدرس setadiran.ir مراجعه نماید.

جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 7_08432230120داخلی 326گروه قراردادها تماس حاصل فرمایید درضمن مبالغ تضمین براساس آیین نامه تضمین 
معاملات دولتی می باشد.

تذکر:پرداخت هزینه آگهی های مناقصه به عهده برنده می باشد.

مبلغ تضمین )ریال(برآورد اولیه)ریال(مدت پیمانشهرستان محل اجراعنوان مناقصه)پروژه(شماره مناقصه

احداث مخزن بتنی 100 متر مکعبی روستای بهارستان شهرستان 140233
جوار

313/425/181/800671/259/090ماهجوار

310/953/642/520547/682/126ماهجواراحداث مخزن 100 مترمکعبی روستای چشمه سرخ شهرستان جوار140232

331/375/964/2931/568/798/215ماهآبداناناجرای شبکه جمع آوری شهر آبدانان140234

مهلت فروش اسناد:ازتاریخ 1402/03/02لغایت 1402/03/06ساعت14

مهلت تحویل پاکات اسناد وپیشنهادقیمت:06/03/1402لغایت1402/03/21ساعت 14

زمان بازگشایی پاکات:1402/03/22ساعت 10صبح

تذکر:ارائه پاکت الف )ضمانت نامه(علاوه بربارگذاری درسامانه ستاد بصورت فیزیکی به دبیرخانه حراست واقع در میدان دفاع مقدس،شرکت آب وفاضلاب استان ایلام دفتر 
حراست الزامی است وپاکت ب )اسناد مناقصه واسناد درخواستی(وپاکت ج )پیشنهاد قیمت و آنالیزقیمت(فقط در سامانه ستاد بارگذاری شود.

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/03/02   تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/03/03

 نوبت اول

وزارت نیرو
 شرکت آب وفاضلاب استان ایلام


